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روزنامه

مدیرعامل شرکت گازاستان قم گفت: مصرف گاز در این استان 
از ابتدای سال جاری تا پایان آبان ماه، در مقایسه با مدت مشابه 
افزود:  نصیری  علیرضا  است.   یافته  افزایش  درصد   ۶ پارسال، 
میزان مصرف گاز در هشت ماه سال ۹۸، یک هزار و ۵۵۸ میلیون 
میلیون  و ۶۵۷  هزار  یک  امسال  مشابه  مدت  در  و  مترمکعب 
مترمکعب بوده است. وی اضافه کرد: در حال حاضر همه شهرها 
و روستاهای استان قم که قابلیت و امکان گازرسانی داشته اند، از 

نعمت گاز طبیعی برخوردار هستند. وی ادامه داد: با اجرای

مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان قم از عدم استقبال 
کارگران ساختمانی از طرح ساماندهی خبر داد و گفت: سامانه ای 
دست  در  کارگران  صنفی  انجمن  و  حرفه ای  فنی  همکاری  با 
ایجاد است.  مصطفی کاویانی با اشاره به عدم استقبال کارگران 
ساختمانی از طرح ساماندهی اظهار داشت: هدف از ساماندهی، 
حفظ کرامت کارگران و بیمه آن ها و امنیت و آسایش خاطر کارگر 
ایجاد  زمانی  اهداف  این  است،  ساختمانی  کار  در  کارفرمایان  و 

می شود که سامانه ای طراحی شده و در این فرآیند هر کس نیاز به

مدیرعامل شرکت گازاستان قم خبرداد

افزایش ۶ درصدی مصرف گاز
 در قم

مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان قم  خبرداد

عدم استقبال کارگران ساختمانی از 
طرح ساماندهی 
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مدیرکل کمیته امداد امام )ره( استان قم خبرداد:

پرداخت22 میلیارد ریال کمک هزینه درمان به مددجویان

قائم مقام رئیس کل دادگستری استان قم :

پروژه های شهری چهره شهرقم را 
متفاوت ساخته است

وزارت اطلاعات خبر داد 

انهدام شبکه گسترده 
اخلال در نظام ارزی

2

2

۶

رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم  خبرداد

ساماندهی زمین های روباز ورزشی بوستان ها

2

قائم مقام رئیس کل دادگستری استان قم با اشاره به اینکه 
به عنوان  قم  شهر  از  متفاوتی  چهره  شهرداری  پروژه های 
این  از  بهره برداری  با  گفت:  است،  ساخته  کویری  شهری 

به خصوص قشر جوان متوجه عظمت کار  و  پروژه ها مردم 
شهرداری خواهند شد. محمدحسین منتهایی در حاشیه 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی گفت : تست های سریع کرونا در آزمایشگاه های بازدید در پروژه های شهری اظهار داشت: بازدید از پروژه های
مرجع استان قم ۳۰ تا ۵۰ درصد افزایش یافت. دکتر محمدرضا قدیر گفتگویی از 
تهیه ۱۰ هزار کیت آزمایشگاهی برای انجام تست های سریع سخن گفت و افزود: 
با استفاده از این کیت ها، امکان شناسایی بیماران کرونایی در ۳۰ دقیقه فراهم 
شده که در کنترل این بیماری موثر خواهد بود. دکتر قدیر تصریح کرد: این کیت ها 
برای تشخیص بیماران سرپایی استفاده می شود، اما بیماران بستری همچنان 

نیازمند تست های PCR هستند. وی رعایت ۸۵ درصدی پروتکل های بهداشتی

رئیس دانشگاه علوم پزشکی  خبرداد

افزایش تست های سریع کرونا در آزمایشگاه های مرجع 
 

 معاون توسعه و منابع انسانی استانداری قم بر لزوم توجه دستگاه های اجرایی 
برای تحقق دولت الکترونیک در شرایط کنونی تأکید کرد.  محمدرضا گروسی 
دیروز در جلسه کارگروه توسعه دولت الکترونیک استان، با بیان اینکه در حال 
حاضر در شرایط ملی و استانی چیزی مهم تر از تحقق دولت الکترونیک نداریم 
اظهار داشت: وقتی اعلام می کنیم یک درصد رشد خدمات دولت الکترونیک 
داشتیم زیبنده استان نیست. معاون توسعه و منابع انسانی استانداری قم با بیان 

اینکه همه دستگاه های اجرایی و بانک ها باید موارد دست و پاگیر را حذف کنند

معاون توسعه و منابع انسانی استانداری قم :

دستگاه های اجرایی موانع تحقق دولت الکترونیک را رفع کنند 
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وزیر بهداشت اعلام کرد:

تولید واکسن کرونا تا بهار سال آینده
اجازه نمی دهیم هم وطن ما گروه هدف تست واکسن شود
امن ترین واکسن کرونا را برای کشور تامین می کنیم

 وزارت اطلاعات در اطلاعیه ای اعلام کرد: عوامل اصلی شبکه 
گسترده کلاهبرداری و اخلال در نظام ارزی که فعالیت غیرمجاز 
اقتصادی داشتند در استان یزد شناسایی و دستگیر شدند.  

به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت اطلاعات، 
در اطلاعیه روز یکشنبه این وزارتخانه آمده است: در راستای 

برخورد با سو استفاده های صورت گرفته در تعهدات ارزی

الزام  از  قم  استان  املاک  و  اسناد  ثبت  مدیرکل 
حدنگاری تمام املاک استان و دستگاه های اجرایی 

خبر داد. 
سیروس سلامتی دیروز در جلسه کارگروه توسعه 
دولت الکترونیک استان، با اشاره به عملکرد استان در 
اجرای قانون جامع حدنگار )کاداستر( اظهار داشت: 
این قانون باید از 18 سال پیش اجرا می شد که سال ها 
مسکوت ماند تا در سال 93 این قانون مصوب شد، 
بر اساس این قانون باید قالب خدمات باید الکترونیک 
باشد هم باید تمام اسناد مالکیت مردم باید به حدنگار 

تبدیل شود.
مدیرکل ثبت اسناد و املاک استان قم با بیان اینکه 
تا سال 98 آیین نامه منقضی شد تصریح کرد: از سال 
گذشته بنا شد تمام اسناد مالکیت بر اساس حدنگار 
باشد، در این زمینه نیز با اوقاف، امور اراضی، وزارت 
اقتصاد و دارایی و عمده دستگاه هایی که اسناد و 

املاک داشتند.
دستورالعمل  آخرین  اینکه  بر  تأکید  با  سلامتی 
به  که  بود  کشور  وزارت  از  مصوب  و  اجرایی 
در  کاداستر  عملکرد  نحوه  برای  استانداری ها 
استان ها ابلاغ شد عنوان کرد: در استان قم بودجه 
خوبی مصوب شده و به استان برای حدنگاری اسناد 
مالکیت تخصیص یافته است، شورای عالی فضای 
مجازی استان نیز دستگاه ها را برای اجرای این برنامه 
توجیه شدند اما یک میلیون و 100 هزار هکتار اراضی 
استان است که 930 هزار هکتار آن منابع طبیعی و 

مراتع است.
به  اشاره  با  استان  املاک  و  اسناد  ثبت  مدیرکل 
باید  برای استان قم  اما  اینکه عملکرد خوب است 
تلاش بیشتری کرد تاکنون 60 درصد املاک استان 
حدنگاری شده است ادامه داد: از 930 منابع طبیعی 
503 هزار هکتار کاداستر شده و امسال نیز مابقی آن 

انجام خواهد شد. در این زمینه نیازمند حفاری بیشتر 
منابع طبیعی هستیم.

حدنگاری  مسیر  در  استان  ضعف  بیشترین  وی 
اراضی را دستگاه های اجرایی دانست و ادامه داد: 
با دستگاه های  علیرغم جلسات و مکاتبات متعدد 
اجرایی و عدم تحمیل هزینه اضافی به دستگاه ها اما 
علیرغم برخی همراهی ها، امیدوار بودیم دستگاه های 
اجرایی همراهی بیشتری داشته باشند اما این اتفاق 
نیفتاد. سلامتی بر لزوم بستن مرزهای استان تا پایان 
سال تأکید کرد و افزود: امسال سال آخری است که 
به مدیران برای اجرای قانون حدنگار فرصت داده شده 
که اگر این اتفاق نیفتد بحث ترک فعل مدیران مطرح 
خواهد شد، تاکنون هیچ پیگیری از سوی دستگاه 
قضا نداشتیم اما با توجه به افزایش حجم مراجعات 
امیدواریم مجموعه های مربوطه برای پیگیری امور 

مربوطه پیگیری کنند.

مدیرکل ثبت اسناد و املاک استان قم خبرداد

الزام حدنگاری تمام املاک استان قم 
آگهی مناقصه عمومی

مناقصه گزار :
 شرکت مخابرات ایران – منطقه قم  

 www.qom.tci.ir  -شرکت مخابرات ایران – منطقه  قم 

• موضوع مناقصه دو مرحله ای : اجرای عملیات توسعه شبکه کابل و خرید اجناس مربوطه 
)بصورت ترنکی( در سطح استان 

• مهلت خرید اسناد : از تاریخ انتشار آگهی تا پایان وقت اداری روز یکشنبه  مورخ ۹۹/۰۹/۳۰
• مهلت تحویل اسناد : تا پایان وقت اداری روز شنبه مورخ ۹۹/۱۰/۱۳

• مبلغ سپرده شرکت در مناقصه :    ۸۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال
• تاریخ بازگشایی پاکتهای الف و ب : رأس ساعت ۱۰صبح روز یک شنبه مورخ ۹۹/۱۰/۱4
• تاریخ بازگشایی پاکتهای ج : پس از ارزیابی فنی  ـبازرگانی و تعیین صلاحیت شرکت کنندگان 

در مناقصه
• طریقه تهیه اسناد مناقصه : 

• روش  اول : واریز مبلغ ۵۰/۰۰۰ ریال به حساب جام شماره 1650750772به شناسه 
3500180400142 نزد بانك ملت مرکزی قم و ارائه اصل فیش آن در ساعات اداری به دبیرخانه 

 ـاتاق ۱۱2  این شرکت واقع در بلوار ۱۵ خرداد، نرسیده به فلکه شهید محلاتی، طبقه اول 
• روش دوم : ارسال فیش واریز وجه فوق به همراه برگ درخواست به نمابر شماره 025-777077 

که در این صورت اسناد به آدرس ذکر شده در برگ درخواست پست پیشتاز خواهد شد.
WWW. QOM.TCI.IR روش سوم : مراجعه به سایت اینترنتی •

• محل تحویل اسناد : دبیرخانه این شرکت به آدرس فوق می باشد.
•  متقاضیان واجد شرایط می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 37230955  
) اداره تدارکات ( و 37773535 ) اداره شبکه انتقال ( تماس حاصل و یا به آدرس اینترنتی ذیل 

مراجعه فرمایند. بدیهی است این شرکت در رد یا قبول یك یا کلیه پیشنهادات مختار است.

فراخوان مناقصه عمومی )نوبت دوم(

اداره کل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان قم 
درنظردارد به استناد قانون برگزاری مناقصات  وآئین نامه های اجرایی آن و ازطریق مناقصه عمومی یک مرحله ای 
بدین  واگذارنماید.  واجدشرایط  پیمانکاران  به  دراسنادمناقصه  مندرج  بامشخصات  را  ذیل  های  قرارداد  انجام 
منظور اشخاص حقوقی دارای گواهینامه صلاحیت معتبر و مرتبط از مراجع ذیصلاح می توانند جهت کسب 
 اطلاعات بیشتر و دریافت اسناد مناقصه طبق جدول ذیل به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به نشانی
 www.setadiran.ir مراجعه نمایند.فقط پاکت تضمین شرکت در مناقصه به صورت فیزیکی تحویل دبیرخانه اداره 

کل گرددو مکان برگزاری جلسه مناقصه درمحل این اداره کل می باشد.    

شناسه آگهی: ۱۰۵۷۷۹۰   
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همکاری  ضرورت  بر  تاکید  با  جمهوری  رییس   
دستگاه قضایی و اتحادیه های صنفی در زمینه کنترل 
قیمت ها گفت: در شرایط جنگ اقتصادی، کاهش 
مشکلات معیشتی و تامین کالاهای اساسی اولویت 

دولت بوده است. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، در 
جلسه روز یکشنبه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت که 
به ریاست حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی 
وزارتخانه های  گزارش  شد،  برگزار  جمهوری  رییس 
نحوه  از  تجارت  و  و صنعت، معدن  جهاد کشاورزی 
تامین و توزیع کالاهای اساسی در سال آینده ارائه شد.
پس از ارائه این گزارش ها، سازوکار پیشنهادی دولت 
اساسی،  کالاهای  توزیع  و  تامین  نحوه  درخصوص 
شرایط  و  ارزی  درآمدهای  بینی  پیش  ملاحظه  با 
اقتصادی کشور در سال آینده با تاکید بر مقابله با رانت 
و فساد در فرایند تامین تا مصرف کالا تشریح و ارزیابی 

شد.
رییس جمهوری در این جلسه اظهارکرد: در شرایط 
جنگ اقتصادی همه تلاش دولت بر این بوده که برغم 
فشارهای تحریمی، مشکلات معیشتی مردم کاهش 
یابد و اولویت دولت، تامین کالاهای اساسی در جهت 
افزایش رفاه عمومی و حمایت از اقشار آسیب پذیر 

جامعه بوده است.
روحانی، کنترل نوسانات بازار داخلی و جلوگیری 
از افزایش قیمت نسبی کالاهای اساسی، نرخ تورم 
درکشور و همچنین ایجاد رفاه نسبی در جامعه را از 
مهمترین اهداف دولت عنوان و تاکید کرد: سیاست 
نباید  اساسی  کالاهای  ارز  تخصیص  و  تامین  کلان 

زمینه ای برای رانت جویی و فساد شود.

سازی  بهینه  برای  که  حال  همان  در  افزود:  وی 
سیاست کلان ارزی و تجاری کشور باید تلاش کرد، 
و  کشاورزی  جهاد  صمت،  های  وزارتخانه  همزمان، 
سایر دستگاه های ذیربط موظف شده اند در چارچوب 
یک برنامه دقیق و با هماهنگی یکدیگر نظام توزیع 
و نظارت بر قیمت کالاها را به شکل دقیق کنترل و 
مدیریت کنند. رییس جمهوری ادامه داد: در سازوکار 
کالاهای  تامین  آینده،  سال  در  دولت  پیشنهادی 
اساسی با محوریت افزایش رفاه عمومی محور اصلی 
است و باید با تخصیص منابع ارزی لازم، در یک حرکت 

نظام مند تامین، تولید و توزیع در کشور، اجرایی شود.
پیشنهادی،  سازوکار  این  در  کرد:  تاکید  روحانی 
مبارزه با رانت و فساد و ایجاد شفافیت در فرایند تامین 

تا مصرف کالا، مورد توجه قرار گرفته است و در عین 
حال تداوم سیاست های خود اتکایی در تولید کالاهای 
بود.  خواهد  دولت  قطعی  هدف  همچنان  اساسی 
رییس جمهوری همچنین بر ضرورت حضور میدانی 
ناظران و ایجاد شفافیت در قالب یک سامانه فراگیر در 
حوزه توزیع و قیمت گذاری برای کنترل قیمت ها تاکید 
کرد و گفت: در این زمینه گام های بزرگی برداشته شده 
با تکمیل سامانه جامع  و دولت مصمم است  است 
تجارت، تامین شفافیت در سراسر مسیر تامین و توزیع، 

زمینه های رانت و فساد را از بین ببرد.
و  قضایی  دستگاه  هماهنگی  و  همکاری  روحانی 
اتحادیه های صنفی در این مسیر برای کنترل قیمت ها 

را حائز اهمیت دانست.

قائم مقام رئیس کل دادگستری استان قم :

پروژه های شهری چهره متفاوتی 
از شهر قم ساخته است

قائم مقام رئیس کل دادگستری استان قم با اشاره به اینکه پروژه های شهرداری چهره 
متفاوتی از شهر قم به عنوان شهری کویری ساخته است، گفت: با بهره برداری از این 

پروژه ها مردم و به خصوص قشر جوان متوجه عظمت کار شهرداری خواهند شد.
محمدحسین منتهایی در حاشیه بازدید در پروژه های شهری در گفت وگو با شهرنیوز، 
اظهار داشت: بازدید از پروژه های شهری برای ما بسیار خاطره انگیز بوده است و بازدید 
از این پروژه ها این تصور را در ما ایجاد کرده است که در شهر دیگری به غیراز قم هستیم.

قائم مقام رئیس کل دادگستری استان قم افزود: از قم همواره به عنوان یک شهر 
کویری و خشک اسم برده می شد اما این فضایی که تیم مدیریت شهری و شهردار 
قم ایجاد کرده اند از قم چهره دیگری ساخته است. منتهایی افزود: این چهره جدید 
هیچ منافاتی با چهره مذهبی شهر قم ندارد وقتی که این پروژه ها مورد بهره برداری 
قرار بگیرد و مردم و به خصوص قشر جوان از این پروژه ها بازدید داشته باشند، متوجه 

عظمت کار شهرداری خواهند شد.
تلفیق مباحث فرهنگی و دینی با مباحث تفریحی در پروژه های شهری 

سرپرست معاونت اجتماعی و پیشگیری نیز در حاشیه بازدید در پروژه های شهری از 
وقوع جرم دادگستری قم با اشاره به وضعیت تأکید بر اهمیت تلفیق مباحث فرهنگی 
و دینی با مباحث تفریحی در پروژه های شهری خدمات شهرداری در حوزه سرور و 
نشاط اجتماعی را چشمگیر خواند. حجت الاسلام والمسلمین مجید یزدی با اشاره 
به حدیثی از پیامبر گرامی اسلام)ص(، اظهار داشت: پیامبر اسلام)ص( بیان نورانی 
دارند که شهری که در آن امنیت و نشاط اجتماعی وجود نداشته باشد فایده ای ندارد، 
امنیت که به عهده دستگاه قضایی است و بخش بعدی سرور و نشاط اجتماعی است 
که شهردار قم به شکل بسیار خوب و غیرقابل باوری برای خود من در این عرصه ورود 
کرده است. سرپرست معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری قم 
افزود: خدمات گسترده و بسیار چشمگیری در این عرصه انجام شده و قدم های بلندی 
در این حوزه برداشته شده است، کارهایی که به شکل خوبی اوقات فراغت جوان ها را 

پر بکند و آنها را به سمت تفریحات سالم بکشاند صورت گرفته است.

مدیر منطقه چهار شهرداری قم :

مجموعه فرهنگی ورزشی منطقه چهار به 
بهره برداری می رسد

مدیر منطقه چهار شهرداری قم با اشاره به پیشرفت 95 درصدی مجموعه فرهنگی 
ورزشی منطقه چهار از بهره برداری آن در آینده نزدیک خبر داد.

مهدی اصفهانیان مقدمبا تشریح فعالیت ها و اقدامات در دست اجرا در سطح منطقه 
چهار شهر قم، اظهار داشت: در منطقه با توجه به برنامه ریزی و تخصیص اعتبارات در 
سال 99  اقدامات خوبی در اجرای پروژه های فنی و عمرانی، خدمات شهری، فضای 
سبز و حمل ونقل و ترافیک انجام شده است. مدیر منطقه چهار شهرداری قم با تأکید 
بر توسعه مراکز فرهنگی و ورزشی به پروژه احداث مجموعه فرهنگی ورزشی منطقه 
چهار اشاره کرد و گفت: این مجموعه فرهنگی ورزشی در زمینی به  مساحت 2400 
مترمربع در خیابان شهدای ناجا واقع شده است. اصفهانیان مقدم با اشاره به روند 
اجرای این پروژه از پیشرفت 95 درصدی آن خبر داد و افزود: ساختمان این مجموعه 
فرهنگی ورزشی تکمیل و عملیات سفت کاری و نازک کاری و تأسیسات مکانیکی و 
برقی هم انجام شده است. وی با اشاره به اعتبار اجرای این پروژه تأکید کرد: 8 میلیارد 
تومان از بودجه سال جاری شهرداری منطقه چهار به منظور احداث مجموعه فرهنگی 
ورزشی منطقه چهار اختصاص داده شده است و با اجرای غالب عملیات عمرانی آن 
به زودی به بهره برداری می رسد. یزدی تأکید کرد: نگاه دین به پر کردن اوقات فراغت 
جوان با ورزش، تفریح و امور مفرح بسیار نگاه زیبایی است و می تواند باعث پیشگیری 
از وقوع جرم شود. وی تصریح کرد: نکته مهمی که در نگاه گروه شهردار فعلی و 
مدیریت شهری وجود دارد این است که مباحث تفریحی و ورزشی و امور طبیعی و 
فرح بخش را به مسائل فرهنگی گره زده اند. وی ادامه داد: تلفیق مباحث فرهنگی و 

دینی با مباحث فرح بخشی است که نشاط اجتماعی ایجاد می کند

مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان قم  خبرداد

عدم استقبال کارگران ساختمانی
 از طرح ساماندهی 

مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان قم از عدم استقبال کارگران ساختمانی از 
طرح ساماندهی خبر داد و گفت: سامانه ای با همکاری فنی حرفه ای و انجمن صنفی 
کارگران در دست ایجاد است.  مصطفی کاویانی با اشاره به عدم استقبال کارگران 
از ساماندهی، حفظ کرامت  اظهار داشت: هدف  از طرح ساماندهی  ساختمانی 
کارگران و بیمه آن ها و امنیت و آسایش خاطر کارگر و کارفرمایان در کار ساختمانی است، 
این اهداف زمانی ایجاد می شود که سامانه ای طراحی شده و در این فرآیند هر کس نیاز 
به کارگر دارد، فردی معتمد، شناسنامه دار و دارای تخصص را به کار می گیرد. مدیرکل 
تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان قم تصریح کرد: در این طرح، بیمه و کار برای کارگرها 
مشخص است که البته نیاز به سامانه و زیرساخت دارد و ایجاد سامانه ای با همراهی 
فنی حرفه ای و انجمن صنفی کارگران هماهنگ شده است. وی با بیان اینکه قرار شد 
شهرداری در اجرای این طرح، زمینی را تأمین کرده و به انجمن کارگران ساختمانی 
بدهد تا ساختمان در زمین مناسبی احداث شود، ابراز کرد: دراین باره مجوز کاریابی 
به انجمن ساختمانی داده شده تا قانون مند باشد و رضایت کافی از اجرای طرح به 
دست بیاید. کاویانی خاطرنشان کرد: انتظار می رود شهرداری به صورت موقت مکانی 
در نظر بگیرد تا کارگران در سرما و گرما نباشند، طرح هنوز ناقص است و از آن استقبال 

نمی شود، اما فرآیند اجرای طرح ادامه داشته و 90 درصد سامانه انجام شده است.

مدیر منطقه پنج شهرداری قم  خبرداد

صدور پروانه احداث بنای
  ۱۶۰ هزار مترمربع 

مدیر منطقه پنج شهرداری قم از افزایش محسوس آمار مقایسه ای شهرسازی این 
منطقه به نسبت سال گذشته خبر داد و  گفت: آمار متراژ پروانه احداث بنا در سال 
جاری نسبت به سال گذشته تقریبا دو برابر شده است. علیرضا اقبالیان با اشاره به 
روند صدور پروانه های ساختمانی در این منطقه، اظهار داشت: 159 هزار و 393 
مترمربع پروانه احداث بنا از ابتدای سال 99 تا به امروز صادرشده است. مدیر منطقه 
پنج شهرداری قم این آمار با توجه شرایط موجود در سال 99 آمار بسیار خوبی ارزیابی 
کرد و گفت: با توجه به شیوع بیماری کرونا و تبعاتی که در حوزه در همه فعالیت ها 
ازجمله شهرسازی به همراه داشت، آمار موجود در حوزه شهرسازی در منطقه پنج آمار 
بسیار قابل قبولی بوده است. اقبالیان به آمار صدور گواهی عدم خلاف در این منطقه 
نیز اشاره کرد و افزود: از ابتدای سال 152 هزار و 117 مترمربع گواهی عدم خلاف 
در سطح منطقه پنج صادر شده است. به گفته وی این رقم نیز به نسبت سال گذشته 
افزایش نزدیک به دو برابری داشته است به طوری که در مدت زمان مشابه سال گذشته 

85 هزار و 830 مترمربع گواهی عدم خلاف صادرشده است.
 

مدیرکل کمیته امداد امام )ره( استان قم خبرداد:

پرداخت22 میلیارد ریال کمک هزینه 
درمان به مددجویان

 مدیرکل کمیته امداد امام )ره( استان قم گفت: 22 میلیارد و 183 میلیون ریال کمک 
هزینه درمان به هشت هزار و 130 مددجوی قم پرداخت شد.  اکبر میرشکار با اشاره 
به فرمایش رهبر معظم انقلاب مبنی بر اینکه ما می خواهیم اگر کسی در خانواده ای 
مریض شد، غیر از رنج مریض داری رنج دیگری نداشته باشد اظهار داشت: این نهاد برای 
ارائه خدمات مطلوب به مددجویان با پرداخت بخشی از این هزینه ها در رفع دغدغه آنها 
اقدام می کند. میرشکار با بیان اینکه فرانشیز درمانی از بین 41 هزار مددجو به 6 هزار 
و 730 تَن از آنها پرداخت شده است گفت: از ابتدای سال جاری تا پایان آبان ماه 19 
میلیارد و 460 میلیون ریال وجه نسخ دارویی و بستری به مددجویان پرداخت شده است. 
مدیرکل امداد قم همچنین از تامین تجهیزات پزشکی مددجویان مانند اکسیژن، تشک 
مواج، تخت بیمارستانی، دستگاه فشارسنج و تست قند خون برای مددجویان با اعتبار 2 
میلیارد و 723 میلیون ریال خبر داد و گفت: از بین هزار و 400 بیمار خاص و صعب العلاج 
تحت حمایت 479 مددجوی صعب العلاج مبتلا به انواع سرطان ها، دیابت های شدید، 

اختلال حرکتی، کلیوی پیشرفته و زمین گیر بوده که از این امکانات استفاده کردند.

 گزینه های پیش روی ایران 
 ایران به عنوان یک کشوری با موقعیت ژئوپلیتیک 
و استراتژیک ویژه و منحصر به فرد، همواره با مسائل 
و بحران های زیادی در محیط پرتنش و منازعه زای 
بر 200 سال  با مروری  بوده است.  روبرو  خاورمیانه 

گذشته تاریخ این سرزمین، ایران با دو مسئله و معضله اساسی روبرو بوده است: یکی 
مسئله توسعه اقتصادی و دیگری معضله امنیت. 

آنچه واضح به نظر می رسد این است که مسئله توسعه اقتصادی در ایران در 200 
گذشته هیچگاه در یک مدار و مسیر مشخصی قرار نگرفت و بیش از هرچیزی گروگان 
معضله امنیت و بقا بوده است. اگرچه امنیت و توسعه اقتصادی را نمی توان از یکدیگر 
جدا کرد، اما هیچ نقشه راه و برنامه مدون، قابل اجرا و مستقلی برای توسعه اقتصادی 
جدا از مسئله امنیت وجود نداشته است. آنچه بیش از هر چیز بر برنامه ها، دیدگاه ها 

و چشم انداز توسعه محور غلبه داشته، معضله امنیت و مسئله بقا بوده است. 
طی دو قرن گذشته، قرار گرفتن ایران در مدار رقابت قدرت های بزرگ به ویژه 
در دوره های رقابت و گذار نظام بین الملل همواره کشور را در معرض تهدیدات و 
تجاوزات مداوم قرار داده است. بر همین اساس، آنچه بیش از هر چیز بر ذهن و 
ادراکات تصمیم ساز و سیاست گذار ایرانی سایه افکنده، معمای امنیت و مسئله ای 
تحت عنوان بقا و حفظ موجودیت بوده است. همین ادارکات امنیت محور و تهدیدات 
مداوم هیچ گاه منجر به حل مسائل و مصائب اقتصادی در کشور نشد و ایران از ریل 
توسعه اقتصادی خارج شد. در واقع، مسئله توسعه اقتصادی در حاشیه نگرانی های 

امنیتی قرار می گیرد و نمی تواند به ریل بازگردد.
جان هرتز، به عنوان نخستین کسی که ایده معمای امنیت را در سال 1950 مطرح 
کرد، بر آن است: »معمای امنیت به وضعیتی اطلاق می شود که گروه ها، رهبران و 
اشخاص، در مورد اینکه توسط دیگران مورد تهاجم قرار گیرند و یا به وسیله آن ها تحت 

سلطه قرار گیرند، به شدت نگران هستند«.  
بر همین اساس، امنیتی بودن و امنیتی شدن مفرط محیط بیرونی و به تبع آن 
محیط داخلی، هیچگاه نتوانسته مسئله بقا را برای سیاستمداران و تصمیم سازان 

ایرانی حل کند و معضله امنیت همواره حاد و لاینحل باقی مانده است.
با ذکر این مقدمه، می توان این گزاره را مطرح کرد که تا زمانی که مسئله بقا و معضله 
حاد امنیت برای ایران حل نشود، ایران در مسیر توسعه اقتصادی قرار نخواهد گرفت 
و هزینه های زیادی برای حفظ بقا و کاهش مخاطرات و نگرانی های امنیتی باید 

بپردازد.
پرسش اساسی این است که برای حل معضله بقا چه باید کرد؟ در واقع، ایران برای 

خروج از معضله حاد امنیت و بقا چه 
راهبردی باید اتخاذ کند؟ پاسخ واضح است. باید تغییر شگرف و متهورانه ای در 

استراتژی های امنیتی کشور حاصل شود.
واقعیت این است که بازدارندگی متعارف و یا راهبرد دفاع تهاجمی مبتنی بر ظرفیت 
های نامتقارن به تنهایی نمی توانند مسئله بقا را مرتع سازند. اکنون که در دوران 
پرمخاطره گذار قدرت در نظام بین الملل مواجه هستیم، نیاز به اتخاذ یک راهبرد 

تاریخی برای حل نهایی مخاطرات و نگرانی های امنیتی هستیم. 
ایران سه گزینه در اختیار دارد که البته اتخاذ هر کدام با چالش ها و مسائل متعددی 

روبه رو است:
نخست: ادامه مسیر فعلی و تکیه بر خوداتکایی استراتژیک

خوداتکایی استراتژیک مسیری است که با پیروزی انقلاب اسلامی دنبال شد 
و علی رغم اینکه کشور توانست به بازدارندگی متعارف دست پیدا کند، اما تاکنون 
نتوانسته بر معضله حاد امنیت فائق آید و تداوم تهدیدات و اداراک بقامحور، کشور 
را از ریل توسعه اقتصادی خارج کرده است. لذا، علی رغم همه دستاوردها و نتایج 
ملموس نظامی و ارتقای توان و سطح بازدارندگی کشور در 42 سال گذشته، مسئله 

بقا همچنان لاینحل باقی مانده است.
دوم: شیفت و تغییر بنیادین در استراتژی ها 

گزینه دیگر فاصله گرفتن از »خوداتکایی استراتژیک« و »اتکا و اتحاد استراتژیک« 
به یک قدرت بزرگ است. این راهبردی است که حامیان زیادی در فضای سیاسی 
و امنیتی-نظامی کشور است. منتها توافق عامی بر سر اینکه به چه قدرتی در نظام 
بین الملل باید وارد اتحاد استراتژیک شد وجود ندارد. عدم توافقی که در 200 سال 
گذشته یک دو راهی و سردرگمی راهبردی را در میان نخبگان ایرانی ایجاد کرده و 
بیش از آنکه بتواند معضله حاد امنیت کشور را برطرف سازد، از یک سو، دو قطبی 
های مطلق گرایانه و محدود کننده ای همچون »روسوفیل« و »انگلوفیل« و اخیرا 
»چینوفیل« را به وجود آورده و از طرف دیگر، زمینه بی اعتمادی قدرت های بزرگ 
به شکل گرفتن و تداوم چنین اتحادی را ایجاد کرده است. مروری بر اتحاد ایران با 
قدرت های بزرگ در دو قرن گذشته تایید کننده این فرض است و به نظر می رسد این 
گزینه بیش از آنکه بتواند به حل مسئله بقا کمک کند، نزاع و مناقشات داخلی به ویژه 

در سطح نخبگان سیاسی را تشدید خواهد کرد.
سوم: بازدارندگی هسته ای

ایران در رابطه با برنامه هسته ای خود سه گزینه در اختیار دارد: نخست، کنار نهادن 
تمامی برنامه هسته ای خود، دوم، ادامه چرخه مذاکراتی فعلی و سوم، خروج از این 
چرخه و دستیابی به سلاح هسته ای. گزینه نخست، نه رئالیستی و نه قابل توصیه 
است. کنار گذاشتن برنامه هسته ای نه تنها معضله امنیت ایران را برطرف نخواهد 
کرد بلکه نگرانی های امنیتی را برای تصمیم ساز و نخبگان ایرانی دو چندان خواهد 
کرد. گزینه دوم نیز هیچ چشم انداز روشنی ندارد. چرخه ای لاینحل که حدود دو 
دهه از عمر آن می گذرد و به نظر می رسد نه تنها مسئله بقا را حل نمی کند بلکه آن 
را تشدید و حادتر می کند. به ویژه آنکه اجماعی در کشور بر سر آن وجود ندارد. گزینه 

نهایی برای ایران بازدارندگی هسته ای است.
گزینه ای که گرچه طرفداران زیادی در کشور- حداقل در موضع رسمی و اعلانی- 
ندارد، اما می توان به عنوان آخرین گزینه ایران برای حل نهایی معضله حاد بقا در 
نظر گرفته شود. لذا، می توان گفت دستیابی ایران به سلاح هسته ای و رسیدن به 
بازدارندگی نهایی تنها گزینه در دسترس ایران برای خروج از مسئله بقا و ورود به ریل 
توسعه اقتصادی است. با این حال، بدون تردید اتخاذ راهبرد بازدارندگی هسته ای 
با چالش های زیادی مواجه است و مهم تر از آن به پرسش های دشوار و پاسخ های 

قانع کننده ای نیاز دارد. 
                                                                              پژوهشگر حوزه سیاست خارجی و امور خاورمیانه

وزارت اطلاعات خبر داد 

انهدام شبکه گسترده اخلال
 در نظام ارزی

گسترده  شبکه  اصلی  عوامل  کرد:  اعلام  اطلاعیه ای  در  اطلاعات  وزارت   
کلاهبرداری و اخلال در نظام ارزی که فعالیت غیرمجاز اقتصادی داشتند در استان 

یزد شناسایی و دستگیر شدند. 
به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت اطلاعات، در اطلاعیه روز 
یکشنبه این وزارتخانه آمده است: در راستای برخورد با سو استفاده های صورت گرفته 
در تعهدات ارزی، سربازان گمنام امام زمان )عج( در اداره کل اطلاعات استان یزد با 
اقدامات تخصصی اطلاعاتی و عملیاتی هشت نفر از عوامل اصلی شبکه گسترده 
کلاهبرداری و اخلال در نظام اقتصادی و ارزی کشور، شناسایی و با هماهنگی 

مراجع قضائی دستگیر شدند.
این شبکه با استفاده از شرکت های پوششی در خارج از کشور و صدور پیش 
فاکتورهای صوری، از بانک مرکزی بالغ بر 150 میلیون یورو سو استفاده کرده و با 

فروش آن در بازار آزاد، اقدام به تحصیل مال نامشروع و قاچاق ارز کرده است.
براساس اعترافات و اسناد و مدارک پرونده، متهمان اقدام به تبانی و پرداخت رشوه، 
استفاده از کارت های بازرگانی و حساب های بانکی اجاره ای، پولشویی، تخلفات 
گمرکی، فرار مالیاتی و جعل اسناد حمل کالا کرده و از این طریق بیش از ده هزار 

میلیارد ریال از حقوق بیت المال را تضییع کرده اند.
گردش حساب های بانکی متعلق به شبکه مذکور بیش از 300 هزار میلیارد ریال 
بوده است. در این عملیات، مقادیر قابل توجه ای ارز، اسناد بانکی، حواله های صوری 

و جعلی و مهرهای شرکت های پوششی خارجی کشف و ضبط شد.
مردم شریف ایران در صورت مشاهده هرگونه تخلف ارزی، مراتب را با شماره 113 

ستاد خبری وزارت اطلاعات در میان بگذارند.

اخبار

 وزیر بهداشت با بیان اینکه واکسن کرونا را تولید می کنیم و تا بهار سال آینده آن را 
خواهیم داشت، گفت: اجازه نمی دهیم هم وطن ما گروه هدف تست واکسن شود.

سعید نمکی پیش از ظهر یکشنبه در ستاد کرونا خراسان جنوبی با بیان اینکه 
رعایت پروتکل های بالای 90 درصد نشان از غنای فرهنگی مردم است، افزود: 
باید با تلاش هر چه بیشتر از آمار ورودی بیمارستان ها و مرگ و میر ناشی از کرونا 

بکاهیم.
وی با بیان اینکه باید همدلی و اتحاد را برای تمام روزهای سخت کرونا حفظ کنیم، 
اظهار کرد: کرونا با تپش قلب مردم دخیل شده و خیلی نیازمند تحلیل وتفسیر 
نیست بلکه باید از ابتلا بیماری بکاهیم. نمکی با بیان اینکه اگر از مرگ و میر یک 
نفر بکاهیم بزرگترین خدمت را به مردم منطقه داشته ایم، گفت: خراسان جنوبی در 
خیز وحشتناک پاییزه قرار گرفت و با توجه به التهاب پیش آمده در استان برای ما 
از اهمیت بالایی برخوردار بود. وی با بیان اینکه جنوب کرمان و خراسان جنوبی را 
گرفتار این آتش بیماری دیدیم به طوری که طبس رتبه اول مرگ و میر کرونا را دارد، 
گفت: با توجه به شرایط جغرافیایی منطقه، تحلیل یک مرگ در خراسان جنوبی با 

یک مرگ در شهرهای پر جمعیت بسیار متفاوت است.
هرگز به مردم دروغ نمی گوییم

وزیر بهداشت با اشاره به پیک جدید پاییزه بیان کرد: در مهار کرونا در اردیبهشت، 
در اوج تحریم و بدترین شرایط کشور، میزان آمار مرگ و میر کرونا را به 30 تا 40 نفر 

رساندیم اما دو مرتبه عنان از دستمان خارج شد و شاهد پیک دوم و سوم بودیم.
وی با بیان اینکه پیک سوم تمام جهان را گرفتار کرد، گفت: علی رغم اینکه می 

گویند ایران در رتبه 12 است، در واقع رتبه 31 جهان را از نظر مرگ و میر داریم.
نمکی با بیان اینکه 88 کشور جهان آماری دقیق از کرونا ارائه نمی دهند، افزود: 
انسانی سیاسی نیستم و سوار بر قطار سیاست نمی شوم اما کشورهای همسایه آمار 

درستی از کرونا ارائه نمی دهند.
وی با بیان اینکه من به مردم هرگز دروغ نخواهم گفت و چیزی از آنها پنهان 
نخواهم کرد، افزود: اعتباری ما به واسطه مردم است و اگر ما را به راست گویی و 

امانت داری نپذیرند باید به حال خودمان گریه کنیم.
نمکی با بیان اینکه آماری که ایران ارائه می دهد مقرون به صحت ترین آمار جهانی 
است، گفت: در شرایط پیش رو فرصتی برای ورود به حاشیه و تله های ژورنالیستی 

نداریم و آرامش مردم و کاهش تب کرونا مهم است.
پیک سوم کرونا شکست

وی با اشاره به موج سوم کرونا در دنیا بیان کرد: ابتلای سه هزار نفر در روز در 
آمریکا و 878 مرگ در ایتالیا آمار تاسف باری بوده که برای سلامتی مردمانش دعا 
می کنیم. نمکی ادامه داد: کشورهایی مانند انگلیس و آلمان زیرساخت های آماده 

برای خدمت رسانی دارند اما آمار مرگ بالای 500 نفر را تجربه داشته اند.
وزیر بهداشت با بیان اینکه متوسط تخت ما 1.6 به ازای هر هزار نفر جمعیت 
است، افزود: ما با دست های بسته در اقیانوس بلا شنا می کنیم چراکه با خباثت 

های آمریکا برای تامین دارو در حصر هستیم.
وی بیان کرد: بر اساس پیس بینی ها ایران در این ماه باید روزی هزار و 200 مرگ 
ناشی از کرونا داشت اما نه تنها این اتفاق نیفتاد بلکه با همکاری مردم و مسئولان 

کمر منحنی در پیک سوم شکست.
نمی گذاریم ملت شریف ایران موش آزمایشگاهی هیچ جریانی شود 

نمکی با بیان اینکه آمارها در برابر همت، غیرت و شجاعت مردم سر تعظیم فرود 
آورده اند، اظهار کرد: تمام اقشار و گروه های مردمی به میدان مبارزه با کرونا آمده و 
مرگ را به 200 نفر نزدیک کردند که حماسه ای بسیار ارزشی است. وی با بیان اینکه 
در اوج تحریم ها در پیش بینی برخی موسسات مدال افتخار گرفتیم، گفت: 160 

شهر قرمز داشتیم اما اکنون 23 شهر قرمز داریم.
وزیر بهداشت ادامه داد: نمی گذاریم ملت شریف ایران موش آزمایشگاهی هیچ 
جریانی شود و نمی گذاریم غیرت ملی این سرزمین پایمال برخی از فزون خواهی 
های دیگران شود. وی ادامه داد: به دنبال این هستیم که با نگاه اعتقادی، ملی 
و مردم سالاری دینی، ملت شریف ایران به آنچه که درخور شان انها است، دست 

یابند.

وزیر بهداشت اعلام کرد:

تولید واکسن کرونا تا بهار سال آینده

رییس جمهوری :

هدف دولت جلوگیری از افزایش قیمت کالا ها است 

 رئیس ستاد کل نیروهای مسلح گفت: بی شک 
انتقام خون شهید عرصه علم و دانش بر اساس 
منطق عملیاتی جبهه انقلاب اسلامی در زمان و 

مکان مناسب از نظام استکبار گرفته خواهد شد.
سرلشکر محمد باقری رئیس ستاد کل نیروهای 
نصر  یک  درجه  نشان  اعطای  حاشیه  در  مسلح 
از سوی فرمانده معظم کل قوا به خانواده شهید 
فخری زاده با بیان اینکه طی سالیان طولانی توفیق 
این را داشتیم در جریان تلاش ها و خدمات ارزنده 
پژوهشی  و  تحقیقاتی  گرانسنگ  های  فعالیت  و 
این شهید والامقام در جنبه های مختلف علمی و 
پژوهشی باشیم، تصریح کرد: شهید فخری زاده 
فردی کم نظیر از لحاظ علمی، اخلاقی، ایمانی و 
انقلابی بود و شهادت این دانشمند برجسته ضایعه 
ای دردناک برای جامعه علمی و نیروهای مسلح 

است.
های  تلاش  برکت  به  ان شاءالله  افزود:  وی 
خالصانه و بی ادعای این شهید والامقام، شاگردان 
و همکاران این شهید راه پر فروغ او را ادامه خواهند 
داد و سنگری را که این شهید در آن به تولید علم و 
دانش می پرداخت با همت و تلاش هرچه بیشتر 

حفظ خواهند کرد.
علوّ  آرزوی  با  مسلح  نیروهای  کل  ستاد  رئیس 
گفت:  زاده  فخری  شهید  برای  معنوی  درجات 

تلاش های او موجب ترس و دلهره نظام سلطه و 
استکبار شد.

سرلشکر باقری، بی ادعایی، اخلاص، گمنامی 
و تلاش شبانه روزی در جهت حفظ و ارتقاء امنیت 
شهید  بارز  ویژگی های  جمله  از  را  اسلامی  ایران 
فخری زاده دانست و توجه ویژه مقام معظم رهبری 
نسبت به این شهید والامقام را امری مهم و بسیار 
ویژه توصیف و خاطرنشان کرد: مقام معظم رهبری 
با اهدای نشان درجه یک نصر به این شهید والامقام 
به پاس خدمات و تلاش های ارزنده شهید در طول 

دوران پربرکت انقلاب اسلامی موافقت فرمودند.
وی، درجه یک نصر را ویژه محققین، پژوهشگران 
و شخصیت هایی برجسته ملی که جبهه دفاعی 
کنند  می  حمایت  و  پشتیبانی  را  اسلامی  نظام 
عنوان کرد و افزود: براین اساس مقام معظم رهبری 
بالاترین رتبه آن را که نشان )درجه یک نصر( است 
برای این شهید والامقام که عمر با ارزشمند خود 
را در راستای پشتیبانی و حمایت از جبهه انقلاب 

اسلامی مبذول داشته اند در نظر گرفتند.
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح، نشان اهدای 
نشان ارزنده نصر از سوی فرمانده معظم کل قوا و 
مقام معظم رهبری را مایه افتخار، سربلندی و عزت 
مستدام بیت معظم شهید فخری زاده برای تمام 

نسل ها دانست.

سرلشکر باقری با اشاره به اینکه از زمان شهادت 
دشمنان  کشور،  دفاعی  و  ای  هسته  دانشمند 
ملت ایران اسلامی خواب راحتی را تجربه نکرده 
و همواره در هراس، نگرانی و اضطراب به سر می 
برند، تاکید کرد: بی شک انتقام خون شهید عرصه 
علم و دانش بر اساس منطق عملیاتی جبهه انقلاب 
اسلامی در زمان و مکان مناسب از نظام استکبار 
رژیم  و  آمریکا  بزرگ  و شیطان  گرفته خواهد شد 
صهیونیستی بدانند که تقاص این جنایت را پس 

خواهند داد.
نوآوری  و  پژوهش  سازمان  اهمیت  بیان  در  وی 
های دفاعی وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح 
نیز، تصریح کرد: مراکز تحقیقاتی فراوانی در ارتش 
انقلاب  پاسداران  ایران، سپاه  جمهوری اسلامی 
اسلامی و سایر نیروهای مسلح به کار و فعالیت 
مشغول اند اما سازمان تحت مدیریت شهید دکتر 
فخری زاده به عنوان یک مجموعه خاص و ویژه با 
تکنولوژی و فن آوری های دفاعی بالا با جمعی از 
شایان  خدمات  موجب  دانشمندان،  و  محققین 

توجهی به نیروهای مسلح شده است.
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح گفت: بی تردید 
مسیر پر فروغی را که دانشمند شهید دکتر فخری 
زاده در پیش گرفته بود، با استحکام، دقت و سرعت 

هر چه بیشتر ای پیموده خواهد شد.

سرلشکر باقری:
انتقام خون شهید »فخری زاده« در زمان و مکان مناسب گرفته خواهد شد

مصطفی گنجی*

 معاون اول رییس جمهوری، انفال را براساس اصل 45 قانون اساسی قابل وقف 
ندانست و گفت: صیانت از جنگل ها و مراتع و محیط زیست اقتضای عدالت بین نسلی 

است. 
اسحاق جهانگیری روز یکشنبه در پی نوشتی در هامش نامه درباره آخرین وضعیت 
اقدامات انجام شده درخصوص اراضی جنگلی روستای آق مشهد ساری و ضرورت رفع 
مشکل پرونده های اختلافی مربوطه، دستوراتی را خطاب به وزیر جهاد کشاورزی، معاون 

امور مجلس رییس جمهوری و رییس سازمان حفاظت محیط زیست صادر کرد.
در پی نوشت معاون اول رییس جمهوری خطاب به کاظم خاوازی، حسینعلی امیری 
و عیسی کلانتری آمده است: همانطور که مطلع هستید، بر اساس اصل 45 قانون 

اساسی انفال قابل وقف نیست.
جهانگیری خاطرنشان کرد: در روزهای قبل برای حل اختلاف پرونده های اختلافی 
میان سازمان جنگل ها و مراتع و سازمان حفاظت محیط زیست با سازمان اوقاف، 

لایحه ای تهیه شده که لازم است با هماهنگی و حضور فعال در جلسات مجلس شورای 
اسلامی پیگیری شود و سریعتر لایحه به تصویب برسد. وی افزود: صیانت از جنگل ها و 
مراتع و محیط زیست اقتضای عدالت بین نسلی است. به گزارش ایرنا، مردادماه امسال 
گزارشی به نقل از سازمان جنگل ها مبنی بر صدور سند وقف یک برش از کوه دماوند به 
نام سازمان اوقاف خبرساز شد که بعدها سازمان اوقاف با تکذیب این خبر، اعلام کرد 
زمین مذکور آنطور که اعلام شده کوه دماوند نیست بلکه بخشی از یک مرتع در دامنه 
دماوند است که سال ها پیش سند آن اخذ شده و اکنون دادگاه حکم به وقف بودن آن 
داده است. همچنین در جلسه ای با حضور جهانگیری در روز یازدهم مردادماه، مسائل 
مرتبط با اراضی منابع طبیعی و اوقاف در منطقه »آق مشهد« بحث و تبادل نظر و مقرر 
شد؛ روسای سازمان اوقاف، سازمان جنگل ها و منابع طبیعی و سازمان ثبت اسناد و 
املاک کشور در نشستی با تفکیک اراضی انفال از اوقاف در این باره تصمیمات مقتضی 

را اتخاذ کنند.

جهانگیری:
 براساس قانون اساسی انفال قابل وقف نیست
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اگر اولین بار است که می خواهید از دوچرخه استفاده کنید بهتر است ابتدا با 
پزشک صحبت کنید تا هرگونه توصیه ی لازم را دریافت نمایید. سپس می توانید با 

کمک دوچرخه ثابت انتظار داشته باشید جسم و روانتان دچار تغییراتی بشود.
چند ماهی است که به دلیل پاندمی کرونا و قرنطینه در همه ی کشورها تقریباً 
بیشتر باشگاه های ورزشی تعطیل شده اند و به همین دلیل عجیب نیست که فروش 

دوچرخه های ثابت خانگی افزایش یافته است.
هر کسی که طرفدار این وسیله ی ورزشی است می داند که دوچرخه ثابت فراتر از 
صرفاً وسیله ای برای رکاب زدن است. دوچرخه ثابت یکی از بهترین اشکال ورزش 
هوازی است که می توانید انجام دهید، خصوصاً برای مدتی طولانی. رکاب زدن 
فشاری به بدن وارد نمی کند، بنابراین مفاصلتان خصوصاً زانوها آسیب نمی بینند 
و ریسک آسیب پایین می آید. زانوها معمولًا اولین مفاصل در بدن هستند که علائم 
پیری را نشان می دهند. بنابراین مهم است که طی زندگی خود از آن ها مراقبت کنید 
و با انواع تمرینات سالم و سبُک هوازی مانند دوچرخه سواری جلوی آسیب آن ها 

را بگیرید.
اگر اولین بار است که می خواهید از دوچرخه استفاده کنید بهتر است ابتدا با 
پزشک صحبت کنید تا هرگونه توصیه ی لازم را دریافت نمایید. سپس می توانید با 

کمک دوچرخه ثابت انتظار داشته باشید جسم و روانتان دچار تغییراتی بشود.
وقتی برای اولین بار رکاب می زنید چه انتظاری می توانید داشته باشید؟

اولین باری که رکاب می زنید، چه در خانه و چه در سالن ورزشی، ممکن است 
تعجب کنید. خیلی از دوچرخه های ثابت دارای پدال های بدون گیره و کلیپس 

هستند و ارتفاع صندلی و دسته ها نیز تنظیمات بسیار گوناگونی دارد.
به طور کلی باید ارتفاع صندلی دوچرخه ثابت را جوری تنظیم کنید که وقتی 
کنار دوچرخه می ایستید، صندلی آن کنار استخوان لگنتان قرار بگیرد و دسته های 
دوچرخه هم سطح با صندلی آن یا فقط اندکی بالاتر از آن باشد. یک اشتباه رایج که 
افراد مرتکب می شوند این است که دسته های دوچرخه ثابت را خیلی بالا می برند و 
ارتفاع صندلی آن را خیلی پایین تنظیم می کنند و این وضعیت باعث می شود میان 

تنه ی آن ها حین تمرین درگیر نشود.
کسی که به تازگی رکاب زدن را شروع کرده معمولًا دوست دارد تا جایی که می تواند 
و با هر شدتی که در توانش است رکاب بزند. با ترشح هورمون حال خوب هنگام 
ورزش کردن، احساس سرخوشی که به شما دست می دهد می تواند تأثیر استرس 
و درد را در بدنتان برطرف کند اما حواستان باشد؛ اگر بیش از اندازه رکاب بزنید 

احتمال اینکه به خودتان آسیبی وارد کنید زیاد است.
به جای اینکه تا آخرین حد توان از خود کار بکشید، ابتدا روی تعداد دفعات تمرین 
خود متمرکز شوید. برای شروع، سه بار در هفته و هر بار به مدت 30 دقیقه رکاب 

بزنید و این روند را چهار تا شش هفته ادامه دهید.
ناخودآگاه بدن شما شروع به سوزاندن کالری بیشتری خواهد کرد

هر بار که ورزش می کنید، ساختار بدنی شما )مقدار چربی که در بدن دارید 
نسبت به عضلات و استخوان ها و آب و اندام هایی که در بدن دارید(، تغییر می کند 
و شما تدریجاً شروع به جایگزین کردن چربی با عضله خواهید کرد. عضله بافتی 
است که از نظر متابولیکی فعال است؛ یعنی به جای اینکه کالری ها را ذخیره کند 
می سوزاند. به طور متوسط، یک جلسه سی دقیقه ای رکاب زدن می تواند چیزی 
بین 200 تا 450 کالری بسوزاند که میزان آن بستگی به وزنتان و سرعت تمرینتان 

دارد.
ریسک فاکتورهای بیماری قلبی و دیابت نوع دوم را کاهش می دهید

 LDL یک روتین منظم و پیوسته ی رکاب زدن، راهی عالی برای کاهش کلسترول
)نوع بد کلسترول که خطر بیماری قلبی را افزایش می دهد( و افزایش کلسترول 
HDL )نوع خوب کلسترول( است. ضمناً رکاب زدن می تواند با کم کردن مقاومتتان 

نسبت به انسولین، تحمل گلوکزتان را بهبود دهد. یعنی از ریسک ابتلا به دیابت نوع 
دوم کاسته خواهد شد.

وضعیت بدنی تان بهتر می شود
حتماً مسابقات دوچرخه سواری را تماشا کرده اید و شاید این سؤال برایتان پیش 
آمده باشد که چطور این دوچرخه سوارها روی دوچرخه های خود خم شده اند و با 
سرعت رکاب می زنند و دچار کمردرد نمی شوند. جواب این است که: آن ها کمردرد 
نمی گیرند. تا زمانی که شما دسته های دوچرخه و پدال ها را به خوبی با بدنتان تنظیم 
کنید، رکاب زدن فشاری به کمرتان وارد نخواهد کرد. به طور کلی دوچرخه سواری 
باعث بهبود و تصحیح وضعیت بدنی خواهد شد؛ زیرا ورزش کردن و رکاب زدن با 
وضعیت نادرست بدنی کار سختی است و شما نمی توانید این وضعیت نادرست را 

برای مدت زمان طولانی ادامه دهید و خیلی زود خسته خواهید شد.
بعد از یک ماه رکاب زدن چه انتظاری می توانید داشته باشید؟

بعد از یک ماه پیوسته و منظم رکاب زدن، بدن شما احتمالًا به اندازه کافی با 
دوچرخه تطبیق پیدا می کند و تدریجاً می توانید شدت تمرین را بالا ببرید. در عرض 

یک ماه، می توانید هر دو تا سه هفته، تلاش خود را ده درصد افزایش دهید.
از آنجایی که استقامت و تحمل شما نیز در این زمان بیشتر شده است، وقت آن 
است که تمرکز خود را به تعداد دفعات تمرین و طول مدت آن منتقل کنید. مربیان 
توصیه می کنند جلسه ی سی دقیقه ای تمرین را به 45 دقیقه و سپس یک ساعت 

برسانید.
متوجه می شوید عضلاتتان سفت تر و کم چربی تر شده اند

دوچرخه سواری اساساً یک تمرین استقامتی است، بنابراین عضلات کُندانقباض 

را درگیر می کند. یعنی فیبرهای عضلانی که نسبت به خستگی مقاوم بوده و در 
حرکات پیوسته تر و کوچک تر فعال می شوند. بنابراین شما چندان توده عضلانی 
در  و کم چربی می شوید، خصوصاً  قوی  دارای عضلات  در عوض  و  نمی سازید 
ناحیه ی عضلات چهار سر ران و عضلات سرینی. فیبرهای عضلانی پاهایتان که 
تمرینشان می دهید، بیشتر تحریک شده و به میزان قابل توجهی قوی تر می شوند.

بعد از شش هفته تمرین سخت رکاب زدن، طبیعی است که کمی عادت زده 
شوید. بدن شما اکنون کارآمدتر شده و شما می توانید به ازای تعداد ضربان قلب 
کمتری در هر دقیقه، نیروی بیشتری تولید کنید. بنابراین می توانید شدت تمرین 

خود را بالاتر ببرید.
فواید بلندمدت دوچرخه ثابت برای سلامتی

بعد از چند ماه تمرین مداوم با دوچرخه ثابت، احتمالًا احساس می کنید حرفه ای 
از جهت  را  نکنید که خودتان  اما فراموش  ادامه دهید  به تلاش خود  شده اید. 
فیزیکی و روانی بررسی کنید. حواستان به هرگونه تغییر روحی و روانی تان باشد و اگر 

احساس می کنید چیزی درست نیست حتماً با پزشکتان در میان بگذارید.
و یادتان باشد: انتظار نداشته باشید هر روز علاقه و اشتیاق زیادی برای تمرین 
داشته باشید. انگیزه کم و زیاد می شود و این هیچ ایرادی ندارد. چیزی که واقعاً مهم 
است این است که به تلاش خود ادامه دهید. عمل کردن باید پیوسته باشد و این 

چیزی است که شما را به سمت هدفتان سوق می دهد.
حالا بهتر می توانید شدت تمرینات را تحمل کنید و ریکاوری بهتری دارید. بیشتر 
افراد بعد از چند ماه رکاب زدن می توانند جلسات تمرینی خود را به 5 تا 6 جلسه 

در هفته برسانند.
ظرفیت دریافت اکسیژنتان افزایش می یابد

به عبارتی دیگر، به مرور زمان، رکاب زدن به بدنتان کمک می کند عملکرد بهتری 
در تأمین اکسیژن و مواد مغذی برای عضلاتتان پیدا کند. یعنی جریان خون به 
سمت عضلات بیشتر می شود که نتیجه ی آن دستاوردهای بزرگ تر برای بدن 

خواهد بود.
سیستم ایمنی بدنتان را تقویت می کند

محققان انگلیسی در یک بررسی علمی متوجه شدند افراد سالمندی که به طور 
منظم و به مدت طولانی دوچرخه سواری می کردند سیستم ایمنی بدنشان مانند 

یک فرد جوان 20 ساله، سالم باقی مانده است.
در این تحقیق 125 دوچرخه سوار سالمند مورد مطالعه قرار گرفتند که تعدادی از 

آن ها در دهه 80 زندگی خود بودند.
به طور کلی سیستم ایمنی بدن از 20 سالگی هر سال حدود 2 تا 3% ضعیف 
می شود و همین موجب ابتلای بیشتر سالمندان به عفونت ها و بیماری هایی 
ایمنی  آنجایی که سیستم  از  ترتیب  بدین  و سرطان می شود.  روماتیسم  مانند 
دوچرخه سواران مثل یک فرد 20 ساله بود و نه 70 یا 80 ساله، پس بدن آن ها در 
برابر مشکلات و بیماری ها مقاوم است. سعی کنید دوچرخه ثابت را نزدیک پنجره 
بگذارید تا از هوای تازه و نور خورشید کافی نیز بهره مند شوید و دقت داشته باشید 

که افراط در ورزش اثر عکس بر ایمنی دارد.
کم کم متوجه می شوید سلامت روحی و روانی تان نیز تقویت شده است

تحقیقات نشان می دهد ورزش از هر نوعی، اگر به طور منظم انجام شود می تواند 
به بهبود افسردگی مزمن کمک کند. خصوصاً حالا که در پاندمی کرونا به سر 
می بریم، اهمیت دادن به سلامت روانی با عادت های سالمی مانند ورزش، ارزش 
بیشتری هم پیدا کرده است. این روزها کووید – 19 مانند نوعی جنگ روانی برای 
همه ی ماست. اگر بتوانید راهی پیدا کنید که هر روز 45 دقیقه از استرس ها و 
تنش ها فاصله بگیرید بسیار عالی است و چه بهتر که این کار را با دوچرخه ثابت 

و در خانه انجام دهید.

فواید کوتاه مدت و بلندمدت دوچرخه سواری؛

این غذاها را باهم نخوریدفواید دوچرخه ثابت برای سلامت جسمی و روانی
 دچار التهاب می شوید!

بهترین راه برای سرکوب التهاب نهفته در بدن، استفاده از برخی مواد غذایی است 
نه دارو.

سیستم ایمنی بدن به هر عنصر خارجی که آن را به رسمیت نشناسد حمله می کند 
اعم از میکروب های مهاجم، گرده گیاهان و یا حتی عناصر شیمیایی. این فرایند خود 
سبب التهاب می شود. حملات متناوب سیستم ایمنی بدن به مهاجمان خارجی 
گاه سبب تهدید سلامت بدن می شود. در اینجا 7 جفت ماده غذایی که مصرف آنها 

منجر به کاهش التهاب در بدن می شود، بیشتر معرفی شده است:
سبزیجات تیره رنگ و روغن زیتون:  تحقیقات نشان می دهد که ترکیب 
سبزیجات و منابع چربی سالم یک راه برای افزایش جذب آنتی اکسیدان هایی مانند 
لوتئین و بتاکاروتن در بدن است. لوتئین یک آنتی اکسیدان موجود در سبزیجات برگ 
دار است که منجر به کاهش التهاب در چشم می شود و از اختلالات عصبی مانند 
دژنراسیون ماکولا وابسته به سن جلوگیری می کند. بتاکاروتن نیز آنتی اکسیدان 

دیگری است که نشان داده شده منجر به کاهش التهاب در افراد مسن می شود.
اسفناج و زغال اخته: در یک مطالعه نشان داده شد ورزشکارانی که هر روز و به 
مدت 6 هفته زغال اخته مصرف می کنند، کاهش التهاب بعد از تمرینات ورزشی 
را تجربه می کنند. در تحقیقات دیگر نیز نشان داده شده مصرف اسفناج می تواند 
منجر به بهبود تنفس و جریان اکسیژن در طول تمرینات ورزشی شود. نیترات موجود 
در اسفناج برای افزایش توده عضلانی و کاهش درد عضلانی بعد از ورزش مفید 

است.
عدس و لیمو: اگر شما یک زن یائسه هستید، بدن تان در معرض خطر کمخونی 
فقر آهن قرار دارد. این نوع کم خونی باعث واکنش های التهابی در بدن می شود. 
بنابراین مصرف غذاهای غنی از آهن از قبیل عدس و لوبیا همراه با مرکباتی که دارای 
اسید اسکوربیک و کاروتنوئیدها هستند، مانند لیمو، برای جذب آهن، بسیار مفید 

است.
سیب زمینی شیرین و فلفل قرمز: فلفل قرمز حاوی بتاکاروتن است و مصرف 
آن همراه با سیب زمینی شیرین و کدو، میزان جذب ویتامنی آ در بدن را افزایش می 
دهد. نشان داده شده که مصرف ویتامین آ، شرایط التهابی ناشی از آکنه و همچنین 

دیسپلازی ریوی را کاهش می دهد.
بادام و کفیر: کفیر سرشار از باکتری های مفید برای حفظ سلامت روده و بهبود 
فرایند هضم در دستگاه گوارش بعلاوه تقویت سیستم ایمنی بدن است. پوست 
بادام نیز حاوی پری بیوتیک برای کاهش التهاب مزمن روده و کاهش شرایطی مانند 

بیماری کرون، کولیت اولسراتیو است.
تمشک و انگور: این دو میوه حاوی میزان بسیار بالای آنتی اکسیدان ها هستند 
و نشان داده شده مصرف همزمان آنها برای مبارزه با التهاب، کاهش خطر بیماری 

های قلبی عروقی، پوکی استخوان و سرطان ریه بسیار مفید است.
سیر، پیاز، برنج قهوه ای:سیر و پیاز و مصرف آنها با غلات سبوس دار مانند برنج 
قهوه ای یا ماکارونی کامل، می تواند جذب روی در بدن را سه برابر افزایش دهد. 
جذب بیشتر روی در بدن نیز مساوی است با کاهش خطر ابتلا به بیماری های مرتبط 

با التهاب مزمن از قبیل آترواسکلروز، سرطان، واکنش های ایمونولوژیک و ...

بموجب پرونده اجرائی کلاسه 9601826 له: بانک ملت، علیه: خانم نعیمه شکور مستند رهنی شماره 
41295 مورخ 1394/12/27 تنظیمی دفترخانه اسناد رسمی شماره 22 قم، ششدانگ پلاک ثبتی شماره 
10482/415/482 اصلی بخش یک قم )چهارصد و هشتاد و دو فرعی از چهارصد و پانزده فرعی از ده 
هزار و چهارصد هشتاد و دو فرعی به شماره ثبت 160563 در صفحه 150 دفتر 868 واقع در بخش یک 
دفتر املاک ثبت قم بنشانی قم، شهرک جهاد، خیابان نظری ثابت، خیابان سردار عبدالهی کوی 7 پلاک 
51 طبقه سوم- متعلق به خانم نعیمه شکور با کاربری مسکونی بمساحت عرصه 131/06 مترمربع از طریق 

مزایده بفروش میرسد.
حدود و مشخصات ششدانگ پلاک مذکور:

شمالا: بطول)8/56( هشت متر و پنجاه و شش سانتیمتر دیوار و پنجره بصورت پیشرفتگی به فضای 
خیابان به کوچه 16 متری

شرقا: در هشت قسمت، که قسمت های پنجم و هفتم آن شمالی، قسمت سوم آن جنوبی، قسمت ششم 
آن غربی است بطول های )1/00( یک متر، )4/22( چهارمتر و بیست و دو سانتیمتر، )2/98(دو متر و 
نود و هشت سانتیمتر، )5/95(پنج متر و نود و پنج سانتیمتر، )1/18( یک متر و هجده سانتیمتر، )0/20( 
بیست سانتیمتر، )1/80( یک متر و هشتاد سانتیمتر )5/63( پنج متر و شصت و سه سانتیمتر اول دیواریست 
پیشرفتگی، دوم دیواریست به درز انقطاع مورد تفکیک، سوم دیواریست، چهارم درب ودیوار است، پنجم تا 

هفتم دیواریست، هشتم به باقیمانده 10482/11
جنوباً: در هفت قسمت، که قسمت های دوم و ششم آن شرقی، قسمت چهارم آن غربی، است بطول 
های )1/00( یک متر، )0/20( بیست سانتیمتر، )1/55( یک متر و پنجاه و پنج سانتیمتر، )0/20( بیست 
سانتیمتر، )1/41( یک متر و چهل و یک سانتیمتر، )1/35( یک متر و سی و پنج سانتیمتر، )4/60( چهار 
مترو شصت سانتیمتر، اول دیواریست، دوم خط فرضی است، سوم نیم دیوار جلوی بالکن، چهارم خط فرضی 

است، پنجم و ششم دیواریست، هفتم نیم دیوار جلوی بالکن، اول تا هفتم به فضای حیاط مشاعی

غربا: در دو قسمت، بطول های) 16/95( شانزده متر و نود و پنج سانتیمتر، )1/00( یک متر، اول دیواریست 
به درز انقطاع مورد تفکیک، دوم دیواریست پیشرفتگی ، اول به باقیمانده 10482/11 دوم به کوچه 16متری

پارکینگ قطعه 5 به مساحت 11/25مترمربع
حقوق ارتفاقی: ندارد

بیمه: تا تاریخ 1400/06/23 نزد بیمه ما بیمه می باشد.
لازم بذکر است که ملک در اختیار مستاجر )آقای امیرخانی( می باشد و میزان رهن یک میلیارد و چهارصد 

میلیون ریال و مبلغ اجاره پنجاه هزار تومان می باشد.
مشخصات مورد مزایده:

واحد آپارتمانی مورد بازدید در طبقه سوم آپارتمان 5 طبقه متشکل از پیلوت و 4 دستگاه آپارتمان تک 
واحدی احداث گردیده است که سیستم سازه ای آن اسکلت فلزی و سقف های پلی استایرن می باشد، 
اعیان آپارتمان طبقه 3 حدود 131/06 مترمربع به انضمام تراس مسقف جنوبی حدود 6/83 مترمربع با 
کاربری مسکونی شامل 2 اتاق خواب، آشپزخانه همراه با کاشی و سرامیک و کابینت، سالن پذیرایی و سرویس 
بهداشتی و حمام به صورت مجزا، پوشش کف سرامیک، دیوارها و سقف اندود گچ، سیستم سرمایش کولر 
گازی، سیستم گرمایش شوفاژ و نمای سمت معبر سنگ اجرا شده است و دارای انشعابات آب و برق و گاز، 

پارکینگ در پیلوت، آپارتمان فاید انباری می باشد. لازم به ذکر است که ساختمان مذکور بیمه می باشد.
با توجه به بازدید و معاینه محلی – شورای دسترسی- ابعاد آپارتمان موقعیت محل کمیت و کیفیت بنا و سایر 
عوامل تاثیرگذار از نظر این هیئت ارزش آپارتمان به ازای هر متر مربع 100/000/000 ریال و بابت مساحت 
131/06 مترمربع مبلغ 13/106/000/000 ریال )سیزده میلیارد و یکصد و شش میلیون ریال( برآورد و 

اعلام می گردد.
ارزش کل ملک بدون در نظر گرفتن دیون و تعهداتی که ممکن است وجود داشته باشد سیزده میلیارد و 

یکصد و شش میلیون ریال برآورد و ارزیابی میگردد.

اداره  در   1399/10/7 مورخ  یکشنبه  روز  ظهر   12 الی  صبح   9 ساعت  از  مذکور  ملک  مزایده 
ثبت  اداره  فوقانی  7-طبقه  کوچه  نبش  )لواسانی(  ساحلی  خیابان  در  واقع  قم  رسمی  اسناد  اجرای 
پایه  مبلغ  از  مزایده  شود.  می  انجام  قم  رسمی  اسناد  اجرای  اداره  قم-  یک  بخش  املاک  و  اسناد 
قیمت  بالاترین  به  و  شروع  ریال(  میلیون  شش  و  یکصد  و  میلیارد  )سیزده  ریال   13/106/000/000
کارشناسی  مبلغ  از  درصد  ده  پرداخت  به  منوط  درمزایده  شرکت  شد.  خواهد  فروخته  پیشنهادی 
واریز  شناسه  با   IR 980100004076013207895693 شبا  شماره  به  ثبت  سپرده  حساب  به 
965108576100000002171323512006 می باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه 
مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت 5 روز از تاریخ برگزاری 
مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، 
مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز 
خواهد شد و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. به بالاترین قیمت 
فروخته خواهد شد. حق الحراج و نیم عشر دولتی مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود در 
ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض شهرداری و آب و برق و گاز و غیره تا تاریخ حراج اعم از اینکه 
رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. خریداران می بایست مبلغ پایه را 
بعنوان سپرده شرکت در مزایده به حساب این اداره واریز نمایند و در صورت توافق بر واریز غیر نقدی براساس 
توافق اقدام خواهد شد و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد 
از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد 
شد. ضمنا تنظیم پیش نویس سند انتقال اجرائی منوط به مفاصا حساب دارائی و شهرداری می باشد. )م 

الف 13397(
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده: 1399/09/22
قوه قضائیه- سازمان ثبت اسناد و املاک کشور- اداره اجرای اسناد رسمی قم

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 139904030011002457
بدینوسیله به 1(شرکت امید پلاست قم، شماره ثبت: 3022 شناسه ملی: 
10860978395 به نشانی: قم، جاده قدیم قم- تهران، روبروی انبار مخابرات، 
نام  طبیبی،  مجیدرضا  و 2(آقای  گیرنده(  )وام  قم.  کارگری  سرای  زایر  جنب 
پدر: حسن تاریخ تولد: 1336/01/01 شماره ملی: 0380832003 شماره 
شناسنامه: 91518 به نشانی: قم، خیابان دورشهر، کوچه 23، پلاک 16. بدهکار 
پست  مامور  گزارش  برابر  که   139904030011002457/1 کلاسه  پرونده 
شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر قرارداد بانکی 843100015 بین شما 
و بانک تجارت قم مبلغ 6/920/261/701 ریال )شامل 1/630/136/981 
ریال بابت اصل و مبلغ 5/290/124/720 ریال بابت خسارت تاخیر و تادیه تا 
اضافه می گردد(  آن  به  وفق مقررات  روزانه  مورخه 1399/6/10 که خسارت 
بدهکار می باشید که بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه 
نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و بکلاسه فوق در این اجراء مطرح می 
باشد لذا طبق ماده 18 آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ میگردد 
از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط یک نوبت 
در روزنامه چاپ و منتشر می گردد ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهی 
خود اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشارات آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق 

مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد. )م الف 13404(
مسئول اداره اجرای اسناد رسمی قم- مهدی روزخوش

-------------------------------------
آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد رهنی(

آگی مزایده اموال غیرمنقول موضوع پرونده های کلاسه های 
139804030011002546 و 139804030011002556

بموجب پرونده های اجرائی کلاسه های 9802717 و 9802737 له: بانک 
ملت، علیه: آقای قاسم مطیع )راهن و وام گیرنده( و خانم فرزانه مطیع )وام گیرنده( 
مستند اسناد رهنی شماره های 124767 و 124768 مورخ 1395/05/19 
تنظیمی دفترخانه اسناد رسمی شماره 19 قم، ششدانگ پلاک ثبتی شماره 
2173/137 اصلی بخش دو قم به شماره ثبت 85311 در صفحه 114 دفتر 505 
واقع در بخش دو دفتر املاک ثبت قم بنشانی: قم، قلعه کامکار کوچه 32 روبروی 

پلاک 13، ششدانگ متعلق به آقای قاسم مطیع با کاربری مسکونی بمساحت 
عرصه 113/05 مترمربع از طریق مزایده بفروش می رسد:

حدود و مشخصات ششدانگ پلاک مذکور:
شمالا: دیواریست بطول 16/55 متر به باقیمانده 2173 اصلی

شرقا: دیوار بدیوار بطول 7/10 به شماره 30 فرعی از 2173 اصلی
جنوبا: دیوار بدیوار بطول 15/75 متر به شماره 97 فرعی از 2173 اصلی

غربا: درب و دیوار بطول 7 متر به شارع به عرض 5 متری
حقوق ارتفاقی: ندارد

بیمه: دارد )تا تاریخ 1400/06/02( نزد بیمه ما دارای بیمه 
ملک مذکور در اختیار و تصرف مالک آقای قاسم مطیع میباشد.

مشخصات ملک:
ملک مذکور جنوبی ساز با قدمت بنای حدود 20 سال با استحکام بنای نسبی 
در یک طبقه همکف به مساحت 101/5 مترمربع دارای گواهی عدم خلاف 
6/10/19036 مورخ 1395/04/27 با کاربری مسکونی می باشد سرمایش 

کولر آبی و گرمایش بخاری گازی و کف موزائیک میباشد.
با توجه به ابعاد و موقعیت و مساحت و سایر عوامل موثر:

از قرار هر متر مربع 42/000/000  1-عرصه بمساحت 113/05 مترمربع 
ریال.......... جمعا 4/748/100/000 ریال

2-اعیان همکف بمساحت 101/5 مترمربع از قرار هر مترمربع 11/000/000 
ریال... جمعا 1/116/500/000 ریال

3-انشعابات آب و برق و گاز و محوطه...... جمعا 250/000/000 ریال
جمع کل ارزش ششدانگ پلاک مذکور: پنج میلیارد و هشتصد و شصت و هفت 

میلیون و صد هزار ریال 5/867/100/000 ریال ارزیابی گردیده است.
ملک فوق فاقد احتساب دیونی احتمالی عرصه و اعیان پلاک مذکور میباشد و به 
میزان 5/867/100/000 ریال )پنج میلیارد و هشتصد و شصت و هفت میلیون و 

یکصد هزار ریال( ارزیابی می گردد.
مزایده ملک مذکور از ساعت 9 صبح الی 12 ظهر روز شنبه مورخ 1399/10/13 
در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع در خیابان ساحلی انجام می شود. مزایده از 
مبلغ پایه 5/867/100/000 ریال شروع و به بالاترین قیمت فروخته خواهد شد. 

شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده 
واریز  با شناسه   980100004076013207895693IR به شماره شبا ثبت 
965108576100000002171323512006 می باشد و حضور خریدار یا 
نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه 
التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت 5 روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق 
ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، 
مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی 
باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد. و در این صورت عملیات فروش از درجه 

اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد.
حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در ضمن 
بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از 
اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. 
در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار ونسبت به مازاد با بدهکار براساس 
توافق کتبی اقدام خواهد شد و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی 
غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می 
شود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. ضمنا تنظیم 
سند انتقال اجرائی منوط به مفاصا حساب دارائی و شهرداری و عند اللزوم مراجع 

ذیصلاح دیگر می باشد. )م الف 13403(
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده: 1399/09/24
قوه قضائیه- سازمان ثبت اسناد و املاک کشور- اداره اجرای اسناد 
رسمی قم

-------------------------------
به  به شماره 09121518085 مربوط  اول  تلفن همراه  مزایده خط کارکرده 

پرونده کلاسه 139804030011000814 )با شماره بایگانی 9900884(
بموجب پرونده اجرائی کلاسه 9900884 له: آقای ناصر خوانساری، و علیه: 
مورخ  بشماره 6186  وارده  درخواست  به  بنا  و  زاده،  کوچک  محمدرضا  آقای 
1399/04/07 آقای مهدی صمیمی وکیل بستانکار پرونده، خط همراه اول 
زاده  آقای محمد رضا کوچک  به  متعلق  به شماره 09121518085  کارکرده 

)بدهکار پرونده( بازداشت گردیده است و از طریق مزایده بفروش می رسد:

خط کارکرده همراه اول به شماره 09121518085 که قیمت آن توسط اتحادیه 
صنف تعمیرکاران و فروشندگان تلفن ثابت و همراه قم به مبلغ 380/000/000 
ریال )سیصد و هشتاد میلیون ریال( ارزیابی شده است و از طریق مزایده به فروش 

میرسد. 
مزایده خط مذکور از ساعت 9 الی 12 ظهر روز دوشنبه مورخه 1399/10/08 
در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه 
7-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم- اداره اجرای اسناد رسمی 
قم انجام می شود. مزایده از مبلغ پایه 380/000/000 ریال )سیصد و هشتاد 
میلیون ریال( شروع و به بالاترین قیمت فروخته خواهد شد. حق الحراج و نیم 
عشر دولتی مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. لازم به توضیح 
است مزایده مذکور براساس آئین نامه اصلاحی جدید اجرای مفاد اسناد رسمی 
انجام می گیرد و شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی 
 98010000407601327895693IR به حساب سپرده ثبت به شماره شبا
و  باشد  می   965108576100000002171323512006 واریز  شناسه  با 
حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده 
مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت 5 روز از تاریخ برگزاری مزایده 
به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که 
ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور 
قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد. و در این صورت 

عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد.
حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت 
توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار ونسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی 
اقدام خواهد شد و کلیه بدهی های خط مذکور بر عهده برنده مزایده خواهد بود، 
و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری 
بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی و حق مزایده 

طبق مقررات وصول خواهد شد. )م الف 13403(
تاریخ انتشار آگهی الکترونیک: 1399/09/23
قوه قضائیه- سازمان ثبت اسناد و املاک کشور- اداره اجرای اسناد 
رسمی قم

متن آگهی مزایده)اصلاحی(
آگهی مزایده اموال غیرمنقول موضوع پرونده کلاسه 139604030011001752



دوشنبه -بیست وچهارم آذرماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 45175

 
نوجوانان و جوانان سرمایه اصلی و آینده سازان هر 
کشوری به شمار می روند و همه سرمایه گذاری های 
مادی و معنوی از خانواده گرفته تا دولت ها در این 
زمینه هزینه می شود تا نیروی مولد و اثرگذار در بخش 

های مختلف تربیت شود.
یک چهارم جمعیت کشور را جوانان تشکیل می 
دهند و با در نظر گرفتن جایگاه و توان آن ها در بخش 
های سیاسی، فرهنگی،   اجتماعی و اقتصادی به 
خوبی می توان، آینده جامعه پیش رو را ترسیم کرد.  
به گفته جمعیت شناسان تعداد افراد بین 15 تا 30 
سال در کشور اعم از دختر و پسر، بالغ بر 20 میلیون 
نفر می شود که به این قشر با توجه به شرایط سنی و 
موقعیت اجتماعی که در آن قرار دارند و همچنین از 

لحاظ روانشناسی، جمعیت جوان اتلاق کرد.
در نظر گرفتن نیاز و احساسات جوانان با توجه به 
نوع جنس و شرایط محیطی که در آن قرار دارند و از 
طرفی مهیا کردن زمینه های رشد علمی و معنوی آن 
ها از ضروری ترین امور ابتدیی برای حمایت از این 
نسل به شمار می رود که این وظیفه مهم به عهده 
مسئولان و نهادهای اجرایی کشور است تا به جای 

نیروی افسرده و ناتوان، نیروها مولد آینده را بسازد.
نیازهای  به  باید  روانشناسان تاکید می کنند که 
روانی و عاطفی جوانان توجه ویژه ای شود و در کنار 
آن بستر های اجتماعی برای ایجاد اشتغال و ازدواج 
آن ها فراهم شده تا این نیروی مولد و توانمند آینده 

کشور را بسازد.
از سوی دیگر نوجوانان و جوانان در یک دوره ای 
حساس وارد روابط با جنس مخالف می شوند که 
آگاهی از نیازهای روحی و روانی آنها و پاسخ درست 
به این نیازها می تواند از انحراف آنها جلوگیری کند 
زیرا این قشر در این بخش از زندگی خود بیش از هر 
چیزی به محبت نیاز دارد و به سوی فردی تمایل می 

یابد که نیازهای عاطفی اش را برآورد کند.
نیاز جوان امروزی چیست؟

مهرداد تنها روز یکشنبه روانشناس بالینی در گفت 
و گو با ایرنا گفت: برقرای ارتباط درست با خانواده،  
همکلاسی، معلم و مربی و از طرفی آگاهی از جهان 
اطراف جزء خصوصیات بارز قشر نوجوان و جوان به 
شمار می رود به همین دلیل این قشر برای حفظ این 
ارتباط تلاش می کند و حاضر است هر هزینه ای 
برای ادامه رابطه بپردازد و در ارتباط با جنس مخالف 

نیز اصرار به ازدواج دارند.
تنها گفت: از جمله چالش های پیش روی جوان 
و  گو  و  نبود گفت  مقابل جنس مخالف،  در  امروز 
برقراری ارتباط نادرست است و چنانچه جوان امروز 
احساس کند یا آگاهی یابد که می تواند براساس 
معیار و ضوابط، رابطه ای منطقی با جنس مخالف 
برقرار کند، دیگر دچار عوارض شایع این روابط که 
عمده آن افسردگی و در مواقع شدید افسردگی منجر 

به خودکشی است، نخواهد شد.
وی ادامه داد: خانواده و جامعه باعث این رفتار 
دوگانه هستند، در گذشته به دلیل ناآگاهی والدین، 
شرایط محیطی، تناقضات اجتماعی، افراط و تفریط 
اوضاع  ریختگی  هم  به  اجتماعی،  مناسبات  در 
و  جوان  برای  مناسب  الگوسازی  عدم  و  فرهنگی 
حتی نوجوانان در کنار عوارض طبیعی این دوران، 

شرایط برای ایجاد ناهنجاری های اجتماعی مهیا 
شده و مشکلات عاطفی و روانی برای جوانان فراهم 

کرده بود.
و  جدایی  از  پس  افسردگی  رواندرمانگر،   این 
احتمال خودکشی را  از عمده عوارض و چالش های 
پیش روی جوانان و نوجوانان به دلیل ارتباط  یا عدم 

برقراری ارتباط درست با دیگران عنوان کرد.
تنها افزود: پس از ایجاد دوستی، به دلیل ارتباط 
مستمر، نوعی حالت وابستگی بین طرفین ایجاد 
می شود. در این حالت، قطع رابطه به افسردگی 
شدید منجر شده و جوان و نوجوان بی حوصله می 
شود، میل به زندگی ندارد و در مواردی نیز دست به 

خودکشی می زند.
این اختلالات روانی و  با وجود  وی تصریح کرد: 
در این شرایط خانواده باید نسبت به شرایط بوجود 
ایجاد  با  ها  خانواده  از  برخی  شوند.  آگاه  آمده، 
محدودیت بیش از حد و جداسازی فرزندان و برخی 
نیز با دادن آزادی های بی حساب و بی منطق، دچار 

رفتارهای افراطی می شوند.
جلوگیری از انحراف

این رواندرمانگر نقش خانواده، دوستان و مسئولان 
نهادهای اجرایی برای جلوگیری از انحراف جوانان 
و نوجوانان را بسیار موثر برشمرد و گفت: محدود 
سازی و رفتارهای غیراجتماعی یا به طورکلی افراطی 

جوانان را از جامعه جدا می کند.
این  همیشه  افزود:  مطلب  این  توضیح  در  وی 
فرضیه وجود دارد که جوان یا حتی نوجوان با توجه 
این "دل  اما  و گرفتار شود،   به ملاحظاتی عاشق 
ستانی" مشکل این پدیده نیست بلکه مشکل اصلی 
ابتدا از ناآگاهی والدین و عدم ارتباط صحیح فرزندان 
با خانواده است و سپس آماده نبودن جامعه، محیط 
اجتماعی و مسئولان و نهادهای مرتبط برای مواجهه 

با چنین مواقعی است.
این روانشناس نحوه و چگونه برقرار کردن ارتباط را 
امری مهم و موثر در جلوگیری از انحرافات بعدی قشر 
جوان عنوان کرد و گفت: در جامعه پیچیده امروز، 
نمی توان به طور سنتی جوان و جوانان را با هم آشنا 
کرد و باید به نقش اجتماع در این زمینه توجه کرد. 
دانشگاه، محیط کار، مناسبات اجتماعی و رفت و 
آمدهای خانوادگی، بسترهای ایجاد ارتباط بین دو 
جنس مخالف جملگی نقشی بی بدیل در روحیات 

و شادابی این نسل آینده ساز دارد.
توجه  با  امروز  نوجوان  و  جوان  کرد:  اضافه  تنها 
عاطفی  فشارهای  تحت  مجازی  فضای  وجود  به 
و هیجانی قرار گرفته و به طور طبیعی گرایش به 
مظاهر نو و جدید از جمله ظاهر سازی در مدل مو 
یا نوع پوشش دارد و در این شرایط تا جایی که امکان 
اختلاف با خانواده بوجود آورد، دور از انتظار نیست.

وی تصریح کرد: متاسفانه به دلیل محدودیت هایی 
که از سوی والدین و جامعه بر قشر جوان و نوجوان 
اعمال می شود تب این دوره در آنها نهادینه شده و 
والدین و نهادهای مدنی با این قشر وارد یک دوره 
طولانی لجاجت شده اند. خانواده ها و نهادهای 
بلوغ  دوران  شرایط  از  چندانی  اطلاع  مسئول 
نوجوانان و احساس جوان امروز ندارند و این مساله 
به نقطه چالش برانگیزی برای مقابله با جمعیتی که 
پایه و اساس یک کشور به شمار می رود، تبدیل شده 

است.
تنها افزود: این شرایط باعث می شود که تعارض 
بین والدین در وهله نخست و نهادهای مسئول با 
قشر جوان و نوجوان افزایش یابد و از لحاظ عاطفی 

تحت فشار شدیدی قرار گیرند.
به  امروز  و نوجوان  اینکه نسل جوان  بیان  با  وی 
نیاز  تاثیرگذار  نهادهای  سوی  از  بیشتری  حمایت 
دارند، گفت: در صورت عدم توجه به این قشر، جوان 
و نوجوان برای ارضای نیازهای روانی خود بیشتر به 
سمتی کشیده می شود که به آن ابراز محبت شود، 
احساس و روحیات آن را به درستی درک و زبان آن 
ها را بفهمد و تایید کند در این صورت اگر خانواده 
ها و جامعه دیر به فکر جبران برآیند، صدمات قابل 
توجهی به خانواده ها و جامعه کشور وارد خواهد شد.   

نقش خانواده ها چیست؟
این رواندرمانگر گفت: با خلاقیت یابی و هدایت 
این جمعیت به مسیر مناسب، می توان زمینه کشف 
و شکوفایی استعدادها و ارضای نیازهای روانی آنها 

را ایجاد کرد.
تنها افزود: با توجه به اینکه جوان و نوجوان امروز، 
انگیزه  دارند،  وجود  ابراز  و  محبت  جلب  به  نیاز 
سازی، ایجاد خلاقیت و الگوسازی مناسب، نقش 
مهمی در سرگرم سازی این قشر و از طرفی کاهش 
خواهد  آنها  بین  در  افراطی  های  دوستی  میزان 

داشت.

معاون اداره کل ورزش و جوانان استان قم :

۱۰۰ شغل توسط سمن های قم ایجاد شد
با  اداره کل ورزش و جوانان استان قم گفت:  و امور جوانان  معاون فرهنگی 
پرداخت هشت میلیارد ریال تسهیلات تخصیص یافته به سمن های قم،  حدود 

100 شغل توسط سمن های استان در سال جاری ایجاد شد. 
به منظور  اعتبارات وزارتی  از طریق  این تسهیلات که  افزود:  محسن فارسی 
اشتغال زایی به سمن های قم تخصیص داده شده به 10 سمن )سازمان های مردم 

نهاد( و باشگاه که طرح های اشتغال زایی داشته اند، پرداخت شده است.
وی گفت: پیگیری مطالبه اشتغال جوانان استان، همچنین آسیب شناسی و 
ارائه راهکارهای کارشناسی در این زمینه در دستور کار ستاد ساماندهی جوانان 

قم است.
فارسی، اشتغال را یکی از مهم ترین مطالبه های جوانان دانست و افزود: فهم 
درست مطالبه های جوانان و نیازهای اساسی آن ها در برنامه ریزی ها بسیار اهمیت 
دارد که در این راستا استفاده از سمن های تخصصی و جوانان نخبه استان برای 

شناسایی و اولویت بندی این مطالبه ها ضروری است.
وی با اشاره به نقش آفرینی موثر سمن های استان درمقابله با کرونا، گفت: جوانان 
فعال در سازمان های مردم نهاد قم با فعالیت های داوطلبانه خود در پویش های ملی 
و استانی اقدام های بسیاری در راستای کمک مومنانه، حمایت از قشرهای آسیب 
دیده، تولید و توزیع ماسک،   توزیع بسته های معیشتی و همچنین ضدعفونی کردن 

معابر انجام دادند.
فارسی، ادامه داد: ایام شیوع کرونا و حضور پررنگ جوانان داوطلب سازمان دهی 
شده در سمن های استان، اهمیت و اثربخشی بسیار زیاد استفاده از ظرفیت 
جوانان در امور مختلف از جمله مقابله با آسیب های اجتماعی را به خوبی نشان 

داد.
داشت:  اظهار  قم  جوانان  و  ورزش  کل  اداره  جوانان  امور  و  فرهنگی  معاون 
از ابتدای شیوع کرونا به منظور استفاده از ظرفیت سمن ها در زمینه فرهنگ 
سازی، کمک به قشرهای آسیب دیده، رعایت فاصله گذاری اجتماعی و عمل 
سازمان  توسط  استانی  و  ملی  مختلف  های  پویش  بهداشتی  پروتکل های  به 
های مردم نهاد قم اجرایی شده است. وی، سمن ها را بستری برای بروز و ظهور 
استعداد جوانان دانست و تاکید کرد: جوانان با حضور فعال در سمن ها و حوزه های 
تخصصی خود علاوه بر به فعالیت رساندن استعدادهای خود، می توانند در زمینه 
های اجتماعی، کسب و کارهای نوین، توسعه اشتغال و ایجاد فضاهای جدید در 

عرصه های مختلف فعالیت کنند.
هم اکنون 43 سمن تخصصی از اداره کل ورزش و جوانان قم دارای مجوز فعالیت 

است.
 

مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان قم خبرداد

افتتاح کارگاه های مجازی
 کانون پرورش فکری قم 

مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان قم گفت: با توجه به 
شرایط کرونا و تعطیلی مراکز فرهنگی و هنری، کارگاه های مجازی مراکز فرهنگی و 
هنری کانون پرورش فکری قم از طریق وب سایت این کانون راه اندازی شده است. 
حامد حجتی با اشاره به اینکه تعطیلی مراکز فرهنگی و هنری در شرایط کرونا 
ما را برآن کرد تا از اوائل سال جاری پایگاه کانون مجازی را راه اندازی کنیم، اظهار 
کرد: با توجه به استقبال مخاطبین و نیازهای آنان در خصوص برگزاری کارگاه های 

فرهنگی و هنری، در تازه ترین اقدام پایگاه مجازی را به فضای وب انتقال دادیم.
وی به زمینه های فعالیت در این پایگاه مجازی اشاره کرد و گفت: این فعالیت ها 
شامل آشنایی کودکان و نوجوانان با قرآن و حدیث، کتاب خوانی، معرفی کتاب، 
قصه گویی و آشنایی با قصه گویی ، نشریه نگاری به صورت کاغذی و الکترونیکی، 
پخش و بحث با موضوع پویانمایی و نقد فیلم، تمرین نقد و گفتگو، شناخت 
سرزمین، مفاخر، مشاغل و وقایع است که ثبت نام کنندگان به صورت رایگان از آنها 
بهره مند خواهند شد. مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان قم با اشاره 
به اینکه این کارگاه ها در وب سایت کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان 
قم به نشانی qom.kpf.ir برگزار می شوند، ابراز کرد: والدین گرامی برای همراهی 
با کودکان و نوجوانان با عضویت در این تارنما و  تنها با پرداخت 12000 تومان می 
توانند به مدت یکسال از فعالیت های عمومی بر خط استفاده کنند. حجتی در 
پایان خاطرنشان کرد: با بهبود شرایط کرونا و بازگشایی کانون نیز اعضا می توانند در 
همین رشته ها به صورت حضوری شرکت کرده و از کتابخانه های تخصصی کودک 

و نوجوان نیز استفاده کنند.

مدیرعامل شرکت گازاستان قم خبرداد

افزایش ۶ درصدی مصرف گاز در قم
مدیرعامل شرکت گازاستان قم گفت: مصرف گاز در این استان از ابتدای سال 
جاری تا پایان آبان ماه، در مقایسه با مدت مشابه پارسال، 6 درصد افزایش یافته 

است. 
علیرضا نصیری افزود: میزان مصرف گاز در هشت ماه سال 98، یک هزار و 558 
میلیون مترمکعب و در مدت مشابه امسال یک هزار و 657 میلیون مترمکعب بوده 

است.
وی اضافه کرد: در حال حاضر همه شهرها و روستاهای استان قم که قابلیت و 

امکان گازرسانی داشته اند، از نعمت گاز طبیعی برخوردار هستند.
تعداد  اکنون  گذشته،  سال  در  توسعه ای  طرح های  اجرای  با  داد:  ادامه  وی 
مشترکان بهره مند از گاز در استان قم، به بیش از 418 هزار مشترک در بخش های 

عمومی، صنعتی و مسکونی افزایش یافته است.
به گفته نصیری، تعداد مشترکان در بخش خانگی 390 هزار و 138 مشترک، در 

بخش عمومی 24 هزار و در بخش صنعتی 3 هزار و 861 مشترک می باشد.
وی با اشاره به توصیه هایی برای کاهش مصرف گاز، بیان کرد: بستن درب 
اتاق های بدون استفاده، پوشیدن لباس های بیشتر، دوجداره کردن پنجره ها، 
استفاده از عایق پنجره، پوشاندن کانال های کولر، متناسب بودن اندازه بخاری با 
متراژ خانه، عدم استفاده از شومینه، نصب پرده های چین دار و تنظیم آبگرمکن در 
دمای مناسب از جمله راهکارهای کاهش مصرف گاز است. وی خاطرنشان کرد: 
اگر با پوشیدن لباس های گرم و بیشتر، یک درجه از دمای خانه را کم کنید، مصرف 
گاز در منزل پنج درصد کاهش می یابد. مدیرعامل شرکت گاز قم گفت: هنگام 
خرید بخاری به برچسب انرژی این بخاری ها دقت کنید، بخاری هایی دارای رده 

انرژی A-B، تا 32 درصد در کاهش مصرف گاز موثر می باشند.
 

مدیر شیلات سازمان جهاد کشاورزی استان قم مطرح کرد؛

نوآوری در پرورش گیاهان و ماهیان زینتی
 مدیر شیلات سازمان جهاد کشاورزی استان قم  گفت:در روش آکواپونیک 
تکثیر  داده می شوند،  پرورش  زینتی  گیاهان  آن  در  که  آبی  در  زینتی  ماهیان 

می شوند.
طاهری از اجرای طرح تولید ماهیان زینتی به روش آکواپونیک در روستای مبارک 
آباد بخش مرکزی خبر داد و گفت: در این روش ماهیان زینتی در آبی که در آن 

گیاهان زینتی پرورش داده می شوند، تکثیر می شوند.
طاهری افزود: اشتغالزایی، صرفه جویی در انرژی به خصوص بهره وری آب، تولید 
گیاهان 100% ارگانیک بدون استفاده از کود و سم، جلوگیری از خروج ارز و رشد 

سریع تر از مهمترین مزایای این سیستم است.
مدیر شیلات سازمان جهاد کشاورزی قم استان قم را با تولید سالانه بیش از 4 
میلیون و 450 هزار قطعه ماهی زینتی، در رتبه یازدهم کشور دانست و با اشاره 
به اینکه 40 درصد این تولید به کشور های همسایه صادر می شود عنوان کرد: 
فاز های طرح توسعه تولید ماهیان زینتی استان قم شامل 4 شهرک ماهیان 
زینتی است که دو مورد آن را بخش خصوصی پیگیری می کند و دو بخش دیگر با 
پیگیری بخش دولتی قابل اجراست که ظرفیت پیش بینی شده آن 80 میلیون 

قطعه است.

درباره امامزاده موسی مبرقع)ع(؛

کتاب »خورشید در نقاب« در دو جلد 
منتشر شد

کتاب »خورشید در نقاب« در دو جلد و با محوریت شخصیت و کرامات امامزاده 
موسی مبرقع)ع( در قم رونمایی شد.

 به گزارش روابط عمومی اداره کل اوقاف و امور خیریه استان قم، حضرت 
موسی مبرقع)ع( فرزند بلافصل امام جواد)ع( و برادر تنی امام هادی)ع(، یکی 
از مشهورترین امامزادگان مدفون در ایران و شهر قم به شمار می روند، عالمی 
برجسته و یکی از راویان حدیث که بیش از 40 سال از عمر شریفشان را در قم 
گذراندند و منشأ خیرات و برکات فراوان شدند و طی اعصار و قرون گذشته، مرقد 

مطهرشان هم ملجأ و پناهگاه شیعیان بوده است.
با توجه به ضرورت معرفی امامزادگان به عموم اقشار جامعه، کتابی پیرامون 
شخصیت و کرامات این امامزاده واجب التعظیم به همت مرکز افق حرم امامزاده 

موسی مبرقع)ع( تدوین و منتشر شده است.
این کتاب با عنوان »خورشید در نقاب« به زیور طبع آراسته شده و در دو جلد به 

چاپ رسیده است.
کتاب،  این  فاطمیان گردآورنده  والمسلمین محسن  به گفته حجت الاسلام 
حضرت موسی مبرقع)ع( به دلیل چهره نورانی و درخشانی که داشتند و نیز تاکید 
ایشان بر عدم شناخته شدن بیشتر در جامعه، همواره برقعی بر روی صورتشان 
می انداختند که لقبشان هم برگرفته از همین مسئله است، بر این اساس نام کتاب 

حاضر خورشید در نقاب انتخاب شده است.
وی افزود: جلد نخست این کتاب شامل 40 کرامت ثبت شده از حضرت است 
که در 50 صفحه گردآوری شده و جلد دوم نیز در 120 صفحه شامل زندگینامه 
مختصر حضرت موسی مبرقع)ع( و اشعاری است که شاعران مختلف به خصوص 

غلامرضا محمودنژاد متخلص به ناطق در مدح ایشان سروده اند.
فاطمیان خاطرنشان کرد: در انتهای کتاب اشعار دیگری از این شاعر در ارتباط 
با فضائل و کرامات دیگر امامزادگان شاخص قم همچون امامزادگان سید علی)ع(، 
محمد شریف)ع(، سید سلطان)ع(، عبدالعظیم)ع( و علی بن محمد)ع( چاپ 

شده است.
وی با بیان اینکه هر دو جلد در چاپ نخست و در هزار نسخه منتشر شده اند 

گفت: جلد دوم کتاب به زودی به چاپ دوم می رسد.
فاطمیان ادامه داد: انتشارات آفرینش ناشر جلد نخست و سپهر حکمت ناشر 
جلد دوم این کتاب هستند که همزمان با سالروز وفات حضرت موسی مبرقع)ع( 

رونمایی شدند.

سرپرست راهداری آزادراه و جاده قدیم قم – تهران اعلام کرد 

عملیات گسترده لکه گیری آسفالت
 در آزادراه و جاده قدیم قم – تهران

سرپرست راهداری آزادراه و جاده قدیم قم – تهران  گفت : درراستای افزایش 
ضریب ایمنی و تسهیل ترافیک ، خصوصا درفصول بارشی سال ، طرح لکه گیری 

گسترده اسفالت در سطح آزادراه و جاده قدیم قم – تهران اجرا شد .
سید مهدی موسوی اظهارداشت : این طرح درقالب اقدامات تمهیدی – تعمیری 
قبل و بعد ریزش نزولات جوی که ضرورت بهسازی و لکه گیری سطوح اسفالتی 

رادوچندان میگرداند به مرحله اجرا در آمد .
موسوی افزود : جهت اجرای طرح لکه گیری آسفالت دردومحور شریانی استان 
که درزمره راههای ترانزیتی کشور می باشند ، افزون بر 20 تن اسفالت ) گرم وسرد 

( تهیه و توسط عوامل اجرایی این اداره توزیع گردید .
وی درادامه به ضرورت عملیات لکه گیری آسفالت درایام پس از بارش اشاره و 
توضیح داد : با عنایت به انقباضات آسفالتی و همچنین اجرای عملیات برفروبی و 
نمکپاشی که موجب تخریب و ایجاد چاله در سطوح جاده ای  میگردد ، لکه گیری 
در کوتاهترین زمان ممکن میتواند ضمن جلوگیری  ازگستره  تخریب ، تسهیل 

ترافیک را درپی  و از حوادث مترتب برآن بکاهد .
موسوی با یاد اوری این مهم که طرح مذکور به صورت امانی اجرا شده عنوان 
کرد : بحمدا... عقبه ای از دهها سال تجربه و همچنین بهره مندی از  تجهیزات و 
ماشین آلات به روز ، این امکان را فراهم آورده که بخش مهمی از فعالیتها به طور 

امانی و با استفاده از توان فنی پرسنل و تجهیزات دراختیار اجرایی شود .
مسئول راهداری ازادراه و جاده قدیم قم – تهران راه اندازی ایستگاه تولید اسفالت 
سرد در محل راهدارخانه مرکزی را درزمره اقدامات امانی اداره متبوع دانست و 
افزود : دراین ایستگاه با استفاده از قیر mc  و مصالح 06   )که مناسب لکه گیری 
های اسفالتی با عمق و عرض متوسط است ( نسبت به تهیه اسفالت سرد به 

هرمیزان که نیاز باشد اقدام می شود .
موسوی از مزایای مهم طرح تهیه اسفالت سرد به قابلیت تسریع دردسترسی ، 
صرفه جویی درهزینه ، حمل ونقل و پا شش آسان اشاره و خاطر نشان ساخت : 
مصالح این نوع آسفالت که درراهدارخانه مرکزی تهیه میشود تراشه های اسفالتی 

می باشد که درچرخه بازیافت مورد استفاده قرار می گیرد .
وی ادامه داد : چسبندگی بیشتر به دلیل قیر موجود در تراشه ها ، کاهش 
استفاده از قیر ،  آستانه مقاومت بالا در انقباضات دمایی و ...از ویژگی های 

استفاده از تراشه های اسفالتی جهت تهیه آسفالت سرد می باشد .
محترم  رانندگان  تمامی  از   : گردید  متذکر  خاتمه  در  موسوی  مهدی  سید 
درخواست میگردد ضمن رعایت کامل جوانب ایمنی ، همکاری لازم با مجریان 

طرحهای عمران جاده ای را داشته باشند .

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم خبرداد

پایان مرمت کاروانسرای صدرآباد
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم گفت: مرحله سوم مرمت 
کاروانسرای صدرآباد با اعتبار یک میلیارد ریال از محل اعتبارت ملی به پایان رسید. 
حمید یزدانی اظهار کرد: مرمت کاروانسرای صدرآباد شامل استحکام بخشی 

پایه ها و جرزها، مرمت طاق و تویزه و سبک سازی بام بود.
قاجار،  آثار دوره صفوی است که در دوره  از  کاروانسرای صدرآباد  افزود:  وی 
و  است  حیاط  دو  دارای  کاروانسرا  این  است،  شده  افزوده  آن  به  قسمت هایی 
فضاهای مختلف پیرامون آن قرار گرفته است. مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی قم گفت: اگرچه ساختار کلی این بنای تاریخی تا امروز حفظ شده 
است، اما با گذشت ایام، دچار تخریب شده که مرمت آن ضروری به نظر می رسید.

اجتماعی

این روزها موضوع مهمی که مورد تاکید کارشناسان و مسئولان قرار دارد، ایجاد 
بی اعتمادی در مردم و از دست دادن سرمایه اجتماعی در نتیجه جدل های سیاسی، 
خشونت کلامی و فشارهای وارده به قشرهای فرودست جامعه است. موضوعی که 
استادان دانشگاه تاکید دارند یکی از راه حل مقابله با این بی اعتمادی، سپردن همه 

امور به متخصصان است.
علی ربیعی سخنگوی دولت به تازگی با ابراز نگرانی از افزایش بی اعتمادی در جامعه 
اعلام کرد اعتماد اجتماعی در کشور وضعیت خوبی ندارد؛ هر چند اعتماد گروهی 
و فردی تا حدودی وضع مناسبت تری دارد اما در همه وجوه، اعتماد کاهش یافته 

است.
در این زمینه پروفسورحسین باهر قائم مقام سازمان برنامه وبودجه در دولت شهید 
رجایی، عضو هیات علمی دانشگاه شهید بهشتی، در گفت وگو با ایرناپلاس، درباره 
این افزایش بی اعتمادی در کشور اظهارداشت: »بنده به عنوان یک عضو جامعه 
دانشگاهی و علمی اگر بخواهم درباره این موضوع اظهارنظر کنم ابتدا باید بدانم 
جامعه آماری ما شامل چه کسانی است؛ ایران ما بیش از یک و نیم میلیون کیلومتر 
مربع وسعت دارد؛ تعداد بسیاری روستا و شهرستان کوچک داریم که به طور عموم 
اصلا در جریان امور مملکتی نیستند؛ بنابراین اگر بخواهم در این باره صحبت کنم، 

باید ابتدا بدانم از کدام جامعه آماری صحبت می کنیم.«
وی افزود: مردم به اقشار مختلفی تقسیم می شوند که انطباق همه آنها بر یک امر 
کلی دشوار است. در جامعه افرادی داریم که بسیار مرفه اند و به کسی کاری ندارند؛ 
طبقه ای نیز هستند که شبانه روز سرگرم معاش و تامین ارتزاق هستند و سرشان به 

کار خود گرم است؛ یک عده  کارمند و مزدبگیر رو به طبقه پایین و ضعیف هستند.
اگر اطرافیان بنده را در نظر بگیریم معمولا افراد تحصیلکرده، روشنفکر و دانشگاهی 
به طور معمول مسائل را تا اندازه ای بزرگنمایی می کنند؛ اما برای درک درست واقعیت 
نیاز به آمارگیری دقیق از همه اقشار داریم؛ اما در مجموع مشاهده های ما نشان 
می دهد هرچند بی اعتمادی وجود دارد اما اینکه رو به افزایش باشد به مطالعات معتبر 

علمی نیاز است.
این استاد دانشگاه، ناامیدی و بی اعتمادی را از منظر اجتماعی تحلیل کرد و گفت: 
»اگر معاش افراد روزمزد تامین شود، مشکل بی اعتمادی برایشان مطرح نیست؛ اما 
درباره اقشاری که روزنامه می خوانند و اخبار را پیگیرند، بی اعتمادی بیشتر یا کم 
اعتمادی وجود دارد. در واقع صحبت آقای ربیعی درست است و در مجموع در کشور 

مشکل بی اعتمادی داریم.
عوامل افزایش بی اعتمادی در جامعه

وی درباره دلایل وجود یا افزایش بی اعتمادی در جامعه به دو عامل مهم اشاره کرد: 
»دو عامل به بی اعتمادی در جامعه دامن می زند؛ یکی تناقض و تضاد گفتاری در بدنه 
حاکمیت است که برای بسیاری از مردم آزاردهنده و قابل لمس است؛ به طور مثال در 
همین مورد کرونا بعضا شاهد آمار متفاوت و متناقضی هستیم که انتشار آن به تعبیری 
سبب آب به آسیاب دشمن ریختن است و باعث می شود آنها سوءاستفاده کرده و با 

ابزار و رسانه هایی که در اختیار دارند معضل را بزرگنمایی کنند.
عامل دوم مساله اقتصاد است. وقتی معاش مردم در اختیار گران فروشانی قرار 
می گیرد که به دلخواه قیمت را تعیین می کنند، هرچه قدر هم مسئولان بگویند 
که امور عادی و خوب است، در عمل برای عامه مردم مشکل آفرین می شود و به 
بی اعتمادی اجتماعی دامن می زند. مساله اقتصاد در حال حاضر بزرگترین معضل 

جامعه است که در اسلام هم این موضوع بسیار مهم و زیربنایی برآورد شده است.
پروفسور به موضوع مهم سرمایه اجتماعی و ارتباط آن با مفهوم اعتماد پرداخت و 

افزود: »از نظر من بخش اعظم سرمایه اجتماعی را افراد خلاق، کارآفرین، مبتکر و 
متخصص و تحصیلکرده مفید و کاربلد تشکیل می دهند. این عده به دو گروه تقسیم 
می شوند؛ گروهی در همین فضای موجود مشغول فعالیت مفید و سازندگی کشورند، 
اما گروه دوم تلاش دارند مهاجرت کنند؛ متاسفانه قشر جوان عمدتا در این گروه دوم 
هستند که تصمیم به ترک کشور دارند. این گرایش به فرار از جامعه، بزرگترین لطمه ای 
است که در سال های اخیر به سرمایه اجتماعی وارد شده است و باید هرچه سریعتر 

فکری اساسی برای آن کرد«.
این استاد جامعه شناسی درباره پدیده بداخلاقی و گسترش خشونت کلامی در 
جامعه نیز گفت: »ابتدا باید ادبیات نسل جدید و دهه هشتادی ها که موضوعی 
متفاوت است را جدا کنیم زیرا آنها زبان و لحن خود را دارند و ادبیاتشان عموما شامل 
طنز و توهین است؛ اما در سپهر عمومی و رسانه ای، در حدی که بنده به عنوان یک 
فرد دانشگاهی رصد می کنم )که شامل همه اقشار و گروه های اجتماعی نمی شود(، 

متاسفانه شاهد افزایش بداخلاقی و بدزبانی هستیم.
وی ادامه داد: »ما یک قشر »موجود« داریم و یک قشر »مفقود«؛ مفقود نه به معنای 
رفتگان یا مردگان بلکه به این معنا که از نظر اجتماعی فعالیت و حضور ندارند؛ درباره 
خشونت کلامی، متاسفانه ادبیات در قشر موجود در حال خشن تر شدن و بدلحن تر 

شدن است؛ حتی بین بزرگان در سطح رسانه گاهی شاهد کلام رکیک هستیم«.
راه مقابله با بی اعتمادی

دکتر باهر مهمترین و فوری ترین راهکار افزایش میزان اعتماد و سرمایه اجتماعی را 
سپردن همه امور به متخصصان دانست و گفت: »راهکارهای متعددی وجود دارد که 
در این فرصت کوتاه گفت وگو مجال پرداختن به همه آنها نیست؛ از نظر من یک عامل 
بسیار مهم و موثر در افزایش یا تثبیت سرمایه اجتماعی، اعتماد و امید اجتماعی این 
است که کارها در هر زمینه ای حتما و موکدا به دست کاردان سپرده شود. کارشناسان 
و نخبگان مرکز ثقل سرمایه و اعتماد در هر جامعه ای هستند؛ در هر حوزه ای باید امور 
به کارشناس زبده همان حوزه داده شود که منجر به حل وفصل بسیاری از مشکلات 

می شود.«
وی تاکید کرد:  این موضوع از منظر دینی و اسلامی نیز بسیار سفارش شده است؛ 
به طور نمونه در قرآن آمده »لا تقف ما لیس لک« چیزی که علم آن را نداری دنبالش 
نرو؛ یا می فرماید »فاسألوا اهل الذکر ان کنتم لا تعلمون« اگر نمی دانید از آگاهان 
بپرسید از صاحب نظر بپرسید. مانند همین کرونا که مردم اعتماد به پزشکان و 
متخصصان بهداشت دارند. مثلا در همین ماجرای کرونا با همه مشکلات و پیامدها، 
کار درمان برعهده پزشکان است و به دلیل اعتمادی که مردم به این قشر دارند اگر 
خدای نکرده کسی مریض شد به حرف کاردان و کارشناس مربوطه اعتماد کرده و به 

پزشک و بیمارستان مراجعه می کند.
این استاد دانشگاه ادامه داد: »در هر زمینه ای اگر افراد غیرمتخصص مداخله 
کنند مشکلات افزون شده و بی اعتمادی بالا می گیرد. در اقتصاد هم اگر کار را به 
اقتصاددان و نه الزاما اقتصادخوان داده شود، بسیاری از مشکلات با شدت کنونی 
اجتماعی،  سیاسی،  اقتصادی،  وجوه  همه  در  حاضر  حال  در  نمی شود؛  ظاهر 
فرهنگی درتنگنایم و در همه این موارد نیاز به خبرگی و کاردانی افراد خبره داریم. 
در سیاست خارجی به دلیل حضور افراد خبره در راس امور است که تقریبا درست 
عمل می کنیم؛ احترام و پرستیژ خاصی در سطح بین الملل برای دستگاه دیپلماسی 
ما قائل هستند و ایران از این منظر در رده کشورهای دارای توسعه محسوب می شود؛ 
دلیل اصلی این است که امور به صورت تخصصی در دست کارشناسان و خبرگان 

حوزه بین الملل است«.

گفت وگو با پرفسور حسین باهر؛

حفظ سرمایه های اجتماعی و کاهش بی اعتمادی از کدام مسیر؟

نیاز جوان امروزی چیست؟

نیاز عاطفی جوانان را دریابیم
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یک کارشناس بازار سرمایه با بیان اینکه برای ادامه معاملات 
بورس با دو مسیر متفاوت روبرو هستیم، افزود: از این زمان به 
بعد در بازار یا شاهد اصلاح ملایم شاخص بورس تا محدوده 
یک میلیون و 450 هزار واحد هستیم یا شاخص بورس در 
محدوده های یک میلیون و 550 هزار واحد در نوسان خواهد 

بود.
»سعید عظیمی« اظها داشت: شاخص بورس و عمده سهام 
بازار اکنون مقاومتی بسیار سخت و جدی را بر شاخص یک 

میلیون و 600 هزار واحد دارند.
وی با تاکید بر اینکه اکنون برای ادامه بازار با دو مسیر روبرو 
هستیم، افزود: از این زمان به بعد در بازار یا شاهد درجا زدن 
و اصلاح ملایم شاخص بورس تا محدوده یک میلیون و 450 
سمت  به  بازار  حرکت  دوباره  بعد  و  بود  خواهیم  واحد  هزار 
شکسته شدن مقاومت ها شروع می شود یا در محدوده های 
یک میلیون و 550 هزر واحد برای شکستن ناحیه مقاومتی 

تلاش می کند.

عظیمی با اشاره به اینکه به نظر می رسد در این روزها شاهد 
روندی مثبت در بازار باشیم، گفت: زمانی که شاخص بورس 
به مقاومت یک میلیون و 600 هزار واحد برسد تا حدودی 
امکان اصلاح در سهم های بزرگ بازار وجود دارد اما سهامداران 
نباید نگران وضعیت بازار باشند زیرا اصلاح چندان جدی بازار 
را تهدید نمی کند، مگر آنکه اتفاق مهمی در بازار مانند تغییر 
تأثیر  تحت  را  بازار  شدت  به  بتواند  که  دهد  رخ  دلار  قیمت 
قرار دهد اما اکنون چنین مسائل و اتفاق هایی بازار را تهدید 
نمی کنند. این کارشناس بازار سرمایه خاطرنشان کرد: اتفاق 
خوبی که می توان درباره آن صحبت کرد بحث شکسته شدن 
وزن  وزن است، شاخص کل هم  نزولی شاخص هم  سقف 
شرایطی به مراتب بهتر از شاخص کل را دارد و مقاومت خود 
را شکسته است. وی با بیان اینکه اخیراً در بازار در کنار وجود 
فشار فروش ها در معاملات و منفی شدن شاخص کل در برخی 
از روزها، شاخص هم وزن مثبت است، افزود: بررسی ها نشان 
می دهد در بازار شاهد خروج نقدینگی از سهم های بزرگ و ورود 

آنها در سهام کوچک بازار هستیم. عظیمی خاطرنشان کرد: 
بازار ابتدا به سمت سهم های بزرگ پیش رفت و باعث افزایش 
قیمت آنها شد اکنون به سمت سهام کوچک که حاوی اخبار 

مثبت از افزایش سرمایه هستند، پیش رفته است.
به گفته این کارشناس بازار سرمایه، بازار برای مدتی محدود 
سهام  سمت  به  بزرگ  سهام  سمت  از  گذاری  سرمایه  برای 
کوچک تغییر مسیر داده است. وی با اشاره به اینکه در چند 
روز اخیر تفاوت معاملات در شاخص کل و شاخص هم وزن 
کاملًا مشخص خواهد بود، افزود: سهام بزرگ بازار براساس 
می شوند،  گذاری  ارزش  و  می روند  پیش  خاص  متغیرهای 
اکنون در بازار تا حدودی بحث عدم افزایش قیمت دلار و پیش 

رفتن آن به سمت اصلاح بیشتر کاملًا مشخص است.
عظیمی خاطرنشان کرد: این عوامل باعث شده است که 
بازار به سمت سهام کوچک پیش روند و سهام بزرگ بازار در 
محدوده استراحت قرار گیرند، ممکن است دو ماه دیگر روند 
بازار تغییر کند و سهام بزرگ بازار از سهام کوچک پیشی بگیرند.

این کارشناس بازار سرمایه مقاومت شاخص بورس بر روی 
کانال یک میلیون و 600 هزار واحد را مهمترین بحث حاضر 
در حال  بورس  اکنون شاخص  و گفت:  کرد  عنوان  بازار  در 
دست و پنجه نرم کردن با این مقاومت است که این موضوع 
باعث شده تا روند سهام بزرگ تحت تأثیر شاخص کل تضعیف 
و فشار عرضه در بازار حاکم شود. وی اظهار داشت: تا پایان 
سال منطقی است که شاخص بورس بر روی کانال یک میلیون 
و 700 هزار واحد ماندگار باشد اما براساس پیش بینی های 
صورت گرفته شاخص بورس در فروردین ماه با وجود مطرح 
دو  کانال  مقاومت  جمهوری  ریاست  انتخابات  بحث  شدن 

میلیون واحد را خواهد شکست.
عظیمی به ریسک های تهدیدکننده معاملات بورس اشاره 
تهدید  را  سهام  بازار  چندانی  ریسک  اکنون  گفت:  و  کرد 
نمی کند و نمی توان چندان نگران معاملات این بازار بود، تنها 
مشکل فعلی بازار قیمت گذاری دستوری است که قابلیت 

کنترل دارد و می توان آنها را برطرف کرد.

یک کارشناس بازار سرمایه  مطرح کرد

دو مسیر متفاوت پیش روی معاملات بورس 

مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرسازی اعلام کرد:

عرضه سالانه 2٨٠ هزار 
واحد مسکونی دربازار

مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرسازی گفت: اکنون تولید واقعی 
مسکن سالانه حدود 270 تا 280 هزار واحد است.

»پروانه اصلانی« در خصوص پیش بینی وزارت راه و شهرسازی درباره کاهش 
قیمت مسکن  در  اثرگذار  متغیرهای  تا  عنوان  به هیچ  قیمت مسکن، گفت: 
شناسایی نشود و از آنها اطمینان حاصل نکنیم نمی توانیم راجع به اقتصاد مسکن 

به ویژه تحولات قیمت مسکن اظهار نظر کنیم.
مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن افزود: اگر انتظارات تورمی و نقدینگی کنترل شود 
قیمت ارز نوسان جدی پیدا نکند، بخش مسکن ثبات پیدا می کند و در این شرایط 

شاید روند کاهشی همسو با نرخ ارز هستیم.
اصلانی خاطرنشان کرد: شوک هایی که در نرخ ارز رخ می دهد همراستا با 
شوک هایی است که در نرخ مسکن اتفاق می افتد و به شکل واقعی می توانیم 
نشان بدهیم که قیمت مسکن با یک دوره تاخیر همان رفتارهای نرخ ارز را در بازار 

تکرار می کند.
اصلانی در پاسخ به این پرسش که در پنج سال گذشته قیمت مسکن چند برابر 
شده است، گفت: قیمت مسکن در پنج سال گذشته بیش از 200 برابر افزایش 
یافته و این افزایش قیمت ها در کلانشهرها و به ویژه تهران بسیار زیاد بوده است. 
همانطور که این افزایش قیمت در سایر زمینه ها مانند دارایی و کالاهای مصرفی 

نیز رخ داد.
مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن در خصوص ارایه میانگین متوسط قیمت خرید و 
فروش هر متر مربع واحد مسکونی، گفت: مبنای محاسبه قیمت های مسکن آن 
چیزی است که در بازار اتفاق افتاده و معامله شده که این معاملات در سامانه ثبت 

معاملات املاک و مستغلات )سامانه کد رهگیری( ثبت شده است.
وی گفت: تمامی معاملاتی که در سامانه کد رهگیری ثبت می شود از طریق 
این سامانه واکشی شده و در اختیار وزارت راه و شهرسازی قرار می گیرد و محاسبه 
متوسط قیمت ها از این طریق محاسبه می شود. بدین معنا داده های پرت از کل 

داده ها حذف و میانگین قیمت های واقعی ملاک محاسبه قرار می گیرد.
اصلانی یادآور شد: تا به حال فقط قیمت های شهر تهران به عنوان قیمت مبنا 
برای بخش مسکن محاسبه و اعلام می شد. در آماری که به تازگی منتشر شده 
است، آمار خرید و فروش هر مترمربع واحد مسکونی در مناطق یک و سه شهر 
تهران از آمار متوسط میانگین قیمت مسکن خارج شده است و با اینکار 10 

میلیون کاهش قیمت را داشتیم.
وی در بیان دلایل حذف مناطق یک و سه از محاسبه متوسط قیمت خرید و 
فروش هر مترمربع واحد مسکونی، گفت: به این دلیل که این مناطق، مناطق 
ویژه ای هستند از آمار حذف شدند.بالاترین قیمت های واحد مسکونی در منطقه 
یک شهر تهران است. وقتی قیمت خرید و فروش در منطقه یک اعلام می شد، 
به عنوان نمونه، مناطق 17 و 18 شهر تهران، و سایر مناطق سعی می کردند 
قیمت ها را با بالاترین منطقه تعدیل کنند و اثر روانی بر اذهان عمومی می گذاشت.
اصلانی در پاسخ به این پرسش که در پنج سال گذشته چقدر مسکن تولید شد و 
چه میزان از آنها در مناطق مرفه بوده است، گفت: بر اساس طرح جامع مسکن، 
نیاز سالانه کشور به مسکن 700 هزار واحد در مناطق شهری و 200 هزار واحد 
در مناطق روستایی است. این بدان معناست که اگر قرار باشد این نیاز تامین شود 
سالانه در مناطق شهری 700 هزار پروانه باید صادر شود و همه آنها باید منجر 
به ساخت شود. در حالیکه بر اساس اطلاعات شهرداری ها، تقریباً سالی 300 
تا 350 هزار واحد پروانه صادر می شود که حدود 70 تا 75 درصد آنها منجر به 

ساخت خواهد شد.
مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن گفت: در سال های گذشته بازدهی حاشیه سود 
در بخش تولید مسکن کمتر از حاشیه نرخ سود در سایر بخش ها از جمله بازار ارز، 

بورس و دارایی بوده است.
به گفته اصلانی بازدهی در بازارهای مختلف در 10 سال اخیر نشان می دهد که 
در بورس حدود 51 درصد، متوسط 10 ساله رشد قیمت رخ داده، در حالیکه این 
مبلغ برای بخش مسکن 26 درصد محاسبه شده است. بدین معنا مسکن آخرین 

رتبه در بازدهی )رشد قیمتی( داشته است.

 معاون اول رییس جمهوری با تاکید بر اهمیت کشورهای همسایه در توسعه 
صادرات، گفت: بر اساس آمارها، 65 درصد از صادرات کشور در هشت ماهه 
نخست سال جاری به کشورهای همسایه بوده است که لازم است اتاق بازرگانی 
ایران برنامه ای مشخص و دقیق برای همکاری با هر یک از کشورهای همسایه 

تدوین و آن را در دستور کار قرار دهد.
اسحاق جهانگیری عصر شنبه درجلسه روسای اتاق های مشترک بازرگانی 
ایران و کشورهای همسایه با تاکید بر اینکه سیاست جمهوری اسلامی ایران 
توسعه همکاری ها با کشورهای همسایه است، افزود: کشورهای همسایه هدف 
اصلی صادرات برای کشور ما هستند که باید ضمن تعیین اولویت ها، بسترهای 

لازم را برای گسترش همکاری با این کشورها فراهم کنیم.
وی با تاکید بر ضرورت ایجاد و تکمیل زیرساختهای همکاری با کشورهای 
همسایه، تصریح کرد: در این دوره تلاش شد علی رغم همه محدودیت ها، راه 
آهن سراسری کشور به راه آهن کشورهای همسایه متصل شود و در این زمینه 

گام های موثری برداشته شد.
معاون اول رییس جمهوری افزود: در بخش حمل و نقل جاده ای و ساماندهی 
مرزها نیز ضعف هایی وجود دارد که لازم است تقویت ناوگان حمل و نقل جاده 
ای به شکل ویژه در دستور کار قرار گیرد و در مرزها نیز شرایطی فراهم شود تا 

شاهد معطلی طولانی مدت کامیون ها برای عبور از مرز نباشیم.
جهانگیری به نقش پراهمیت اتاق های مشترک بازرگانی ایران و کشورهای 
همسایه در توسعه مبادلات تجاری اشاره کرد و ادامه داد که  باید برای اتاق های 
مشترک بازرگانی اهمیت و جایگاه ویژه ای قائل شویم. حل مسائل و مشکلات 
پیش روی بازرگانان و تجار نیازمند پیگیری و سازماندهی دقیق و منسجم است 
که اتاق های مشترک بازرگانی می توانند نقش تعیین کننده ای در این زمینه 

ایفا کنند.
وی از روسای اتاق های مشترک بازرگانی ایران و کشورهای همسایه خواست 
نواقص و گره های اصلی پیش روی توسعه مراودات تجاری را شناسایی و ضمن 
در نظر گرفتن محدودیت های دولت، برای رفع این گره ها راهکارهای عملیاتی 

و قابل اجرا پیشنهاد دهند.
معاون اول رییس جمهوری با بیان اینکه روابط اقتصادی و مبادلات تجاری 
بخش  همکاری  افزود:  گیرد،  قرار  سیاسی  مسائل  برخی  تاثیر  تحت  نباید 

خصوصی ایران با بخش خصوصی کشورهای همسایه باید همواره رو به رشد 
باشد چرا که توسعه همکاری های اقتصادی و گسترش مراودات تجاری می 

تواند در حل مسائل سیاسی فیمابین نیز موثر باشد.
جهانگیری روابط ایران با کشورهای همسایه را راهبردی و استراتژیک عنوان 
کرد و افزود: رویکرد دیپلماسی اقتصادی ایران این است که هیچ محدودیتی 
برای همکاری های تجاری و اقتصادی با کشورها دیگر بویژه کشورهای همسایه 
وجود ندارد و نباید اجازه دهیم مبادلات اقتصادی بخاطر برخی مسائل سیاسی 

حاشیه ای کاهش پیدا کند.
وی به احتمال بهبود شرایط در ایام پیش رو اشاره کرد و  ادامه دادکه  باید برای 
استمرار تحریم ها و یا لغو تحریم ها آمادگی و برنامه دقیق داشته باشیم اما با 
فرض بهبود شرایط و ایجاد فرصت برای همکاری با کشورهای اروپایی، باید توجه 

داشته باشیم که کشورهای همسایه اولویت اول در توسعه روابط هستند ضمن 
آنکه نباید کشورهایی که در شرایط سخت با ما همکاری کردند را نادیده بگیریم.

معاون اول رییس جمهوری موقعیت جغرافیایی ایران را استثنایی توصیف کرد 
و افزود: ایران علاوه بر منابع طبیعی، از موقعیت جغرافیایی ویژه ای برخوردار 
بوده و محل عبور کریدورهای شمال - جنوب و شرق - غرب است و همسایگی با 

15 کشور امکان مهمی برای توسعه در اختیار ما قرار داده است.
باید بخش خصوصی بیش از پیش فعال شود 

جهانگیری با تاکید بر اینکه باید بخش خصوصی بیش از پیش فعال شود و 
بسترهای لازم برای حمایت فعالان اقتصادی فراهم شود، اظهار داشت: تجربه 
نشان داده موانع تحریم معمولا گریبانگیر فعالیت اقتصادی دولت است اما 
بخش خصوصی با روابط نزدیک و مراوداتی که با بخش خصوصی کشورهای 

هدف دارد، با محدودیت کمتری برای همکاری اقتصادی مواجه است.
معاون اول رییس جمهوری با قدردانی از روسای اتاق های مشترک بازرگانی 
ایران و کشورهای همسایه بخاطر تلاش ها و زحمات فراوان در شرایط سخت 
تحریم، گفت : اگرچه گاهی سخنانی مطرح می شود که ممکن است باعث 
رنجش و دلسردی بخش خصوصی شود، اما فعالان اقتصادی و روسای اتاق 

های مشترک همواره با روحیه فداکاری به کشور خدمت کرده اند.
در این جلسه که رییس اتاق بازرگانی ایران، رییس سازمان توسعه تجارت و 
معاون دیپلماسی اقتصادی وزارت امور خارجه نیز حضور داشتند، روسای اتاق 
های مشترک بازرگانی ایران و افغانستان، امارات، ترکیه، عراق، ارمنستان، عمان، 
سوریه و پاکستان نیز در سخنانی به بیان مهمترین مسائل و مشکلات پیش رو 
پرداختند و خواستار رفع موانع و محدودیت های داخلی و مدیریت یکپارچه 
در تجارت خارجی شدند. شافعی رییس اتاق بازرگانی ایران نیز در این جلسه 
با اشاره به اینکه تقریبا نیمی از صادرات غیرنفتی کشور به کشورهای همسایه 
انجام می شود، گفت: میزان واردات کشورهای همسایه حدود 2 هزار میلیارد 
دلار است که سهم ما از این میزان 25 میلیارد دلار است و این یعنی ظرفیت 

صادرات به این کشورها بسیار بیشتر از میزان فعلی است.
وی با بیان اینکه اکثر مشکلات برای توسعه همکاری اقتصادی با کشورهای 
همسایه به مسائل داخلی مرتبط است، خواستار تقویت زیرساخت های حمل و 

نقل و رفع مسائل مرزی و مشکلات گمرکی برای توسعه صادرات شد.

معاون اول رییس جمهوری: 

اتاق بازرگانی برای همکاری با کشورهای همسایه برنامه تدوین کند

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 
کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

1- رای شماره 139960330001008846 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001000007 مربوط به زینب خراسانی حصارشنه فرزند عباس در ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت 54 مترمربع پلاک شماره 11135/1144 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

میرزا عبداله توسلی صادره در دفتر 197 صفحه 174)م الف 8239(
2- رای شماره 139860330001009801 مربوط به پرونده کلاسه 1397114430001002023 مربوط به اصغر قربانی فرزند محمد در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 126 مترمربع پلاک شماره 10951 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی شماره 171427 مورخ 1391/04/27 

دفترخانه 3 قم)م الف 8240(
 3- رای شماره 139960330001007632 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001000969 مربوط به علی ایل خانی فرزند غلامرضا در سه دانگ مشاع از 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 152/75مترمربع پلاک شماره 9439 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 

196064 مورخ 1399/06/02 دفترخانه 3 قم)م الف8241(
4-رای شماره 139960330001007631 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430001000144 مربوط به ذکرا عباسی فرزند اکبر در سه دانگ مشاع از ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 152/75 مترمربع پلاک شماره 9439 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 192725 

مورخ 1398/07/08 دفترخانه 3 قم به استثنا ثمنیه عرصه و اعیان)م الف8242(
5-رای شماره 139960330001005640 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430001002053 مربوط به زهرا کوتاوی فرزند عبدالستار در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 150/50مترمربع پلاک شماره 10455 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

ابوالفضل طاهر خو صادره در دفتر 308 صفحه 513)م الف8243(
6-رای شماره 139960330001006498 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430001002131 مربوط به سیدتقی حسینی زاده فرزند سیدمحمد در سه دانگ 
مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 110مترمربع پلاک شماره 11190 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از رضا کاظمی احدی از وراث غلامحسین کاظمی )م الف8244(
7-رای شماره 139960330001006499 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001000503 مربوط به زهرا جعفری فرزند اسداله در سه دانگ مشاع از ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 110مترمربع پلاک شماره 11190 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از رضا کاظمی احدی از وراث غلامحسین کاظمی)م الف8245(
8- رای شماره 139960330001008568 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001000822 مربوط به زهرا رجبی دوبخشری فرزند مسیب در ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت 117/50مترمربع پلاک شماره 3965/1 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 81632 مورخ 

1377/06/16 دفترخانه 15قم)م الف8246(
9-رای شماره 139960330001008308 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001000641 مربوط به مصطفی پاکاری فرزند ولی اله در یک و نیم دانگ مشاع از 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 212/43 مترمربع پلاک شماره 10275 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره 

در دفتر الکترونیکی 139820330001000299 )م الف8247(
10-رای شماره 139960330001008309 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001000642 مربوط به محسن کوره پز قمی فرزند رضا در یک و نیم دانگ 
مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 212/43مترمربع پلاک شماره 10275 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی 

صادره در دفتر الکترونیکی 139820330001000298)م الف8248(
11-رای شماره 139960330001008310 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001000643 مربوط به سیدمهدی رحمتی فرزند سیدمحمد در سه دانگ 
مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 212/43مترمربع پلاک شماره 10275 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی 

صادره در دفتر الکترونیکی 139820330001000297 )م الف8249(

12-رای شماره 139960330001003089 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430001001131 مربوط به اکرم اشرفیان فرزند علی در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 98/95مترمربع پلاک شماره 10303اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از خاتون 

عرب خراسانی از سند قطعی 10376 مورخ 50/12/19 دفترخانه 16قم)م الف8250(
13-رای شماره 139960330001008951 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001001082 مربوط به علیرضا سبزئی فرزند میرزاعباس در 36/75 سهم 
مشاع از 147/75 سهم ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 147/75مترمربع پلاک شماره 10921اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 

یک قم سند قطعی به شماره 23838 مورخ 1398/10/23 دفترخانه 74 قم )م الف8251(
14-رای شماره 139960330001008952 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001001083 مربوط به محسن محمدی فرزند نادعلی در 37سهم مشاع از 
147/75 سهم ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 147/75 مترمربع پلاک شماره 10921اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 

سند قطعی به شماره 36034 مورخ 1399/05/12 دفترخانه 70 قم)م الف8252(
15-رای شماره 139960330001008953 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001001084 مربوط به فاطمه شاکری فرزند مجتبی در 37 سهم مشاع از 
147/75 سهم ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 147/75مترمربع پلاک شماره 10921 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 

سند قطعی 36034 مورخ 1399/05/12 دفتر 70 قم)م الف8253(
16-رای شماره 139960330001008954 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001001085 مربوط به فاطمه خانی فرزند علی در 37 سهم مشاع از 147/75 
سهم ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 147/75 مترمربع پلاک شماره 10921اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی 

به شماره 36034 مورخ 1399/05/12 دفترخانه 70 قم )م الف8254(
17-رای شماره 139960330001008367 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001000965 مربوط به زهره معماری فرزند محمدتقی در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 114/90مترمربع پلاک شماره 1/53 اصلی واقع در قم بخش 4 حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 14833 مورخ 1397/12/18 

دفترخانه 77قم)م الف8256(
18-رای شماره 139960330001008374 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001000788 مربوط به سیدحسین خداشناس فرزند سیدرضا در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت 180مترمربع پلاک شماره 10530 و 11195 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 8470 مورخ 

1392/06/17 دفترخانه 62قم)م الف8257(
19- رای شماره 139960330001009505 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001000577 مربوط به ابوالقاسم سیار فرزند هدایت اله در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 198مترمربع پلاک شماره 10994 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 36983 مورخ 1397/09/18 

دفترخانه 42قم)م الف8258(
20-رای شماره 139960330001008843 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430001002163 مربوط به فاطمه خوش خبری فرزند اسمعیل در ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت 41/93مترمربع پلاک شماره 11006اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از سعید 

اکبری صادره در دفتر 170 صفحات 298 و 301 و 304 از سند قطعی به شماره 18351 مورخ 90/08/17 دفترخانه 42 قم)م الف8260(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی 
مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت 
اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن 

را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود
تاریخ انتشار نوبت اول:۹۹/۰۹/۰۸
تاریخ انتشارنوبت دوم: ۹۹/۰۹/24
داود فهیمی نیک- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 
های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تأیید نموده اند
1- رأی شماره 139960330002014026 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002002779مربوط 
به علیرضا اخیر فرزند محمود درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 189/50 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 2181 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از سید احمد فاتحی خریداری نموده است)م الف8255(
2- رأی شماره 139960330002011800 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002001281 مربوط 
به روح اله ابوطالبی فرزند عباس درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 90 
مترمربع پلاک 2570/122/183 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مالکیت متقاضی طی 

سند رسمی شماره 21744 مورخ 98/2/3 دفترخانه 74 قم)م الف8259(
3- رأی شماره 139960330002012127 مربوط به پرونده کلاسه 1392114430002002746 مربوط 
به حسینعلی شعبانی فرزند عروجعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
137/70مترمربع پلاک شماره 1947/133/348 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 
متقاضی طی سند رسمی 19990 مورخ 54/11/5 دفترخانه 16قم صفحه 128 دفتر 399 ذیل ثبت 73970)م 

الف8261(
4- رأی شماره 139960330002010558 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002000116 مربوط 
به رحمان تارویردی پور فرزند محمد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
58مترمربع پلاک شماره فرعی از 1856اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از سهراب شاملو جانی بیک خریداری نموده است )م الف8262(

مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی 
صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 

که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول:۹۹/۰۹/۰۸ 
تاریخ انتشارنوبت دوم:۹۹/۰۹/24
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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تیم فوتبال استقلال با برتری خارج از خانه دو بر صفر مقابل شهرخودرو مشهد به 
صدر جدول رده بندی لیگ برتر رسید تا از حواشی فاصله بگیرد. 

عصرروز یکشنبه در دیداری حساس از هفته ششم لیگ برتر فوتبال باشگاه های 
ایران، شهرخودرو در ورزشگاه امام رضا )ع( به مصاف استقلال تهران رفت و دو بر 

صفر شکست خورد.
»کوپال ناظمی« با کمک های »حسن انتظاری« و »علی اکبر نوری« قضاوت این 

دیدار را برعهده داشت.
تقابل »سیدمهدی رحمتی« سرمربی جوان شهرخودرو با تیم سابقش و جایگاه 

تیم ها در جدول بر حساسیت این دیدار افزوده بود.
استقلال بازی را تهاجمی آغاز کرد تا به طلسم نتیجه نگرفتن در ورزشگاه امام رضا 

پایان داده و بتواند به صدر جدول برسد.
اولین فرصت در دقیقه هشتم ایجاد شد که »مهدی قایدی« نتوانست از این بخت 

مناسب استفاده کند.
در دقیقه یازدهم اشتباه بازیکنان میزبان موجب شد تا »سبحان خاقانی« بازیکن 
جوان استقلال که برای نخستین بار در ترکیب اصلی تیمش قرار گرفته است، گل 

نخست این بازی را به نام خود ثبت کند.
در دقیقه پانزدهم تیم شهرخودرو در آستانه گل تساوی قرار گرفت که ضربه 

»احمد الجبوری« را »رشید مظاهری« به خوبی مهار کرد.
حملات شهرخودرو ادامه یافت و دو دقیقه پس از آن تیرک دروازه ناجی استقلال 

شد و توپ برگشتی را هم »حسن جعفری« به بیرون زد.
روی  شدید  خطای  دلیل  به  شهرخودرو  از  معصومی«  »عرفان  دقیقه 25  در 
»محمدحسین مرادمند« با کارت قرمز مستقیم از زمین اخراج شد تا کار میزبان 

سخت تر شود.
در آخرین دقیقه نیمه نخست »محمد دانشگر« مدافع پیش تاخته با ضربه سر 
زننده گل دوم استقلال لقب گرفت تا تیم تحت هدایت »محمود فکری« به آرامش 

برسد.
در دقیقه 51 الجبوری برای دومین مرتبه در مصاف تک به تک با مظاهری 

نتوانست گلزنی کند.
در دقیقه 67 الجبوری بازهم در آستانه گلزنی قرار گرفت و این مرتبه ضربه او به 
تیرک دروازه استقلال برخورد کرد تا شهرخودرو با وجود حملات متعدد در این بازی 

به گل نرسد.
استقلال با این پیروزی، 11 امتیازی شد و با تفاضل گل بهتر نسبت به صنعت 
نفت به صدر رسید تا موقتاً به ساحل آرامش برسد. شهرخودرو هم در امتیاز هفت 

باقی ماند.
ترکیب شهرخودرو

میلاد فراهانی، علی نعمتی، امید منصوری )فرشاد فرجی(، عرفان معصومی، 
)روح االه  صادقی  صادق  صادقی،  اکبر  جعفری،  حسن  فرامرزی،  محمدعلی 
سیف اللهی(، ابوذر صفرزاده )امیرحسین کریمی(، امین قاسمی نژاد و احمد 

الجبوری )معراج پورتقی(
ترکیب استقلال

رشید مظاهری، سیداحمد موسوی، محمدحسین مرادمند، محمد دانشگر، 
محمد نادری )هرویه میلیچ(، سبحان خاقانی )متین کریم زاده(، آرش رضاوند 
)عارف غلامی(، مهدی مهدی پور، داریوش شجاعیان )فرشید باقری( مهدی 

قایدی )مهدی رابط( و ارسلان مطهری
محمود فکری : هردوتیم بازی قشنگی ارایه دادند

سرمربی تیم فوتبال استقلال گفت: شاید هم ما خوش شانس بودیم که تیر دروازه 
اجازه نداد شهرخودرو به گل برسد. 

اظهار  استقلال  و  از دیدار شهرخودرو  بعد  محمود فکری در نشست خبری 
داشت: جا دارد هم از تک تک بازیکنان تیمم تشکر کنم و به مجموعه تیم تبریک 
بگویم که زحمات زیادی می کشند که تیم را سروشکل می دهند. در مجموع بازی 
قشنگی از طرف هر دو تیم صورت گرفت. در هر دو  نیمه بازی جوانمردانه ای 
شد که هر بیننده از از تماشی آن لذت می برد. خدا را شکر که توانستیم برنده از 
زمین بیرون بیاییم و جا دارد به تیم شهرخودرو هم تبریک و خسته نباشید بگویم و 

امیدوارم در بازی های آتی موفق باشند.
وی در خصوص عملکرد تیم شهرخودرو گفت: بازی خیلی خوبی از سوی دو تیم 
انجام شد.  هم قبل از 10 نفره شدن و هم بعد از 10 نفره شدن بازی زیبایی انجام 
دادند و خیلی خوب بازی کردند و ما را اذیت کردند. ما یکی دو موقعیت داشتیم 
که می شد گل شود ولی این اتفاق نیفتاد. شاید هم ما خوش شانس بودیم که تیر 
دروازه اجازه نداد آنها به گل برسند. حریف تیم خوبی بود و مربی جوانی دارد که 
افراد با تجربه ای کنار او حضور دارند. مطمئنا این تیم می تواند جزو تیم های خوب 

و بالای جدول باشد.
فکری در خصوص وضعیت مصدومیت محمد نادری نیز گفت: در حال بررسی 

هستیم و قرار است فردا از زانوی وی عکس بگیریم تا ببینیم چه می شود.
سید مهدی رحمتی: فوتبال روی خوش به ما نشان نداد

روی  فوتبال  امروز  استقلال گفت:  مقابل  باخت  از  بعد  سرمربی شهرخودرو 
خوشی به ما نشان نداد.

سید مهدی رحمتی بعد از شکست تیمش مقابل استقلال تهران اظهار کرد: 
امروز فوتبال روی خوشی به ما نشان نداد.

وی با اشاره به 10 نفره شدن تیمش در نیمه اول، گفت: صحنه ای که منجر به 
اخراج بازیکن ما شد، مانند بازی پرسپولیس بود که در آن بازی سرلک اخراج نشد 

اما در این بازی بازیکن ما اخراج شد.
سرمربی شهرخودرو ادامه داد: هر تیمی که اعتراضات شدیدی کند، سوت داور 

به آن سو می رود.
سرمربی شهرخودرو در خصوص اینکه بازیکنانش جوان بودند و اخطار می گیرند 
گفت: خیلی از اتفاقات در بازی های دیگر هم افتاد ولی داور از آن گذشت، مثلا 
در بازی با پاختاکور هم همین اتفاق افتاد و ماشاریپوف اخراج شد. برخی مواقع 
داور تحت فشار است و ممکن است نتواند که در لحظه تصمیم خوبی بگیرد اما 
در مجموع جوانی تیم کمی ما را اذیت می کند، مطمئنا رفته رفته شرایط ما بهتر 

هم خواهد شد.

فکری برنده جدال استقلالی ها؛

صدر جدول آبی شد
علی موسوی:  

هواداران همانند استراماچونی از فکری 
حمایت کنند

گفت:  استقلال  پیشکسوت 
هواداران همان طور که از استراماچونی 
مورد  را  فکری  می کردند  حمایت 
حمایت قرار دهند و مطمئن باشند مزد 
صبر و حمایت خود را در آینده نزدیک 

خواهند گرفت.
مهاجمان  از  یکی  موسوی«  »علی 
مطرح استقلال در دهه 70 محسوب  
نمایش های  با  بازیکنی که  می شود، 
بایرن لورکوزن  به  تیم  این  در  خوبش 

رسید.
درباره  گویی  و  گفت  در  موسوی 
شرایط استقلال و »محمود فکری« صحبت کرد.  او امیدوار است این تیم بتواند در 
هفته های آینده با نتایجی که می گیرد به صدر جدول رسیده و به سال ها ناکامی 
آبی پوشان در لیگ برتر پایان دهد. متن این گفت و گو در زیر از حضورتان خواهد 

گذشت.
نظرت درباره خط حمله استقلال چیست؟

استقلال بهترین خط حمله لیگ برتر را در اختیار دارد، بازیکنانی که در این منطقه 
بازی می کنند از بهترین های لیگ ایران هستند. شیخ  دیاباته، مهدی قایدی و 
ارسلان مطهری مهاجمان توانمندی هستند که هر تیمی آرزوی داشتن آنها را دارد. 
البته در حال حاضر دیاباته مصدوم است و نتوانسته آن طور که باید و شاید در خدمت 
استقلال باشد ولی به طور حتم اگر این بازیکن به آمادگی کامل برسد همان مهاجمی 

خواهد شد که به راحتی دروازه حریفان را باز می کرد.
پس با این مهاجمان خوب چرا استقلال کم گل می زند؟

یکی از عوامل موثر برای گلزنی مهاجمان دادن پاس های خوب به آنهاست و 
باید مهاجمان به راحتی تغذیه شوند، اما این اتفاق در بازی های اخیر استقلال رخ 
نداده است. اگر فورواردهای )مهاجمان( یک تیم پاس خوب دریافت نکنند، چطور 

می توانند دروازه رقبا را باز کنند.
نبود علی کریمی در استقلال چقدر در این موضوع تاثیر گذار بوده؟

در اینکه او بازیکن خیلی خوبی بود و نقش مهمی در خط هافبک استقلال ایفا 
می کرد هیچ شکی نیست اما باید یک نکته مهم را در نظر داشت.

چه نکته ای؟
از  اینکه علی کریمی  و  بزنیم  بر اساس داشته های استقلال حرف  باید  اینکه 
استقلال رفته است هیچ دردی را دوا نمی کند. نباید افسوس گذشته را بخوریم 
و بگوییم چون فلان بازیکن از استقلال رفته است این مشکل خط هافبک حل 
نخواهد شد. جدایی بازیکنان از استقلال طبیعی است و همواره چنین مساله ای 
وجود داشته است. بازیکن می آید در این تیم می درخشد و بعد پیشنهاد بهتری را 
دریافت می کند و می رود. در حال حاضر باید محمود فکری بر اساس نفراتی که در 

اختیار دارد تصمیم گیری کرده و بهترین بازی را از نفراتش بگیرد.
فکری می تواند این مشکل را حل کند؟

به طور حتم این اتفاق خواهد افتاد و چالشی که پیش روی اوست برطرف خواهد 
شد. استقلال روزهای حساسی را پیش رو دارد و کادر فنی استقلال که همگی از 
افراد با سابقه این تیم هستند نهایت تلاش خود را به کار خواهند بست تا بهترین 

تیم را بسازند.
عملکرد استقلال در 2 بازی اخیر باعث شده اعتراضاتی از سوی هواداران 

به فکری شود.
استقلال در جایگاه سوم جدول قرار دارد و فاصله چندانی با صدر جدول ندارد. 
هواداران استقلال باید در نظر داشته باشند »محمود فکری« زمان چندانی برای 
آماده سازی این تیم در اختیار نداشت و باید به او زمان داد. انتقاد و اعتراض در شرایط 
فعلی نه تنها دردی را دوا نمی کند بلکه باعث خواهد شد تا تمرکز مربیان و بازیکنان 
استقلال به هم بریزد. من به عنوان بازیکنی که چند سال در استقلال بازی کرده، 

یک درخواست دارم.
چه درخواستی؟

اینکه با تمام قدرت از کادر فنی حمایت کنند. آنها همان طور که از استراماچونی 
حمایت می کردند فکری را مورد حمایت قرار دهند و مطمئن باشند مزد صبر و 
حمایت خود را در آینده نزدیکی خواهند گرفت. شما و همه هواداران استقلال اگر 
از نظر آماری به عملکرد استقلال در هفته های ابتدایی فصل  نسبت به سال های 

گذشته دقت داشته باشید متوجه خواهید شد اگر بهتر نباشد بدتر هم نیست.
چه آینده ای برای استقلال پیش بینی  می کنید؟

آینده ای که برای استقلال پیش بینی  می کنم روشن است، این تیم بهترین نفرات 
را در اختیار دارد، هر کدام از بازیکنانی که در این عضویت دارند بهترین هستند. فقط 

استقلال نیاز به هماهنگی و زمان دارد تا بتواند به آنچه می خواهد برسد.
استقلال امروز به مصاف شهر خودرو خواهد رفت، این بازی را چطور 

می بینید؟
به طور حتم بازی جذابی خواهد بود، بازی های استقلال و شهر خودرو همواره 
حساس و زیبا بوده است. به طور حتم این تیم دنبال ضد فوتبال و بازی دفاعی 
نیست. این باعث خواهد شد استقلال نسبت به رقبای دیگری را پیش رو داشته 

باشد. استقلال روبه روی این قبیل تیم ها بهتر بازی می کند.
استقلال باز هم چند بازیکن خود را در اختیار ندارد، به مشکل نخواهد خورد؟
به هر حال نبود هر بازیکنی باعث خواهد شد دست مربیان بسته باشد و برخی 
از این نفراتی که نمی توانند استقلال را مقابل شهر خودرو همراهی کنند در ترکیب 
ثابت بودند اما فاصله بازیکنان اصلی با ذخیره زیاد نیست و این فرصت خوبی برای 

بازیکنانی است که نیمکت نشین بودند تا توانایی فنی شان را نشان دهند.
مهدی رحمتی سرمربی شهر خودرو باید مقابل تیم سابق قرار گیرد.

او سال ها کاپیتان استقلال بود و حالا باید تیمش را مقابل استقلال به زمین 
بفرستد. این از جذابیت های فوتبال است و به طور حتم این مسابقه بدون حاشیه و 

در کمال آرامش برگزار خواهد شد.

صعود اولسان به فینال با پنالتی دیرهنگام؛

 ببرها به پرسپولیس رسیدند
تیم فوتبال اولسان هیوندای کره جنوبی با شکست ویسل کوبه ژاپن به فینال لیگ 
قهرمانان آسیا رسید و حریف پرسپولیس شد.  به گزارش ایرنا، دومین بازی مرحله 
نیمه نهایی مسابقات لیگ قهرمانان آسیا در فصل 2020 بین 2 تیم اولسان هیوندای 
کره جنوبی و ویسل کوبه ژاپن از ساعت 13:30 دقیقه دیروز به وقت تهران آغاز شد و در 
پایان 120 دقیقه نماینده کره موفق شد با نتیجه 2 بر یک به برتری برسد. این دیدار در 
پایان 90 دقیقه با تساوی یک بر یک تمام شد. نماینده کره در نیمه اول عملکرد بهتری 
داشت و 2 بار تا آستانه باز کردن دروازه تیم ژاپنی پیش رفت اما موفق به زدن گل نشد. 
در سوی مقابل نماینده ژاپن با احتیاط زیادی بازی کرد و کاملًا نبود آندرس اینیستا در 
عملکرد این تیم مؤثر بود. در 45 دقیقه دوم همه چیز با گل زودهنگام ویسل کوبه تغییر 
کرد. تیم ژاپنی روی یک حرکت تمرین شده و از یک ضربه کرنر به گل رسید. هوتارو 
یاماگوچی در دقیقه 52 زننده این گل بود. در ادامه حملات تیم کره ای شدت گرفت اما 
در عین ناباوری بازهم ویسل کوبه به گل رسید. گلی که توسط VAR مردود اعلام شد. 
سرانجام حملات اولسان به نتیجه رسید و در دقیقه 84 بیورن یانسن توانست کار را به 
تساوی بکشاند. این گل در ابتدا مورد قبول واقع نشد اما VAR وارد ماجرا شد و گل را 
صحیح اعلام کرد. در وقت اضافه اول بازهم این تیم اولسان بود که روی دروازه حریف 
خود خیمه زده بود اما در ادامه ویسل کوبه جلو آمد و صاحب چند فرصت طلایی شد 
اما توپ ها به گل تبدیل نشد. در دقیقه 117 اما اتفاق بزرگ رخ داد. تیم اولسان با اشتباه 
گلر ویسل کوبه صاحب پنالتی شد و جونیور نگرائو در دقیقه 118 گل برتری تیمش را 
به ثمر رساند تا بازی با نتیجه 2 بر یک به اتمام برسد و حریف پرسپولیس شود. نماینده 
فوتبال کشورمان موفق شد چندی پیش النصر عربستان را در ضربات پنالتی شکست 
دهد و به عنوان اولین تیم راهی فینال شود. بازی نهایی روز 29 آذرماه برگزار می شود.

رئیس هیات گلف استان قم گفت: ساخت زمین مینی گلف استاندارد برای قهرمانان این رشته همواره جزو اهداف مهم هیات 
در چهار سال گذشته محسوب می شد.

رضا دلاوری اظهار کرد: زمین جدید مینی گلف قم که در مجموعه ورزشی جوادالائمه منطقه نیروگاه واقع شده و با اعتبار 
اختصاص یافته توسط اداره کل ورزش و جوانان در 9 حفره ساخته شده، به عنوان نخستین زمین مینی گلف استاندارد در استان 

قم شناخته می شود.
وی با اشاره به شرایط و نحوه ساخت این زمین، افزود: پس از مدال آوری های متعدد تیمی و انفرادی توسط بازیکنان قمی در 
مسابقات قهرمانی مینی گلف کشور از جمله چهار مقام تیمی و چهار عنوان انفرادی مسابقات سال های 96 و 98 و همچنین 
شناخته شدن بازیکنان مینی گلف قم به عنوان چهره های شاخص کشور، هیات گلف همواره در صدد بود با احداث و افتتاح زمین 

مینی گلف استاندارد، شرایط مناسبی برای تمرینات بازیکنان و تسهیل در شرایط آمادگی آنها ایجاد کند.
دلاوری اضافه کرد: با همت و تلاش بی وقفه کمیته مینی گلف و رئیس این کمیته مجید کربلایی، شرایط فراهم شد تا با مذاکرات 
متعدد با اداره کل ورزش و جوانان، زمینی در یکی از قطب های ورزش شهر قم یعنی مجموعه ورزشی جوادالائمه، برای راه اندازی 

زمین های مینی گلف اختصاص پیدا کند.
وی ضمن اشاره به شرایط بسیار نامناسب این زمین پیش از راه اندازی مجموعه مینی گلف عنوان کرد: با همت و تلاش هر روزه 
مجموعه هیات گلف، کمیته مینی گلف و پیگیری های بی وقفه در اداره کل ورزش و جوانان، شرایطی ایجاد شد تا با رفع موانع، 

کف سازی، حل مشکلات محیطی و سایر موارد، شرایط لازم برای احداث این زمین ها ایجاد شود.
رئیس هیات گلف استان قم همچنین با اشاره به تاخیر چند باره در ساخت و احداث زمین و ایجاد مشکلات مستمر، نامه  
نگاری های متعدد و پیگیری های همه جانبه را عامل موفقیت آمیز افتتاح این زمین دانست و گفت: بودجه ساخت این زمین بسیار 
محدود بود در حالی که بالا رفتن روز به روز قیمت ها و مشکلات عدیده ای بر سر تهیه مواد و متریال مورد نیاز زمین ها از جمله 

چمن مصنوعی وجود داشت.
وی اضافه کرد: با تلاش بسیار در نهایت از بهترین مواد و متریال لازم به منظور ساخت این زمین ها استفاده شد، چمن مصنوعی 
با کیفیت بسیار خوب تهیه شد و سایر موارد فنی از جمله جنس دیواره زمین ها و ارتفاع آن نیز بر طبق دقیق ترین استانداردهای 
فدراسیون گلف تعیین شده که جا دارد از مجری این پروژه مهندس حمزه ای و دفتر فنی اداره کل ورزش و جوانان به ویژه مهندس 

مجید سامانی و مهندس سیدمجید فاطمی قدردانی کنیم.
دلاوری همچنین با اشاره به صحبت ها و مذاکرات انجام شده با رسول منعم مدیرکل ورزش و جوانان استان قم، ابراز کرد: 
امیدوارم با در اختیار گرفتن ادامه زمین، در آینده ای نزدیک بتوانیم با ساخت 9 حفره دیگر، 18 حفره کامل در زمین های گلف 

مجموعه ورزشی جوادالائمه نیروگاه قم ایجاد کنیم.

رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم از ساماندهی زمین های ورزشی روباز در بوستان ها و 
همچنین تحویل وسایل ورزشی به مساجد قم به ترتیب اولویت خبر داد.

حسن مالکی نژاد با اشاره به ضرورت و اولویت تکمیل پروژه های نیمه تمام عمرانی، فرهنگی و  ورزشی در مجموعه 
مدیریت شهری قم بیان کرد: پیگیری جدی اطلس فرهنگی در قم یکی از اولویت های کمیسیون فرهنگی و اجتماعی 

شورای اسلامی شهر است.
وی با بیان این که امور روزمره ارجاعی به کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر در جلسات هفتگی این 
کمیسیون پیگیری می شود افزود: طرح ساخت مسجد توسط خیّرین بویژه در بوستان هایی که مسجد در اطراف آن 

ها وجود ندارد، از جمله مصوّبات شورای اسلامی شهر است که تحقق آن با پیگیری اعضای کمیسیون دنبال می شود.
رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم تصریح کرد: ساماندهی زمین های ورزشی روباز در 

بوستان ها در کنار تحویل وسایل ورزشی به مساجد به ترتیب اولویت از دیگر برنامه های در دست اقدام است.
مالکی نژاد واریز کمک های مصوّب در کمیته کمک به مساجد و مراکز فرهنگی را از دیگر برنامه های جاری مجموعه 
مدیریت فرهنگی شهر دانست و گفت: طرح ساخت موزه در منزل شهید محمدرضا شفیعی و  امکان برگزاری برنامه های 
روایتگری و دیگر برنامه های فرهنگی در کنار بازدید عموم مردم از آن، در ادامه ساخت موزه شهیدان زین الدین توسط 

سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری قم در حال اجراست.
وی افزود: شهید شفیعی از اهالی قم و همان شهیدی است که در سال 1365 به اسارت دشمن درآمد و پس از شکنجه 

های بسیار به شهادت رسید و پیکر مطهرّش پس از 16 سال، سالم به کشور بازگشت.
عضو شورای اسلامی شهر قم اجرای برنامه های تبلیغی با محتوای فرهنگ مقاومت، ایثار و شهادت را در قالب طراحی 
سازه های مختلف در بلوار سردار شهید سلیمانی )ره( از دیگر برنامه های فرهنگی مجموعه مدیریت شهری خواند و گفت: 
شورای شهر، شهرداری و سازمان های تابعه در تکمیل روند برنامه های کنگره ملی شهدای استان قم نیز نهایت تلاش و 
همکاری را مبذول داشتند و این همراهی ادامه خواهد یافت. رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر 
قم در عین حال درباره تسهیلات مصوب کرونایی برای سالن های ورزشی استان ابراز کرد: سالن های ورزشی با برگزاری 
کلاس های آموزشی، مسابقات ورزشی و همچنین اجاره سئانس های ورزشی به علاقمندان کسب درآمد داشتند که 
این فعالیت در شرایط کرونایی تنها به اجاره سالن و فعالیت برخی سانس ها و به معنای دیگر به حداکثر یک سوم فعالیت 
همیشگی محدود شده است، از این رو تصمیم بر این شد تا سالن های ورزشی در قم بر اساس نوع فعالیت خود با تسهیلات 
کرونایی یا کاهش اجاره بها حمایت شوند. وی افزود: ارائه بسته حمایتی به مستأجران و بهره برداران اماکن ورزشی از 

مصوّبات شورای اسلامی شهر قم و در حال اجراست.

رئیس هیات گلف استان قم خبرداد

ساخت زمین استاندارد برای قهرمانان مینی گلف 
رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم  خبرداد

ساماندهی زمین های روباز ورزشی بوستان ها

بعد از مدت ها ناکامی و بی خبری از نگهبانان دروازه در فوتبال اروپا، علیرضا 
بیرانوند در فوتبال اروپا درخشید و توانست عملکرد خوبی را از خود به جا بگذارد.

ازشنبه تا امروز می توان در ترکیب لژیونرهای فوتبال ایران ستارگان زیادی را دید، 
اما زمانی که به خط دروازه می رسیم هیچ بازیکن بزرگی در آنجا دیده نمی شود. 
بازیکنان بزرگ فوتبال ایران در بوندسلیگا، سری آ، لیگ برتر انگلستان و لالیگا به 
میدان رفتند، اما در خط دروازه یا لژیونرهای کم فروغی داشتیم یا شماره یک های 
تیم ملی نتوانستند خود را به قاره سبز برسانند.سال ها سال قبل وقتی یک 
پیشنهاد جدی به ناصر حجازی رسید غوغای به پا شد.یک سال پس از جام 
جهانی 1978 بود که یک پیشنهاد رسمی از انگلیس به ایران رسید.از باشگاه 
منچستریونایتد.پشنهاد وسوسه کننده بود،نه به خاطر 200 هزار دلار که قرار 
بود به حجازی بدهند،این انتقال می توانست بزرگترین انتقال تاریخ فوتبال ایران 
باشد اما بنا به هزار و یک دلیل نشد.نشد و حجازی که عقاب آن زمان فوتبال ایران 

بود این فرصت بزرگ را از دست داد.
از آن سال به بعد تا همین چند سال پیش هیچ انتقالی که بشود حسابی با آن 
کیف کرد به دروازه بانان ایران نرسیده است.حقیقی،مکانی،امیرعابدزاده،بیرانوند 
و ...در تیم های اروپایی باز می کنند اما بدون تعارف و به قول فوتبالی ها:»خیلی 
خوب است اما انشاءالله گلرهای ایران در تیم های بزرگتر.انشاءالله علی بیرو و 
عابدزاده به زودی در تیم های بهتر.تیم هایی که هواداران زیادی در فوتبال ایران 

دارند،مثل منچستریونایتد و ...«
ستارگانی که به جایگاه خود نرسیدند

در این بین بدشانسی ها نیز گریبان گیر سنگربانان تیم ملی نیز شده است 
و بعضی افراد مانند مرحوم ناصر حجازی فرصت حضور در فوتبال اروپا را به 
اگر  از دست داده اند. شاید  دلیل بی نظمی  و هرج و مرج فدراسیون فوتبال 
فدراسیون فوتبال در آن زمان شرایط بهتری داشت، ناصر حجازی با انتقال به 
منچستریونایتد در اواخر دهه هفتاد میلادی به نماد و مظهر دروازه بانی در فوتبال 
ایران تبدیل می شد. او البته در فوتبال آسیا و با پیراهن تیم بنگلادشی به میدان 

رفته است، اما نتوانست خود را به قطب فوتبال جهان، اروپا، برساند. شاید اگر 
نامه ای از طرف ایرانی برای منچستریونایتد با متن »ناصر حجازی باید برگردد، 
او رضایت ما را ندارد.« ارسال نمی شد، نام ناصر حجازی در کنار بازیکنان بزرگ 
آسیایی فوتبال اروپا می  آمد. البته منچستریونایتد تنها مشتری مرد شماره یک 
آبی ها نبود و باشگاه هایی مانند سنت اتین و پاری سن ژرمنِ در آن زمان تازه متولد 

شده نیز به ناصر حجازی پیشنهاد دادند، اما این انتقال  هیچگاه رخ نداد.
احمدرضا عابدزاده نیز همواره در میان برترین دروازه بانان تاریخ فوتبال ایران 
شناخته می شود، اما او در مسیر حرفه ای خود هیچگاه نتوانست فرصتی برای 
بازی در فوتبال اروپا پیدا کند و تمام مدت دوران حرفه ای خود را در فوتبال ایران 
سپری کرد، با این وجود تعداد زیادی از بازیکنان با سابقه فوتبال ایران تاکید دارند 
که او می توانست بسیار مطرح تر از شرایط فعلی خود شود. وحید هاشمیان که 
سابقه حضور در فوتبال آلمان را دارد سال گذشته درباره احمدرضا عابدزاده 
صحبت کرد و گفت: »من معتقدم اگر احمدرضا عابدزاده به هر تیم اروپایی 
می رفت بی نظیر می شد. اگر آن مصدومیت گریبانگیرش نمی شد، یک گلر در 

سطح اولیورکان و حتی یک جاهایی بهتر از او بود.«
ظهور پدیده های جدید

 در دهه گذشته تعداد زیادی از دروازه بانان مانند علیرضا حقیفی و سوشا 
مکانی به تیم های اروپایی رفتند تا راه خود در آنجا ادامه دهند، اما آن ها نیز 
نتوانستند عملکرد درخشانی از خود به جا بگذارند. با این حال به نظر می رسد 
داستان کمی با گذشته فرق دارد و این امید وجود دارد دروازه بانان ایرانی مسیر 
 جدیدی را دنبال کنند.امیر عابدزاده و علیرضا بیرانوند دو دروازه بانی هستند که 
حالا در لیگ پرتغال و بلژیک، دو لیگ بازیکن ساز فوتبال اروپا، بازی می کنند. 
امیر عابدزاده تقریباً تمام دوران فوتبال خود را در فوتبال اروپا سپری کرده است. 
عابدزاده کوچک چند سال ناموفق را در فوتبال ایران سپری کرد، اما هرگاه در 
شرایط حرفه ای قرار گرفته، توانسته کیفیت خود را نمایش بگذارد. او بی هیاهو 
در فوتبال پرتغال بازی می کند و فصل گذشته نیز یکی از برترین دروازه بانان 

لیگ این کشور بود. احمدرضا عابدزاده، درباره شرایط و ماجراهایی که پسرش 
تجربه کرده می گوید: »این بچه اساسی و اصولی دروازه بانی را یاد گرفته. الان 
دیگر اروپا زندگی می کند. آمد پرسپولیس حاشیه زیاد شد، گفتم این جا به درد تو 
نمی خورد، باید بروی. رفت ترکیه، آن جا هم یک ایرانی گفت برویم پرتغال؟ گفت: 
برویم. امیر نزدیک 3 ماه خودش هزینه کرد، رفت و آمد تا باشگاه انتخابش کرد، 
چون دیدند زحمت می کشد. دیگر نیازی به من ندارد. فقط از نظر روحی-روانی 
با او صحبت می کنیم.« اما نفر اصلی ماجرا علیرضا بیرانوند است. ستاره ای که 
بعد از مدت ها نیمکت نشینی از فرصت بازی مقابل تاتنهام به خوبی استفاده 
کرد و توانست عملکرد مطلوبی از خود نمایش بگذارد. طبق آمار »امید گل« یا 
Expected Goals-که متری برای سنجش میزان تعداد گل هایی است که انتظار 
می رود یک تیم دریافت کند یا به ثمر برساند- 2.8 بوده است و نتیجه بازی نشان 
می دهد عملکرد بیرانوند باعث شده است، آنتورپ کم تر از حد انتظار گل بخورد 
)0.8 کمی بیشتر از احتمال گل شدن یک ضربه پنالتی است(. همچنین نباید 
این موضوع را فراموش کرد که تاتنهام مورینیو در نیمه دوم دو مهره خطرناک خط 
تهاجمی لیگ برتر یعنی سون و هری کین را در زمین داشت. دو مهره ای که در 
این فصل نشان دادند می توانند از توپ های مرده یک گل بسازند، اما با این وجود 
بیرانوند عملکرد خوبی را خود نمایش گذاشت و در اولین بازی خود با پیراهن 
آنتورپ درخشید. امیر عابدزاده و علیرضا بیرانوند بازیکنانی هستند که می توانند 
طلسم موفق نبودن دروازه بانان ایرانی در فوتبال اروپا بشکنند و با عملکردی که 
دارند راه برای بقیه دروازه بانان ایرانی نیز هموار کنند؛ نفراتی مانند پیام  نیازمند که 
در لیگ برتر عملکرد خوبی دارند و باتوجه به سن  ایده آل شان سنگربانان مطمئنی 
برای فوتبال ایران باشند. در این بازه زمانی امیدها برای داشتن دروازه بان موفق 
ایرانی در فوتبال اروپا بیشتر از هر زمان دیگری است.این راه باز شده و ایران می 
تواند در کنار بازیکنان شاخصی در پست های مختلف حافظان قفس توری هم به 
اروپا صادر کند.نفراتی که تعدادشان بیش از انگشتان یک دست است و در وصف 

شان باید گفت:»عالی هستند و با استعداد.«

به بهانه درخشش بیرانوند در قاره سبز و راهی که باز شده است

پرواز عقاب های ایرانی در اروپا 
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جامعه روحانیت تن به ائتلاف با نواصولگرایان می دهد؟

زنگ خطر برای شورای
 وحدت اصولگرایان 

دو سال پیش تقریبا در چنین روزهایی بود که ابراهیم رئیسی با زخمی که از 
انتخابات ریاست جمهوری 96 و ایرادات جمنا یا همان جبهه مردمی نیروهای 
انقلاب بر کارنامه سیاسی اش به یادگار گذاشته شده بود آستین ها را بالا زد تا 
با ایجاد سازوکاری هم بتواند اصولگرایان را برای انتخابات اسفند 98 زیر یک 
چتر جمع کند و هم از شر تشکیلاتی که تبدیل به ام المشکلات جناح راست 
شده بود خلاص شود. مهره چینی ها و جلسات به خوبی داشت پیش می رفت 
اما او در اسفند 97 با حکم فرمانده کل قوا زمین انتخابات را بوسید تا ردای 
قاضی القضات را به تن کرد. البته ایده رئیسی برای تشکیل شورای وحدت 
فراموش نشد و مهدی چمران از یک سود و غلامعلی حدادعادل از سوی دیگر 
علم این شورا را به دست گرفتند تا آن را به سر منزل مقصود برسانند. هرچند 
»شورای وحدت نیروهای انقلاب« به میدان آمده بود تا گذشته جمنا را جبران 
کند و اشتباهاتش را در تشکلی دیگر رفع و رجوع کنند اما نه تنها این ایرادات 
رفع نشد بلکه با دعوت نشدن برخی چهره ها و احزاب اصولگرا باز بساط 

گلایه ها و اختلافات به پا شد. 
شورایی که محل ایراد و اشکال اصولگرایان شد

هرچند ردصلاحیت ها در انتخابات 98، رقیب قَدَر را به نفع اصولگرایان از 
میدان به در کرده بود و مشارکت پایین مردم در انتخابات نتیجه را به نفع جناح 
راست و نتیجه دلخواه شورای ائتلاف تمام کرد اما اهالی اردوگاه راست که 
می دانستند ایرادات کجا بود و علت پیروزی نتیجه کدام رفتار، انتقاداتشان را 
علنی تر کردند تا گفته باشند قایق شورای ائتلاف هم مانند جمنا ساحل امن را 

برای این جناح به ارمغان نیاورد. 
از سوی دیگر همان روزهای منتهی به یازدهمین انتخابات مجلس اعضای 
ارشد این شورا دائما از نظارت شان بر لیست معرفی شده می گفتند و اعلام 
می کردند وظیفه شورای ائتلاف تنها فرستادن لیست به مجلس نیست و 
نظارت ها و مشورت ها بعد از انتخابات هم ادامه پیدا می کند اما سکوت شورای 
ائتلاف بعد از انتخابات نشان داد تمام آن وعده ها و حرف و حیث ها تنها تا 

پشت در خانه ملت بوده است. 
 حالا چند ماهی است که تنور انتخابات 1400 در حال گرم شدن است 
البته برای احزاب و جریان های سیاسی و در این میان اصولگرایان که خود 
را برنده میدان می دانند رفت و آمدشان از رقیب بیشتر است اما با وجودِ بر و 
بیایی که در این خیمه جناح راست به راه افتاده هنوز سایه بلاتکلیفی روی 
سرشان سنگینی می کند از یک طرف جامعه روحانیت مبارز اعلام کرده است 
می خواهد ساز و کاری جدید به راه بیندازد و از سوی دیگر شورای ائتلاف اصلا 

دوست ندارد به سرنوشت جمنا دچار شود. 
زنگ خطر برای شورای ائتلاف 

بلافاصله بعد از انتخابات 96 و به حاشیه رانده شدن جامعتین، جامعه 
روحانیت مبارز درصدد برآمد تا خود را به روز کند و با اصلاحاتی فاصله ایجاد 
شده تا احزاب را کم کند و به نوعی خود را به روزرسانی کند برای همین از همان 
تابستان 97 اصلاحاتش را کلید زد ابتدا با ایجاد تغییراتی اساسنامه و بعد هم 

دایره اصلاحات به عوض شدن دبیرکل رسید.
 حرکت جامعه روحانیت حتی با وجود کنار زده شدن از سوی شورای ائتلاف 
در انتخابات 98 اما آهسته و پیوسته تا با امروز و با هدف نقش آفرینی در 
انتخابات 1400 ادامه یافته تا و حال این روزها شورای ائتلاف متوجه شده 
است که جامعه روحانیت برای به دست آوردن آن محوریت سال های دور و زنده 
کردن جایگاه شیخوخیت در اردوگاه راست بیشتر راه را طی کرده و حالا کارش 
به برگزاری جلسات با دیگر احزاب و رونمایی از یک ساز و کار جدید رسیده 
است، موضوعی که غلامرضا مصباحی مقدم سخنگوی جامعه روحانیت مبارز 
درباره آن مفصل توضیح داد و گفت برنامه جامعه روحانیت مبارز آن است که 

اصولگرایان را زیر یک چتر جمع کند.
فعال شدن جامعه روحانیت برای شورای ائتلاف یک معنا بیشتر ندارد، 
بازگشت این تشکل روحانی به راس هرم اصولگرایی یعنی سوت پایان برای 

شورای وحدت.
این یعنی به صدا درآمدن آژیر خطر برای اعضای این شورا؛ حال تنها یک راه 
می ماند و آن عرض اندام شورای وحدت در قالب موضوعاتی مانند اصلاحات 
جزئی و اساسی در پیکره این شورا؛ مسئله ای که اتفاقا مهدی چمران از حلقه 
اولیه  شورای ائتلاف به این موضوع اشاره می کند و به خبرآنلاین می گوید: 
»روشی که شورای ائتلاف در پیش گرفته روشی است که از دل مردم و خواست 

آنها و به نوعی انتخاب از پایین به بالا آغاز می شود. 
البته عده ای از صاحبنظران نیز نظراتشان را بیان می کنند اما اینکه روشی 
در پیش گرفته شود که عده ای دورهم بنشینند، کاندیدا انتخاب کنند و تعیین 
تکلیف کنند که مردم به چه کسی رأی دهند یقینا شورای ائتلاف این راه را در 

پیش نمی گیرد و در دوره قبل هم در پیش نگرفت.
شورای وحدت با جامعه روحانیت به ائتلاف می رسد؟

شورای ائتلاف نیروهای انقلاب هرچه باشد نیاز به یک مقبولیت و مشروعیت 
جامعه  سرکشی شان  روح  با  نواصولگرایان  دارد،  اصولگرا  احزاب  میان  در 
روحانیت مبارز را هم کلافه و دلخور کرده ند، بعید است این تشکل پرنفوذ 
اصولگرا بار دیگر تن به تصمیمات شورای ائتلاف بدهد. از سوی دیگر هنوز 
احزاب قابل توجهی هستند که همچنان محوریت و ریش سفیدی جامعه 
روحانیت مبارز را قبول دارند برای همین نزدیک شدن شورای ائتلاف به جامعه 
روحانیت مبارز می تواند یک منفعت دو جانبه را به دنبال داشته باشد از یک سو 
شورای ائتلاف اهرمی خواهد بود تا جامعه روحانیت مبارز را تقویت و به جایگاه 
اصلی بازگرداند و از سوی دیگر شورای وحدت از خطر سقوط در دره نیستی 
فاصله می گیرد و می تواند دوباره با ایجاد اصلاحاتی خود را به عنوان سازوکار 

حرکتی جریان راست معرفی کند. 
مرتضی طلایی از نمایندگان شورای شهر سابق تهران و از نزدیکان محمدباقر 
قالیباف نیز به چنین موضوعی اشاره می کند و حتی در ساز وکار جدید برای 
انتخابات احتمال ادغام جامعه روحانیت مبارز و شورای ائتلاف را دور از ذهن 
نمی داند. او می گوید: » تا جایی که بنده اطلاع دارم درباره این سازوکار، 
مذاکراتی بین نیروهای اصلی و جریانها و شخصیت های اصلی که نقش 
محوری برای انتخابات 1400 برعهده دارند در حال انجام است تا به سازوکار 
جامع دست پیدا کنند چیزی که بنده احساس می کنم این است که همان 
شورای ائتلاف، کماکان محور است اما ممکن است اصلاحاتی بر سازوکار 
بخش های دیگری از ائتلاف صورت بگیرد تا بتواند این وظیفه را به انجام 

برساند.« 
طلایی ادامه می دهد: »بر این باورم که انتخابات مجلس 98، تجربه خوبی 
برای شورای ائتلاف است چه بهتر است که سازوکار تکمیلی را در همان 
سازوکار جستجو کنیم و سازوکار جدیدی ایجاد نکنیم البته به دوستان شورای 
ائتلاف توصیه می کنم که آغوش خود را باز کنند و تمام ظرفیت ها را به کار 
گیرند عموما نقدی که به جریان اصولگرایی وارد است این بوده که در  برخورد 

با دیگر نیروهای انقلاب ما تنگ نظرانه برخورد کردند. « 

پژوهشگر ارشد مسائل اوراسیا گفت: ترکیه به دلیل شکافی که میان مناطق 
شرقی کردنشین خود با مناطق غربی دارد، بسیار آسیب پذیر است. بنابراین دود 
دمیدن در سیاست های قوم گرایانه، در وهله اول به چشم این کشور خواهد رفت. 
احمد کاظمی با اشاره به اظهارات رجب طیب اردوغان نخست وزیر ترکیه 
در مراسم رژه پیروزی در باکو را در راستای سیاست های نوعثمانی گرایی ترکیه 
ارزیابی کرد و گفت: ترکیه به ویژه از سال 2011 رویکرد جدیدی در سیاست 
خارجی و منطقه ای خود در پیش گرفته است که اساس این سیاست به نوعی 
احیای رویکرد عثمانی در قالب نوعثمانی گرایی آن هم به سبک سلطان سلیم 
یکم است که آقای اردوغان بارها در صحبت های خود در داخل و خارج از ترکیه 

از او نام برده است.
این کارشناس مسائل ترکیه با تشریح ارکان سیاست نو عثمانی گری ترکیه 
اظهار کرد: رکن اول این سیاست بحث استفاده از نیروهای افراطی، تکفیری ها 
و شبه نظامیانی است که ترکیه در سال های گذشته در سوریه و سایر جاها 
آموزش داده است. محور دوم این سیاست تمرکز بر روی محور پان ترکیسم است. 
البته این رویکرد، بعد از تأسیس جمهوری ترکیه در سال 1923 توسط ترک های 
جوان با تأسیس نهادهای دولتی مانند بنیاد آتاتورک به صورت رسمی پیگیری 
می شود. در دولت های مختلف این سیاست شدت و ضعف داشته است ولی به 
نظر می رسد که در دوره دوم حزب عدالت و توسعه یعنی بعد از سال 2011، این 

سیاست به انحای مختلف پیگیری شده است.
وی یادآورشد: در سال های اخیر شاهد بودیم که آقای اردوغان در صحبت های 
خود از کلیدواژه هایی مانند صفوی، فارس، عجم استفاده کرده است که نشان 
می دهد صحبت های رئیس جمهوری ترکیه در رژه نظامی باکو یک اقدام سهوی 
یا یک اقدام ناشی از عدم اطلاع از محتوای شعر پان ترکیسم ها با نام آراز )ارس( 
نبوده است بلکه در راستای پروسه و فرایندی است که ترکیه در مناطق مختلف در 

قالب سیاست نوعثمانی گرایی در قفقاز پایه گذاری کرده است.
جنگ 44 روزه قره باغ پوششی برای پیگیری تغییر ژئوپلتیک منطقه بوده است
کاظمی یادآور شد: اگر سیاست های ترکیه را در سال های اخیر حلاجی کنیم، 
می بینیم که ترکیه در راستای رویکرد فوق در عراق، سوریه، لیبی، قبرس، یونان، 
شرق دریای مدیترانه سیاست تهاجمی داشته است و حتی مقامات ترکیه از 
طرح چشمداشت ارضی به کشورهای همسایه خود و مناطقی مانند موصل و 
کرکوک در عراق و یا شمال سوریه هیچ ابایی نداشته اند. بنابراین نمی توان نسبت 
به اظهارات آقای اردوغان در باکو ساده سازی کرد و موضوع را تنها به عنوان یک 

اشتباه پیش آمده ارزیابی کرد.
نویسنده کتاب های "امنیت در قفقاز جنوبی"، "پان ترکیسم و پان آذریسم " 
و "مفهوم اقلیت در اسناد بین المللی حقوق بشر" یادآور شد: اظهارات رئیس 
اساساً بحث  اثبات می کند که  را  از کارشناسان  برخی  نظر  ترکیه  جمهوری 
آزادسازی اراضی اشغالی جمهوری آذربایجان در جریان جنگ 44 روزه، عمدتاً 
یک پروژه بوده است که توسط ترکیه، اسرائیل و برخی از کشورهای غربی مانند 
انگلستان تعریف شده بود. هدف از این پروژه نه آزادسازی اراضی اشغالی بلکه 
استفاده از پوشش آزادسازی اراضی اشغالی جمهوری آذربایجان برای پیگیری 
مطامعی در منطقه بوده که عمدتاً با تغییر ژئوپلیتیک و آرایش سیاسی منطقه 

همراه است.
وی گفت: در فاز اول پروژه جنگ دوم قره باغ، ترکیه به دنبال اتصال خط 
به  پان ترکیسم  بود. در حال حاضر خط جغرافیایی  پان ترکیست  جغرافیایی 
ارمنستان قطع شده و تمام تلاش ترکیه این بوده که در جنگ دوم قره باغ بتواند 
این خط را متصل کند. در واقع اتصال جغرافیایی پان ترکیسم از مدیترانه، دریای 
سیاه، ترکیه و نخجوان به سمت جمهوری آذربایجان و دریای خزر، آسیای مرکزی 
تا سین کیانگ چین پروژه ای است که کشورهای غربی مانند انگلستان از آن 

حمایت می کنند.
هدف تقلیل ظرفیت های ژئوپلتیک کشورمان و فشار بر ایران، روسیه 

و چین است
به گفته کاظمی، این مسیر جدید می تواند معادلات انرژی در منطقه را به 
هم بزند و خصوصاً می تواندبا احداث خطوط انتقال جدید انرژی حوزه خزر 
به آسیای مرکزی به اروپا یعنی از مسیر آذربایجان، جنوب ارمنستان، نخجوان 
و ترکیه ظرفیت های ژئوپلیتیک ایران را در حوزه انرژی را تقلیل دهد. به همین 
دلیل این پروژه مورد حمایت برخی از کشورها و شرکت ها مانند شرکت بریتیش 

پترولیوم انگلستان است.

از  برخی  و  آمریکا  دیدگاه  از  کرد:  اضافه  بین الملل  حقوق  کارشناس  این 
کشورهای غربی پروژه پان ترکیسم با توجه به مخاطراتی که می تواند علیه مناطق 
اویغور نشین چین و مناطق ترک نشین روسیه داشته باشد، به عنوان ابزاری برای 
کنترل چین، ایران، روسیه در دهه های آینده باشد. بنابراین فاز اول این موضوع 
یعنی پروژه جنگ دوم قره باغ، بحث اتصال جغرافیایی پان ترکیسم بوده که این 
موضوع در بند 9 توافقنامه آتش بس مسکو به نوعی محقق شد که در قالب 

»کریدور مغری« تعریف شده است.
کاظمی روز یکشنبه در گفت و گو با ایرنا با بیان اینکه اظهارات اردوغان، به 
نوعی فاز دوم پروژه جنگ دوم قره باغ است، گفت: اساساً برای کارشناسان این 
سوال مطرح بود که چگونه بعد از حدود سه دهه که کشورهای غربی از موضع 
ارمنستان در مناقشه قره باغ حمایت می کردند، یک شبه مواضع این کشورها 

تغییر کرد و فقط نظاره گر شکست ارتش ارمنستان در جنگ قره باغ شدند.
وی اضافه کرد: به نظر می رسد ترکیه، اسرائیل و جمهوری آذربایجان در این 
موضوع، از کارت ایران استفاده کردند. یعنی تعهدی به کشورهای غربی دادند 
که بعد از فاز اول و آزادی اراضی اشغالی جمهوری آذربایجان، این منطقه را 
به کانونی برای تهدید تجزیه طلبی و تهدیدات جدید علیه ایران تبدیل کنند و 
همین موضوعی است که باید توجه ما را به صحبت های اردوغان در باکو حساس 
کند به ویژه اینکه این صحبت ها یک روز قبل از 21 آذر یعنی سالروز غائله فرقه 

آذربایجان مطرح شده است.
کاظمی گفت: به نظر می رسد اردوغان به جمهوری آذربایجان و همچنین 
به نیروهای تجزیه طلب پیام می فرستد که شما باید فاز جدیدی از تحرکات 
جدایی طلبانه در منطقه را آغاز کنید. طبیعتاً واکنش ها به این موضوع با توجه به 
اینکه تهدید علیه تمامیت ارضی ایران وجود دارد، البته باید در قالب چارچوب 

سیاست حسن همجواری و قواعد حقوق بین المللی انجام شود.
وی خاطرنشان کرد: صحبت های اردوغان، تهدید علیه تمامیت ارضی یک 
کشور مستقل، نقض صریح ماده 42 منشور سازمان ملل متحد، نقض قواعد 
آمره حقوق بین الملل مانند الزام کشورها به احترام به تمامیت ارضی کشورهای 

دیگر و رعایت مرزهای بین المللی است.
رویکرد قوم گرایانه بیش از هر کشوری به زیان ترکیه و جمهوری آذربایجان است
کاظمی با بیان اینکه رویکردهای قوم گرایانه در منطقه بیش از هر کشور دیگری 
می تواند به زیان ترکیه و جمهوری آذربایجان تمام شود، گفت: رویکردهای 
مشفقانه و توصیه محورانه ای که در کشور ما نسبت به ترکیه و بر لزوم همکاری 
به جای پیگیری سیاست های تنش زایانه تاکید می شود از این جهت است. 
واقعیت این است که ترکیه و جمهوری آذربایجان تنها کشورهای منطقه هستند 
که رسماً و در اسناد بالادستی خود از رویکرد تک قومیتی پیروی می کنند و به رغم 
اینکه اقوام و اقلیت های مختلف در هر دوی این کشورها حضور دارند، اما در 
قانون اساسی این کشورها اقلیت ها انکار شده و در قالب هویت ترکی تعریف 
شده است. این پژوهشگر ارشد حوزه اوراسیا اضافه کرد: به همین دلیل است که 
همانطور که در گزارش های مختلف شورای اروپا، نهادهای بین المللی و حتی 
احکامی در دادگاه اروپایی حقوق بشر علیه ترکیه منتشر شده، حقوق اقلیت ها 
مانند کردها، علوی ها، زازاها و اقلیت ارمنی ارتدوکس و یونانی در ترکیه به شدت 

نقض می شود.
مناطق شرقی  میان  که  دلیل همان شکافی  به  ترکیه  داد:  ادامه  کاظمی 
یعنی کردنشین خود با مناطق غربی دارد، بسیار آسیب پذیر است. بنابراین 
دود دمیدن در سیاست های قوم گرایانه، در وهله اول به چشم ترکیه خواهد 
رفت. شاهد هستیم بعد از سال 2000، در برخی از گزارش هایی که از سوی 
سرویس های امنیتی از جمله CIA منتشر شده و به رسانه ها درز پیدا کرده، 
در نقشه به اصطلاح خاورمیانه جدید یا خاورمیانه بزرگ، بحث تجزیه ترکیه هم 

مطرح شده است.
جمهوری  کرد:  ترکیسم"خاطرنشان  پان  و  آذریسم  "پان  کتاب  نویسنده 
آذربایجان هم به عنوان کشوری کثیرالمله که همواره در چارچوب تمدن و 
فرهنگ ایرانی قرار داشته، دارای اقلیت های مختلفی چون تالش، لزگی، تات 
هستند و اتفاقاً سیاست های قوم گرایانه در سال های 1992 و 1993 باعث شد 
که در شمال جمهوری آذربایجان، لزگستان و در جنوب جمهوری آذربایجان 
تالشستان تشکیل شود و طبیعتاً اکنون هم پیگیری سیاست های قوم محور با 
توجه به نارضایتی هایی که در مورد اقلیت های جمهوری آذربایجان وجود دارد، 

می تواند تبعاتی نظیر تجزیه این کشورها را به دنبال داشته باشد.

کاظمی اظهار کرد: به نظر می رسد ترکیه به رغم شکست هایی که در مناطق 
مختلف به ویژه در سوریه، لیبی، شرق دریای مدیترانه داشته که نمود و نماد 
اخیر آن تصمیم اتحادیه اروپا به تحریم ترکیه به دلیل اقداماتی که در شرق دریای 

مدیترانه در حوزه های انرژی است تجربه تلخ دیگری را در قفقاز رقم می زند.
این پژوهشگر ارشد اوراسیا ادامه داد: چنین رویکرد تهاجمی حتی در داخل 
ترکیه نیز با انتقادهای گسترده احزاب مهم ترکیه مانند حزب جمهوریخواه 
خلق، حزب آینده، حزب وطن، حزب دموکراتیک چپ مواجه است. به طوری 
که بسیاری از دوستان سابق اردوغان مانند عبدالله گل رئیس جمهوری سابق 
تهاجمی  رویکردهای  از  تندی  انتقادات  خارجه  امور  وزیر  اوغلو  داود  ترکیه، 
این کشور قلمداد  تمامیت ارضی  و  ثبات  زیان  به  را  آن  و  اردوغان داشته اند 

کرده اند.
روسیه در بحران قره باغ دچار اشتباه محاسباتی شده است

کاظمی در پاسخ به سوالی درباره رویکرد روسیه نسبت به بحران قره باغ با 
عنایت به اهدافی که غربی ها در این بحران داشتند، گفت: به نظر می رسد 
روسیه در رویکرد خود در پروژه جنگ دوم قره باغ دچار اشتباه محاسباتی شده 
است. به این معنا که روسیه اهداف کوتاه مدت خود را در تبعات ژئوپلیتیک 

درازمدت این موضوع به نوعی با یک اشتباه محاسباتی تطبیق داده است.
این کارشناس حقوق بین الملل یادآور شد: روسیه متوجه این موضوع بوده که 
اتصال جغرافیایی خط پان ترکیسم با توجه به اینکه می تواند معادلات جدیدی 
را در حوزه انرژی منطقه از آسیای مرکزی به اروپا ایجاد کند. در واقع تصور 
روسیه این بوده که با توجه به امتیازاتی که در حوزه انرژی دریای سیاه و ترکیه 
و در چارچوب خطوط لوله جریان آبی به دست آورده، می تواند در این زمینه و 
در این منطقه با ترکیه همراهی داشته باشد ولی روسیه به چند نکته توجه نکرده 
است. البته این امتیاز هم برای روسیه مطرح بوده که بتواند بعد از گذشت حدود 
سه دهه از فروپاشی شوروی مجدداً نظامیان خود را در قالب صلح بانان وارد 

جمهوری آذربایجان کند.
کاظمی خاطرنشان کرد: طبیعتاً حضور نظامیان روسیه در جمهوری آذربایجان 
با توجه به اینکه وضعیت حقوقی قره باغ هم در آتش بس نوامبر مشخص نشده 
است، به نوعی زمینه حضور درازمدت روسیه در جمهوری آذربایجان را فراهم 

می کند.
وی درباره تبعات اتصال خط جغرافیایی پان ترکیسم در منطقه اظهار کرد: این 
مساله زمینه را برای استقرار و تقویت نیروهای تکفیری در منطقه از جمله در 
آسیای مرکزی و قفقاز و تسری آنها به قفقاز شمالی و مناطق آسیب پذیر روسیه 

فراهم می کند.
این پژوهشگر ارشد حوزه اوراسیا گفت: برخلاف تصور برخی از محافل روسیه، 
تحرکات ترکیه به عنوان تحرکات مستقل آنکارا ارزیابی نمی شود. با توجه به اینکه 
پشت این موضوع کشورهای غربی به ویژه آمریکا، انگلستان و اسرائیل حضور 
دارند، این کریدور به عنوان ابزار و پتانسیلی برای ضربه زدن به منافع روسیه 
و چین در آسیای مرکزی و قفقاز و همچنین منافع ایران در منطقه ارزیابی 
می شود. از این جهت به نظر می رسد که روسیه دچار اشتباه محاسباتی شده 
و شاید در آینده نه چندان دور شاهد تحرکات از روسیه برای جبران این اشتباه 

در قفقاز باشیم.
تقابل پان آذریسم و پان ترکیسم

نو  سیاست های  موفقیت  میزان  درباره  دیگر  سوالی  به  پاسخ  در  کاظمی 
عثمانی گری در مناطقی که مهد صفویه بوده، گفت: در مورد تحرکاتی که 
ترکیه در راستای سیاست نوعثمانی گرایی و پانترکیسم علیه مناطق آذری نشین 
ایران مطرح می کند باید گفت که پان آذریسم از پانترکیسم کاملًا متفاوت است. 
پان آذریسم بر هویت آذری تاکید دارد که هیچ ارتباطی با هویت ترکی ندارد و این 

تبلیغاتی است که ترکیه مطرح می کنند.
وی تصریح کرد: اساساً پان آذریسم در معنای ایرانی خود در طول تاریخ در 
مصاف با پان ترکیسم بوده است و بر همین اساس شاهد هستیم که در طول 
تاریخ آذری های ایران در دفاع از تمامیت ارضی ایران به ویژه در دوره صفویه 
همواره پیشقراول بودند که نمونه آن جنگ چالدران در سال 1514 است یعنی 
همان سلطان سلیم اول که اردوغان خود را مرید او می داند همان کسی است که 
در جریان جنگ چالدران و سایر جنگ ها دستش به خون هزاران آذری از جمله 

تبریزی ها آغشته است.
این کارشناس مسائل بین الملل یادآور شد: همراهی امروز جمهوری آذربایجان 
با هرگونه سیاست های پان ترکیسم ترکیه در واقع همراهی کردن با این حوادث 
تلخ تاریخی است و این نشان می دهد که آنچه که در چارچوب قوم گرایی در 
ترکیه برای همسان کردن پان آذریسم و پان ترکیسم مطرح می شود نقض غرض 
و نقض تحولات تاریخی بوده است و به دلیل افتراقات و تفاوت های فرهنگی، 
تاریخی و مذهبی هیچ زمینه ای در طول تاریخ و در شرایط امروزی برای رخنه و 

نفوذ ترکیه به مناطق آذری نشین وجود نداشته است.
وی یادآورشد: فارغ از هیاهویی که دولت الهام علی اف در جمهوری آذربایجان 
انجام می دهد، در سال های گذشته محافل مستقل در جمهوری آذربایجان 
بارها نسبت به استحاله فرهنگی و زبانی که از سوی ترکیه به جمهوری آذربایجان 

تحمیل می شود، واکنش نشان داده اند.
مردم جمهوری آذربایجان نمی خواهند جای اشغالگر عوض شود

پژوهشگر ارشد اوراسیا تاکید کرد: مردم جمهوری آذربایجان طبعاً دوست دارند 
که تمامیت ارضی کشورشان احیا شود ولی دوست ندارند که جای اشغالگرها 
تغییر کند. تا دیروز جدایی طلبان قره باغ در این مناطق اشغالی حضور داشتند 
و امروز ترکیه به بهانه های مختلف یا اسرائیل یا برخی از کشورهای غربی حضور 
داشته باشند. طبیعتاً این رویکردها مورد استقبال محافل مردمی نیست و محافل 
مردمی آذربایجان با توجه به تجاربی که به ویژه در سال های اولیه استقلال این 
کشور داشتند و زخم هایی که این کشور از سیاست های قومیتی خورده است 

تمایل ندارند که این رویکردها مورد تاکید یا تکرار قرار گیرد.

پژوهشگر ارشد مسائل اوراسیا:

دود سیاست های قوم گرایانه در وهله اول به چشم ترکیه خواهد رفت

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: با توجه به اینکه مردم 
نتیجه سکوت خود را در مجلس یازدهم می بینند، بعید است 

که در انتخابات آتی هم این سکوت را تکرار کنند. 
محمود میرلوحی در گفت وگو با ایلنا درباره آخرین تحولات 
جریان سیاسی اصلاح طلبی پیرامون انتخابات سال 1400 
گفت: من مدتی قبل پیش بینی کردم که تا پایان ماه آذر یا 
سازوکار  یک  روی  بتواند  اصلاحات  جریان  دی ماه  اواسط 
هنوز  البته  برسند.  جمع بندی  به  انتخابات  برای  روشنی 
مشخص نیست که این سازوکار همان ساختار شورای عالی 
سیاستگذاری خواهد بود یا مجموعه و ساختار جدیدی مورد 

توافق قرار خواهد گرفت.
وی افزود: من معتقدم جریان اصلاح طلب، یک جریان 
جامعه،  کنونی  شرایط  در  می تواند  که  است  گسترده ای 
ظرفیت مناسبی برای شناسایی، بازتاب و پیگیری مطالبات 
مردم ایجاد کند و نقطه اتکای این ظرفیت دیدگاه این جریان 
مبنی بر پیگیری اصلاحات در درون نظام و در چارچوب 

قانون اساسی است.
این فعال سیاسی اصلاح طلب در ادامه اظهار داشت: در 
مقابل این رویکرد جریان اصلاح طلب دو جریان دیگر فعال 
هستند، یک جریان  که راضی از وضع موجود است، همین 
جریان اصولگرا هستند که حتی اگر می بینیم در جاهایی 

اعتراضاتی را هم مطرح کرده و انتقاد می کنند آن هم از این 
زاویه است که چرا ما در آن جایگاه حضور نداریم، در غیر 
اینصورت با قوه قضاییه، صداوسیما و سایرنهادها همراهی 
دارند و بخش عمده انتقادات خود را خطاب به دولت مطرح 
براندازها  آن  و  دارد  وجود  هم  دیگر  جریان  یک  می کنند. 
شامل سلطنت طلب ها و منافقین هستند که در دوره حضور 
ترامپ شاهد بودیم که چقدر به رفتارهای او دل بسته بودند 
و در زمین او فعالیت کردند تا بتوانند کاری از پیش ببرند اما 

خوشبختانه ترامپ هم سرنگون شد.
وی ادامه داد: جریان اصلاح طلب در برابر آن ها فعالیت 
دارد و معتقدند که باید اشکالات موجود را در چارچوب قانون 

اساسی پیگیری کرد و به مرحله انجام رساند.
میرلوحی در پاسخ به اینکه گفته  می شود اصلاحات دیگر 
بیان داشت:  بود،  نخواهد  مردم  اقبال  و  آرا  به جلب  قادر 
علیرغم این صحبت ها که شنیده می شود و به نظر می رسد 
که مردم با صندوق رای قهر کرده اند، اما اکنون هم که مردم 
با صندوق رای قهر کرده اند شرایط به گونه ای نیست که در 
مقابل آن جریانی که طی سه انتخابات در سال های 92 تا 
96 به آن ها پاسخ »نه« داده اند، رضایت وجود داشته باشد. 
همچنین مردم در مقابل براندازان که در سال های 96 تا 98 
تلاش کردند اعتراض شان نسبت به شرایط اقتصادی را به 

سوی شعارهای براندازانه منحرف کنند، واکنش منفی نشان 
دادند و بیشتر جنبه نارضایتی اقتصادی مطرح شد.

مردم نتیجه سکوت خود را 
در مجلس یازدهم می بینند

وی ادامه داد: لذا با توجه به این پیشینه در سال های اخیر 
اگر جریان اصلاحات بتواند خود را به روز رسانی کرده و با 
مانیفست جدید و روزآمد که منطبق بر خواسته های به روز 
مردم باشد، وارد عرصه شود قادر خواهد بود که سهم و نقش 
خود را داشته باشد. البته این مساله مستلزم این است که 
انتخابات به صورت مشارکتی برگزار شود اما اگر در انتخابات 
آتی هم مانند انتخابات 98 هدف صرفاً نتیجه باشد، مشخص 
است که مردم پای صندوق های رای نخواهند آمد. باید به این 
نکته توجه داشته باشیم که مردم نه با زور و نه با خواهش و 
تمنا حاضر به حضور پای صندوق رای نیستند. در نتیجه این 
مهم است حتی اگر اجرای خواسته  مردم امکان پذیر نبود 
حداقل به خواست آن ها توجه شود. این فعال سیاسی در 
پایان گفت: مردم اکنون مجلس فعلی را می بینند و متوجه 
هستند که سکوت آن ها چه بازتابی داشته است و نتیجه اش 
این شده که آقای قالیباف با کمتر از 2 میلیون رای در مقابل 
از مردم گرفته  است،  رئیس جمهوری که 24 میلیون رای 
می گوید من نماینده مردم هستم و بعید هم نیست که در 

انتخابات 1400 به  عنوان مثال 5 میلیون رای کسب کنند و 
طی چهار سال پس از آن بگویند که ما منتخب مردم هستیم 
و رای مردم را داریم. در نتیجه بعید است که با توجه به مجلس 
کنونی، مردم در انتخابات آتی هم تصمیم به سکوت بگیرند.

محمود میرلوحی : 

اصلاح طلبان باید با مانیفست جدید و روزآمد وارد عرصه انتخابات شوند
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دلی که در آن چیزی از حکمت نباشد، مانند 
خانه ای مخروبه است. پس، دانش بیاموزید و 
بیاموزانید و فهمیدگی به دست آورید و نادان 
نمیرید؛ زیرا خداوند عذرِ نادانی را نمی پذیرد.

دوشنبه -بیست وچهارم آذر 1399 - سال بیست وسوم- شماره 5175

کنز العمّال : ح28750

طرح:سجاد جعفری

سلطان توهم !!!

آب و گاز کم مصرف ها، مجانی شد 
طبق مصوبه هیئت وزیران، از اول دی ماه مشترکانی که میزان مصرف آن ها کم باشد شامل تخفیف 
100 درصدی روی قبوض آب و گاز می شوند.به موجب این مصوبه هیئت وزیران، مشترکان خانگی در 
مناطق مختلف جغرافیایی کشور متناسب با میزان مصرف به سه گروه: )خوش مصرف(، )پر مصرف( و )بد 
مصرف( طبقه بندی شده و برای هر دسته از این مشترکان به تناسب، سیاست های حمایتی، تشویقی و یا 
بازدارنده اجرا می شود. ترغیب مشترکان پرمصرف به تغییر رفتار و کاهش مصارف غیر ضرور، ایجاد زمینه 
تحقق اهداف مشترک با سایر مصوبات از جمله " برق امید "به منظور اصلاح مصرف منابع کمیاب آب و 

انرژی و به دنبال آن بهبود شرایط زیست محیطی، از دیگر اهداف این مصوبه است.

اعطای نشان "درجه یک نصر" به شهید فخری زاده
سردار سرلشکر باقری رئیس ستاد کل نیروهای مسلح صبح دیروز با حضور در منزل دانشمند شهید 
محسن فخری زاده و دیدار با خانواده این شهید، نشان درجه یک نصر را که اهدایی و مزین به امضاء مقام 
معظم رهبری است، به ایشان تقدیم کرد. در این دیدار فرمانده کل ارتش و رئیس سازمان عقیدتی سیاسی 
وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح نیز حضور داشتند، سرلشکر باقری نشان نصر را ویژه محققان و 
شخصیت های برجسته  ملی که جبهه دفاعی جمهوری اسلامی را پشتیبانی و حمایت می کنند توصیف 
کرد و گفت: رهبر معظم انقلاب اسلامی با اهداء بالاترین رتبه یعنی نشان درجه یک نصر به این شهید 

والامقام موافقت کردند.

حریرچی: خودمان جلوی دوربین واکسن کرونا می زنیم 
گذشته  هفته  دو  در  گفت:  پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت  کل  معاون  حریرچی  ایرج 
دستورالعمل ها به خوبی اجرا شد و برنامه بسیار وسیعی شامل طرح شهید سلیمانی با همکاری نهاد های 
مختلف مانند بسیج، سپاه، وزارت ارتباطات و وزارت کشور اجرایی شد و طرح ممنوعیت تردد نتایج بسیار 
خوبی داشته است و میزان مرگ و میر روزانه به حدود 200 نفر رسیده است و امیدواریم وضعیت ادامه 
پیدا کند.وی افزود: همکاری جمعی خوبی شکل گرفته است و همه در حوزه سلامت پای کار آمده اند و 
همبستگی اجتماعی خوبی ایجاد شده است و صنوف و نیروی انتظامی همکاری خوبی دارند و اینکه 95 

درصد مردم از ماسک استفاده کنند.

کنایه محمود احمدی نژاد به اردوغان
احمدی نژاد در واکنش به شعرخوانی اردوغان علیه ایران تاکید کرد: » اگر بنابر تغییر مرزها به گذشته 
باشد، تنها ملتی که ضرر نمی کند ملت ایران است«. حساب توییتری محمود احمدی نژاد به نقل از او 
پیرامون شعرخوانی اردوغان رئیس جمهور ترکیه نوشته است: »این عصر دوره عبور از تعصبات قومی، 
جغرافیایی و مذهبی و گرایش عمومی به وحدت جهانی حول محور انسانیت و ارزش های مشترک فطری 
است.طرح تغییر مرزهای سیاسی حرکتی ارتجاعی است که ملت ایران از آن استقبال نمی کند.اگر بنابر 

تغییر مرزها به گذشته باشد، تنها ملتی که ضرر نمی کند ملت ایران است.«

عذرخواهی مجری »دستپخت« از رانندگان تاکسی
مجری »دستپخت« با انتشار ویدئویی، درباره مکالمه ای که در برنامه روز شنبه 22 آذر با دختر یک راننده 
تاکسی داشته و باعث ایجاد سوتفاهم شده است، عذر خواهی کرد. وحید حسینی،درباره حواشی پیش 
آمده گفت: »من وحید حسینی، مجری برنامه »دست پخت«، پدرم راننده تاکسی بود. کسی که به عنوان 
بازبین، برنامه را دیده و مجوز پخش صادر کرده است نیز، پدرش راننده تاکسی است. در سال 99 قصد ما 

از دعوت مشاغل، تکریم و تقدیر از آنها است و به هیچ عنوان قصد تخریب نداریم.«

سفیر فرانسه به وزارت خارجه احضار شد
سفیر فرانسه در تهران به وزارت خارجه احضار شد. در پی صدور بیانیه روزشنبه وزارت خارجه فرانسه در 
مورد روح الله زم، امروز فیلیپ تیه بو، سفیر فرانسه در تهران از سوی دستیار وزیر و مدیرکل اروپای وزارت امور 
خارجه احضار و مراتب اعتراض رسمی جمهوری اسلامی ایران به بیانیه یاد شده به وی ابلاغ شد. سفیر 

فرانسه اظهار داشت مراتب را به مقامات کشورش منعکس خواهد کرد.

نعمت احمدی در دادگاه جرائم سیاسی مجرم شناخته شد 
احمد مومنی راد سخنگوی هیات منصفه جرایم سیاسی و مطبوعاتی گفت: پس از تفهیم اتهام، نعمت 
احمدی به عنوان متهم جرم سیاسی با اتهام نشر اکاذیب دفاعیات خود را شرح داد و با اتمام دفاعیات 
متهم، هیات منصفه تشکیل جلسه داد و سپس به اتفاق آرا، آقای نعمت احمدی نسب را مجرم و هم چنین 

با اکثریت آرا در عین حال مستحق تخفیف دانست.

گروگانگیر جزئیات ماجرا را برای مقام قضای تشریح کرد

بازسازی صحنه جرم گروگانگیری 
جوان 28 ساله ای که روزشنبه  اقدام به گروگانگیری مسافران یک دستگاه 
اتوبوس شرکت واحد در شهرک فاطمیه قم کرده بود با حضور در صحنه جرم 
جزئیات ماجرا را برای مقام قضای تشریح کرد. وی که به شیره تریاک اعتیاد 
دارد می گوید: ساعت 21 روز یکشنبه 25 آبان از منطقه دانیال همسر برادر 
خود را به بهانه خرید مایحتاج زندگی سوار ماشین کردم و پس از ساعتی 
چرخیدن در خیابان ها بحثمان بالا گرفت. متهم که پیشتر اسلحه ای تهیه 
کرده بود این طور ادامه داد: با بالا گرفتن بحث از او خواستم اشتباهات 
گذشته را ادامه ندهد، اما زمانی که با مخالفت او روبرو شدم اسلحه را به طرفش 
نشانه رفتم و تنها یک تیر به سرش زدم. متهم گفت: جنازه مقتول را در حوالی 
بلوار فردوسی و در مکانی خلوت رها کرده و با برادرم تماس گرفتم و به او اطلاع 
دادم. وی در ادامه از انگیزه اش برای آدم ربایی و گروگانگیری صحبت کرد و 
گفت: با همراه داشتن اسلحه سوار اتوبوس در شهرک فاطمیه شدم و با کم 
شدن تعداد مسافران از راننده خواستم خودرو را متوقف کند. متهم افزود: 
در تماس با نیروی انتظامی قصدم برای گروگانگیری را اطلاع دادم و از آن ها 
ملاقات با خانواده ام را خواستار شدم. ع ز میگوید: برادرانم که به دیدنم آمدند 
با بغل کردن من دستانم را به سمت آسمان گرفتند و پس از خلع سلاح مرا به 
ماموران تحویل دادند. به گزارش خبرگزاری صداوسیما؛ مرکزقم ، وی تاکید 
می کند: قصد آسیب زدن به هیچ یک از گروگان ها را نداشته و تنها میخواسته 
خانواده اش را بار دیگر ملاقات کند. دادستان عمومی و انقلاب قم هم با 
اشاره به سابقه دار بودن متهم گفت: درخواست دادستانی اشد مجازات و 
تعیین حکم محاربه برای متهم است. حجت السلام و المسلمین غریب افزود: 
دستگاه قضایی و انتظامی استان با تمام قدرت با این دست اقدامات و جرائم 

خشن مقابله می کند و با قاطعیت با این متهمان برخورد خواهد کرد. 
 

جانشین فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد

کشف ۱2۸ کیلوگرم انواع مواد مخدر 
جانشین فرماندهی انتظامی استان قم با اشاره به طرح فتح در 2 هفته 
گذشته از کشف 128 کیلوگرم انواع مواد مخدر در شهر قم خبر داد. سرهنگ 
اسماعیلی با اشاره به اینکه در این مرحله از طرح، فتح علاوه بر دستگیری 
179 نفر از مجرمان، متهمان و فروشندگان مواد مخدر و اراذل و اوباش، 
3 قبضه سلاح جنگی، 28 قبضه چاقو و شمشیر نیز کشف شد. جانشین 
فرمانده انتظامی استان قم از ادامه اجرای طرح فتح تا پایان سال در استان قم 
خبر داد و گفت: هدف از اجرای این طرح ارتقا امنیت و برخورد با محکومان 
و متهمان متواری، اراذل و اوباش، خرده فروشان مواد مخدر و سارقین است.

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم :

3۸قمی مشکوک به کرونا پذیرش شدند
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در 24 ساعت گذشته و منتهی به 
بیست و سوم آذرماه جاری، 38 تن با تشخیص احتمالی و مشکوک به کرونا 
در اورژانس مراکز درمانی قم پذیرش شدند.  محمدرضا قدیر پیرامون آخرین 
وضعیت مبتلایان به کووید19 در قم، بیان کرد: از 38 نفر مشکوک به کرونا، 32 
تن در بخش ها و تحت نظر اورژانس بیمارستان ها بستری شدند. وی بیان کرد: 
همچنین 30 تن از کل بیمارانی که طی روزهای گذشته به دلیل این بیماری در 
مراکز درمانی قم بستری بودند،  ترخیص شدند. وی ادامه داد: در حال حاضر 
231 تن بیمار مشکوک به کرونا در بیمارستان های استان بستری هستند 
که حال 58 تن آن ها وخیم است. رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: 
همچنین طی این مدت 2 تن از بیماران کرونا مثبت جان خود را از دست دادند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی گفت : تست های سریع کرونا در آزمایشگاه های 
مرجع استان قم 30 تا 50 درصد افزایش یافت.

دکتر محمدرضا قدیر گفتگویی از تهیه 10 هزار کیت آزمایشگاهی برای انجام 
تست های سریع سخن گفت و افزود: با استفاده از این کیت ها، امکان شناسایی 
بیماران کرونایی در 30 دقیقه فراهم شده که در کنترل این بیماری موثر خواهد 
بود. دکتر قدیر تصریح کرد: این کیت ها برای تشخیص بیماران سرپایی استفاده 
می شود، اما بیماران بستری همچنان نیازمند تست های PCR هستند. وی رعایت 
85 درصدی پروتکل های بهداشتی و محدودیت ها از طرف مردم را مورد توجه قرار 
داد و گفت: این مهم باعث شده تا وضعیت ابتلا، تعداد بستری ها و مرگ و میر ها 
شیب نزولی پیدا کند. دکتر قدیر افزود: به جهت رعایت همین موارد، تست های 
مثبت کرونا از 70 درصد به 30 درصد رسیده است. رئیس دانشگاه علوم پزشکی 
قم در بخش دیگری از سخنان از تخلیه بیماران کرونایی از 2 بیمارستان فرقانی 

و امام رضا)ع( خبر داد و گفت: در این دو بیمارستان کمتر از 20 بیمار کرونایی 
بستری هستند و بستری های جدید تنها در دو مرکز اصلی یعنی بیمارستان شهید 
بهشتی و کامکار پذیرش خواهند شد. دکتر قدیر از بیماران غیر کرونایی خواست 
با اطمینان خاطر به همه بیمارستان ها به جز کامکار مراجعه کنند به ویژه بیماران 
قلبی عروقی، مغزی و خاص که باید همواره تحت نظارت پزشک باشند. وی تصریح 
کرد: در بیمارستان شهید بهشتی هم بخش بیماران غیرکرونایی فعال است. رئیس 
دانشگاه علوم پزشکی در عین حال بر ضرورت کاهش تدریجی محدودیت ها تاکید 
کرد و گفت: سیاست گذاری های دولت و همکاری مردم در این زمینه بسیار موثر 

خواهد بود.
دکتر قدیر با اشاره به در پیش بودن شب یلدا از احتمال افزایش ساعت محدودیت 
تردد در روز های شنبه و یکشنبه )29 و 30 آذر( خبر داد و گفت: ساعت محدودیت 

تردد ها در این 2 روز احتمالا از 21 به 18 کاهش خواهد یافت.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی  خبرداد

افزایش تست های سریع کرونا در آزمایشگاه های مرجع 

 معاون توسعه و منابع انسانی استانداری قم بر 
لزوم توجه دستگاه های اجرایی برای تحقق دولت 

الکترونیک در شرایط کنونی تأکید کرد. 
کارگروه  جلسه  در  دیروز  گروسی  محمدرضا 
توسعه دولت الکترونیک استان، با بیان اینکه در 
حال حاضر در شرایط ملی و استانی چیزی مهم تر 
از تحقق دولت الکترونیک نداریم اظهار داشت: 
خدمات  رشد  درصد  یک  می کنیم  اعلام  وقتی 

دولت الکترونیک داشتیم زیبنده استان نیست.

معاون توسعه و منابع انسانی استانداری قم با 
بیان اینکه همه دستگاه های اجرایی و بانک ها باید 
موارد دست و پاگیر را حذف کنند افزود: اولویت 
برای همه دستگاه های اجرایی باید موضوع دولت 
الکترونیک باشد، این موضوع مانع اتلاف منابع 
و وقت می شود.   وی با اشاره به اینکه دولت 23 
پروژه را به عنوان پروژه های اولویت دار عنوان کرده 
است ادامه داد: استان قم ظرفیتی دارد و اینکه 
بر اساس دستورالعمل مشارکت بخش غیردولتی 

مقدور  پروژه ها  این  پیاده سازی  و  اجرا  امکان 
است. به گفته گروسی، این پروژه ها عبارت است 
از استخراج پنجره داده واحد داده ها و اطلاعات 
فراگیری  پیشخوان،  دفاتر  ساماندهی  کشور، 
نظام الکترونیک تبادل اطلاعات و استعلامات، 
مدارک  اعتبارسنجی  سامانه  از  بهره برداری 
آموزش رسمی کشور، ایجاد نظام بیمه بازرگانی 
و  تجاری کشور  واحد  پنجره  ایجاد  الکترونیک، 

غیره .

معاون توسعه و منابع انسانی استانداری قم :

دستگاه های اجرایی موانع تحقق دولت الکترونیک را رفع کنند 


